SEVENTEENTH DAY

United States Pacific Fleet,
Commander Marianas,

Guam, Marianas Islands,
Thursday, March 27, 1947,

The commission met at 9:07 a. m.
Prasant:

Rear Admiral Arthur G. Robinscn, U. S. lavy,

Colonel Vernon ¥. Guymon, U. 8. Marine Corps,

Lieutenant Colonel Henry K, Noscoe, Coast Artillery Corps, United
States Army,

ILieutenant Colonel Victor J. Garbarino, Coast Artiller?FDrps, United
States Army,

Gommander Remon J. Tellenborn, Dental Corps, U. 8. Navy,

Commander Charles E. Ingalls, junior, U, 5. lNavy,

Lieutenant Commander Bradner W. Lee, junior, U. 3. Naval Reserve,
members, and

Lieutenant David Bolton, U. 5. Navy,

Lieutensnt James P, Kenny, U, S. Navy, judge advocates.

Buorn Heine, officlal native observer from the Marshall Islands,

Mark Juda, officlal netive observer from the Marshall Islands,

Lajore, official native observer from the Larshall Islands.

Joseph Kasze, junior, yesoman second class, U. 5. Havy, reporter,

The accused, his coun=el and the interpreters.

The record of proceedings of the sirteenth day of the trlal was read
and approved.

No witnesses not otherwise connected with the trial were present.

Inoue, Fumio, the witness under examination when the ad journment was
teken, entered. He was warned that the cath previously teken was still
binding and continued hls testimony.

(Examination continued.)

The last cuestion asked yesterday was repested. The answer was read.

—— e —

A. (continued) !I's;mr Furiuki had expressed his opinionw
Masuda seid ‘o myself and Shintome: If you have any opinions in addition
to Hajor Furuki's opinions, state it. So I expressed my opinion on the
thinge that I could understend. My opinion was that even though they had
committed great crimes, it was better to return them to their islands and
have them work. The attitude of Admiral Masuda and Vajor Furukl at this
conference was one of very deep thinking. After thie Admiral Masuda said:
I shall deliberate further on this, and took up the opinion paper of Kajor
Furuki and the imvestigation report. This meeting was then over. Before
this examination and eonsulteticn, we were solemnly told to take heed and
dsliberate most solemnly and fair and to think well on it. One or two days
later, Admiral Masuig made the judgment and had the papers drawn up, He
~ealled the three of ue in and said: I judge as follows. BSeveral days later

——
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the judgment paper and the investigation report were eiroulated to "ﬂjﬂﬁl
Furuki, Shintome and myself and the investigators. i

38, Q. You testified that Major Furuki expressed his opinion concerning the
specifications of the crime in the examinstion and consultation before
Admiral Vasuda, Shintome and yourself. Befors that you stated that Major
Furuki watched over the investigators. TWhat was Major Furuki's position

in the examination and consultation?

A. What Admirel Vasuda said to Major Furuki was to watch over the
investigators, but what he actually did was the work of a judge advocate,

79, Q. You stated that Admiral Vasuda told Major Furukl to wetch over the
investigators and that what he actually did was the work of judge advocate.
By the work of the judge advocste, do you mean that the work of the judge
advocate was to watch over the investigatora?

A, It is the same thing.

40, 0. You stated that Admirel Masuda wrote a judgment paper. That was
stated in the judgment peper?

A. The very beginnirg there was written njudgment paper." The judgment
paper, I remember, was in the form with columns for, first, juigment, then,
neme, specifications, the law applied, and the opinion of Fajor Furukl.

1. Q. Yesterday you testified to the nemes of the native suspects and you
stated some you remembered, some you did not., If you were shown the names
of these natives, conld you remember them?

A. I may be abls to remember,

42, G« I shall reed off the names and I would like to know if you remember
them all: Lesohr, Kohri, Kozina, Arden, Makul, Tiagrik, Chuta, Chonmohlas,
Mandela, Leperia, Melein, Mejikane. Did you see any of these names on a
judgment paper?

A, There ere some natives that I knew previous to the ineident. I remember
a part of them, but two years has passed ='nce this occurred and since I did
not diectly investigate them or come in contact with them, and as for the
1est period of about six months T have been in confinement and not in a
condition to remember well., At Jaluit I have gone around the outlying
{slands many times and have met many natives, There are many natives with
the same names and I cannot say the name of this person is the person of

the same name, and I cannot remember well, but as to the following, since I
had known them previously, I remember them. I remenber flie jkane, Lesohr and
Kohri,

43. Q. Even though you do not remsmber the names, was the same procedure
taken for all the incidents: the Imrodj incldent, the Jaluit incident, the
Medyia incident, and the Pingelap incident?

A. Thet procedure was definitely taken.

4is Qs TWere hkru any persons who were found not guilty and released by this
exanination end consultation?
A, Yes,

45. @, What sentences were passed?
A. As I remember it, there wag a death sentence, a sentence of hard labor,
and probation in whieh he was watched at his original 1sland,




46, Q. You testified when you expressed your opinion that even though they
414 commit great crimes they should be returned to their islands and have
them work, By this do you mean this probation in which they are watched at
their original island?

A, Yes, This probation was herd labor at the original island.

47. Q. Was there any difference between Major Furuki's opinion of punishment
and Admiral Masuda's declsion?
A. I remember there were some the same, some that were different,

4B. Qs In what points did they differ?

A. I remember that for native women and o persons even though they had
committed great crimes, if not the principi§ in the case, his opinion of b
punishment was very light.

49. Q. And by light sentence, you mean that it was not death?
A, It was not death,

50, Q. Do you remember how many persons there weres that the light sentence
was asked for?

A. By this question, do you mean how meny persons were there that the light
sentence was acked for or how many actually received the light sentences and
went back to their original island on probation?

51. Q. How many persons there were who received the decisicns of death in
the judgment paper in which Major Furuki hed asked lighter punishment,

A. I cennot remember the number now, but I recall that over half who
received the death sentence, the sentence asked for was the lighter sentence,

52. Q. In the judgment document where it strted the law applied. That
laws were applied?

A. The Japanese Criminal Code, the Naval Penal Code, and also, I think,
there was some other,

53, Q. On this judgment paper, was Admiral Masuda's signeture on 1t7
A. !BE.

54. Q. Was this decision made known to the accused?
A. As T was not with them, I do not know, but I heard Major Furuki say that
he was going with Admiral Masuda,

55. Q. When you sald "going," where was he going and what was he going to dof
A, There was a time when I heard from Major Furuki that he was going to the
natives to let them know the decision,

56, Q. Was there anything on the judgment document ahbout the execution?

A. At first when we were handed this judgment, we three were shown this
judgment paper. It was written, and later when this was circulated and came
to me after Admiral Masu’a, ¥ajor Furuki and Shintome, 1t stated when Major
Furuki was to execute the persons with death sentences.

57. Q. Was Admiral Masuda's signature on the place telling Major Furuki to
execute the persons with death sentences?

« When Major Furuki was to ute the prisoners with death sentences was
written in in his own handwrit§¥ but his name and seal, and I do not remember | 4
if there was a separate seal on it or not.
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58, Q. Is this all of the stepes taken by Admiral lasuda?
A, It i all of what I remember today.

59. Q. Did Admirel Masuda have the muthority to try this?

This question was objected to by the judge adwocate on the ground that it
lcalled for the opinion of the witness.

The acoused wlthdrew the guesztion.

+» 0« Do you lmow of any facts by which Admiral Masuda came to lave
dministrative and judiclial authority and if you know for what reason, please
m'hin thi!-

« Admiral Fasude wes alwaye saying to ue that he had the military, edminie-
rative, and judiclel authority in the Jaluit area. In April or May of 1944,
hen the transportation in the southwest Pacific was cut off and the Marshalls
ell, the authority of the South Seas Governor was invested in the commanding
fficer of the defense garrison, but he exercised judicial and administrotive
uthority. The South Seas Govermment came under the command of the commanding
fficer of the Fourth Fleet and Admirel Masuda was ordered to command tha
outh Seas Govermment Tranch at Jaluit, end he exercised authority in the
Paluit area,

L The judge ndvocate moved to strike this answer on the ground that it was
SATSAY .

The accused replied,

The commission announced that the motion of the judge advocate was not
ustained,.

1. Q. TYou testified to an order that came from the commanding officer of the
ourth Fleet. In what form did this come to Admiral Masuia?l
+ By dispatch,

2« 3« Did you see this dispatechl
o I did not see this dispatch.

3. 3. How do you lnow of this dispatch?

« 1 was passed its contents by Major Furuki, Agaln, when the high ranking
fficers assembled, I heard this directly from Admiral Masuda and later
hrough my work I was shown a dispatch addressed to the head of the Jaluit
rench of the South Seas Government; I was shown a copy from thehead of the
aluit Branch office of the South Seas Government of the dispateh to Admiral
asuda,

4e Q. What were the contents of the dispateh that came to the head of the
aluit Branch of the South Seas Governmentl

I cannot remerber the exact words, but the meaning was as follows: The
uth Seas Government has come under the command of the commanding officer
f the Fourth Fleet, The head of the Jaluit Branch of the South Seas Govern=-
ent and all its work should come under the command of Admiral Fasula.

The commission then, at 10130 a. m. took a recess until 10155 a. m.,
t which time it reconvened.

PAN|




Present: All the members, the Judge advocates, the three officlal
native observers from the liarshall Islands, the reporter, the accused, his
counsel, and the interpreters.

Yo witnesses not otherwise connected with the trisl were present.

Inoue, Fumio, the witness under examination when the recess was taken,
entered and econtinued his testimony.

(Examinetion continued.)
i _

65. Q. Do you know the reason why Admiral ¥asuia stated that a special
axaminat’cn and consultation had to be held and not the formal procedure
taken?

A: 1 dos

661 11- Flﬂ-&ﬂﬂ at-ﬂt-ﬁ t"hiEI w—
A. At this tine, Jaluit was a battlefield. At the time the incldents
occurred not only were there attacks by planes, but in the outlying islands,
battles were going on continuously to prevent the escape of the natlves.
The mein island of Emidj, all the militery personnel were at battle stations;
every one had his duties., Each one was at his duties and positions. OCne |
person had many duties. Even patients had thelr dutles, and to release theilr
Ildutias and to have many people assembled for examination and consultation un=
der th-se conditions was absolutely impossibles. The-resson for that cunefetar
. lyieasfollowst First, concarning the people: The ranking officers were
all very busy commanding battle atntions and could not leave their positionsd
That Admiral Masuw’a, Major Furuki and Shintome worksd togother was very un-
usual. One or two was always at the command position. When—one or two
[| went to the natives 1t was always in the wvening or late efterncom. As a
preventative mensure against all ranking officers being killed at once, the'
places where the dutles were conducted were scattered., lyself and the
head of the Jaluit Branch of the South Seas Government during the day were
ordered by Admirel Vasuda to stay several kiloneters away from the main
island, QConeerning the air raid facilities, ‘he—sheliers thal were in
'] f| ruinsby bombing were unusable, There was no place in which to assemble. If
any netives were brought In from the outlying islands some had to be held in
the Second Ammunition Dump and some in the communication station several
ieilometers away to keep them in safety. There-wase no wey of detecting

approsching planes., All detection devices were destroyed in the beginning
of 1944. We were just about blind against the air raids. A1l look-cut |
dstections had been destroyed by the many bombings. Look-outs were kept
from high buildings that remained on the igland., At the time of the
incidents there were many pecple who were killed in the entrances of the
gir raid shelters. It was because they did not have time to teke shelter.
Many were killed while walking on the roads end while they were taking
showers. Even while walking we had to be very earaful. The only thing
that sounded the air raid werning was one bugle call. Ferrhed-to-watch |
for—this bugle call and imow the Joertion-of the eir reid shelter when

going any place. lany times during the day the sound of an engine of an
automobile would be mistaken for an air rald and we would take shelter.

At night it was not unususl that the sound of an engine of & boat returning
from the outlying islands with food could be mistaken for an airplafie and |[J'K
everyone would take shelter. Te—were-eit-blind-to. these air ralds.The
_only air _and what they teld each other.
1ir1HUﬂ5iﬂI.t—lt.F_ﬂM1lt1’Lllll—‘hl-lplhﬂltvtilij the fear was very un-
sebiled, More men were sent to the outlying islands. The high ranking ,\

218




——

| sntered. He was warned that the oath previously teken was still binding

officers were very busy on measures on how to exist after the natives had \
deserted. A1l day when you have to fight against any omens it seems that

the character of the men becames changed. The commanding officer then was

very worried on measurss concerning this. Also there was no law specialist.
It is very difficult to sxpress the troublesome circumstences which existed
at that time. Everyone was at their bettle duties., The people could not even
conduct battles even under these conditions. Admiral Masuda and the persons
connactad did the best they counld and handled these cases. — |

The judge advocate noved to strike out this answer on the ground that
1t was hearsay.

The accused replied.
The witness was duly werned,

The commission then at 11:41 =, m. took a recess until 2:10 p. m.,
at which time it reconvened,

Present: All the merbers, the judge advocates, the three offieclal
native obssrvers from the Marshall Islands, the accused, hls counsel, and
the interpreters.

Robert R. Miller, yeoman first class, U. S, Navy, reporter,

No witnesses not otherwlse connected with the trial were present,

Inoue, Fumlo, the witness under examination when the recess was taken,
and continued his testimony.

The commlssion was cleared.

The commission was opened,

All parties to the trial entered.

The commission announced that the objection was not sustained,

(Examination continued.)

67. Q. Did Admiral Masuda ever have anyones else carry out this procedure fox
hinm?

This question was objected to by the judge advocate on the ground that
it was not clear,

The sccused withdrew the gquestion,

68, Q. Did Admiral Masuda ever leave anything he was supposed to do up to
someone else to do for him?

This question was objected to by the judge advocate on the ground that
1ts latitude was unparalleled and was not in any way connected with the
subject matter of this trial, :




The accused replied.
The commission ammounced that the objection was sustained.

69, Q. That was the attitude of Admiral Masuda in disposing of this native
incident?

This question was objected to by the judge advocate on the ground that
it called for the opinion of the witness,

The accused replied,

The cormission announced that the objeetion was sustained,
70. Q. After the declizion was given of this trial, do you know any facts
that ajor Furuki executed the natives,
A. I do.

71. Q. Did he axecute them?
A. TYes,

72, Qs By what procedure did he execute them?
A. By the decision of Admiral Masuda and also he was given an execution
order by Admiral lMasuda as the person in charge of the exscution,

73, Q. From the time the inecldent occurred and until the executions, were
the actions of Major Furuki right?

This question was objected to by the judge advocate on the ground that
it called for the opinion of the witness.

The accused replied.

The commiesion announced that the objection was sustained,

74. Q. You attended this procedure. That were your convictions all through

this case.

This question was objected to by the judge advocate on the ground thet
it was irrelevant,

The accused replied.
The commission announced that the objection was sustained.
75, 0. Did you go through this. procedurs thinking it was right?

This question was objected to by the judge advocate on the ground that
it was irrelevant,

The accused made no reply.
The commission announced that the objection was sustained,

76. Q. Was martiel law ever declered on Jaluit before or at the time of
the imiﬂant!__

=




A, The words "martial law" were not used, but military government was en-
orced on Jaluit,

. @. What is "military government?" X

This question was objected to by the judge advocate on the ground that
it called for the opinion of the witness.

The accused made no reply.
The commission announced that the objection was sustained.

8. Q. You stated that military government was enforced on Jaluit. Describe
what you mean by "™military government,”

A. The supreme commander of the Jaluit area, Admirel Masuda, had the suprems
authority in the judicial and administrative affairs. He had command of all
the military personnsl, civilians, Gunzokus and natives on the island. He
enforced this judicial and administrative authority.

The judge advocate made a motion to strike the answer on the ground that
it wes the mere opinion of the witness.

The accused rsplied.
The commission announced that the motion to strike was not sustainad,

79. Q. This military government that you testified to, by whom was it
enforced?

A. About April, 1944, by a dispatch addressed to Admirel Masuda from the
commanding officer of the Fourth Fleet quote as follows: "Hereafter you shall
command the South Seas Government Branch at Jaluit and enforce judicial and
administrative authority.” This was how military govermment came to be
anforced.

80, Q. To what conditions were these orders issued?
A. I would like to have the question repeated.

1. Q, Through what conditions was this order to enforce military government
ut out?
. In February of 1944, after Kwajalein fell and transportation to the
Marshall area was cut off, the South Seas Government could not carry on ite
uties, The South Seas Government and all its authority ceme under the
command of the commanding officer of the Fourth Fleet. By order of the
commanding officer of the Fourth Fleet Military Government was enforced in
the Jaluit area.

2, Q. How did Admiral Masuda handle the Imrodj incident, the Medyia
incident, the Jgluit incident and the Pingelap incident?

This question was objected to by the Judge advocate on the ground that
1t was too broad and vague; therefore, it would be difficult for the witness
angwer.
The accused made no reply.

The commission announced that the objsction was sustained,
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895, Q. That was Adwirel Nasnde's general reputation when he handled and
disposed of the Imrodj incident?

This ms objected te by the judge advocate on the ground that
it ealled the opiniom of the witness.

The accused replied,
The commission amnounced that the objection was sustained, -

84. Q. Do you kmow the general reputation of the sccused, Majer Furull,
wpon dispesition of the Imrodj imcident?

This question was ebjected to by the judge advoocate on the ground that
it was improper to inquire on general reputation as to a specific incident.

‘The aoccused replied,
The commission samnounced that the objection was sustained,

85. Q. If you kmow the general reputation of Major Furukl deseribe it.
A. Is it the genersl reputation of Major Furukl?

No witnesses not otherwise connected with the trial were present.

Inous, Fumie, the witness wmnder examination when the recess was taken
entered, HNe was warned that the ocath previcusly taken was still binding and
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hhw-l-tium.hwium-l—mpﬂmtﬂm
the soope of direct examinmation,

The judge advooate replied,
hmduwmihﬂjm-umm

. Q. Hlnntﬂlmtrﬂhummmﬁdh'ﬂ--rﬁ--
investigator?
A. I &4,

e Qe hm“ﬂw-ﬁdﬂmh:ﬂdtmmﬁlmﬂhﬂ-
war crimes investigator at that time?

m#lﬂumﬁjut-dhwmm“thmthtum
Wmmmwmwemwm

The judge advocate replied.
The commission snnounoed that the objection was sustained,

91. Q. Mmmﬂlﬂnﬂhtﬁlmmﬂlmw:thlﬂt,
ﬂdmﬂﬁrﬂﬂlhﬂlﬂlﬁnhﬂrtﬂltﬁﬁﬂi
:th:mmmnmﬂt-umzmmm-m-

92. Q. mm;ﬂmmmmthtum
qmmtmmmumﬂmmmnm
mamm,mw-mﬂmmmmm
to, what do you know about that?®

ﬁhpﬂuumﬂjutdhwtuuuuﬂuﬂ-pﬂﬁnﬂ
m“hmdﬂmtﬂuﬂ.—.

The judge advecats replied.

The commission smnounced that the objection was mot sustained.

hhanﬂumuﬂuﬂhuﬁ-amdumwmtum
beyond the soope of the direct examinatiom.




The judige advocate replied.
The commission announced that the objection was mot sustained.

A: Yes, I answered this. This testimony is in another case altegether
different from the native ineident. Concerning this case, I was asked Wy

—_—

The juige advocate replied,

The judge advecate replied.

The commission announced that the objection was sustaimed.
97. Q. hmmmﬂtmﬂdhﬁ'mm the
three executioners so you decided to try and hide the truth, Are

sinilarly afreid of what will happen to NMajor Furuki in this ease and are
you pimilarly trying te hide the truth?

This question was objected to by the sccused om the ground that it was

The juige advocate replied,

The commission axmounsced that the objection was sustained,

mmm#u!p.m,ﬂ-ﬂ-ﬁlidum.h
morrew, Friday, Mareh 28, 1947.




United States Pacific Fleet,
Commander Marianas,

Guam, Marianas Islands,
Friday, March 28, 1947.

The commiesion met et 9:06 a.m,
Presant:

Reer Admirel Arthur G, Robinson, U, 8, Navy, President,

Colonel Vernon M, Guymon, U, 8, Merine Corps,

lieutenant Colonel Henry K. Roscoe, Coast Artillery Corps, United States
Army ,

Iieutenant Colonel Victor J. Garberino, Coast Artillery Corpe, United
States m;

Commander Ramon J, Wallemborn, Dental Corps, U, 5. Navy,

Commander Charles E, Ingalls, junior, U, S. Navy,

Lieutenant Commander Bradner W, Lee, junior, U. 8, Nevael Reserve,
Imembers, end

lieutenant David Bolton, U, 8. Navy end

Iieutenant James P, Kerny, U, 8, Navy, judge advocates.

Buorn Heine, official native cbeerver from the Marshall Islands,

Mark Juda, officiel native observer from the Marshall Islands,
lajore, official native observer from the Mershall Islands.

Joseph Kase, Jjunior, yeoman second class, U. B, Navy, reporter.

The accused, his counsel and the interpreters.

The record of proceedinge of the seventeenth day of the trial was read
nd approved.

No witnezees not otherwise connected with the trial were present.

Inoue, Fumio, the witness under cross-examination when the adjournmment
s taken, entered. He was warned that the cath previously taken was still
inding, and continued hie testimony.

(Cross-examination contimmed,)
98, Qs TYesterday you acknowledged that you previocusly testified at Jaluit
t, "We officers did not want the AtCom punished and likewlse, we were
for the three executioners, sc we decided to try and hide the truth."
ere you trying to protect Admiral Masuda from being punished?

This question was objected to by the accused on the ground that it was
peyond the seope of the direct examination and irrelevant.

The judge advocate replied.
The testimony referred to was read from the record.

The question was repeated.
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The commission was cleared, The commission was opened. A1l parties to
the trial entered, and the commission announced that the objection was not |

The question was repeated. I

A, This was decided by all members of the unit at the end of the war, This
ruluununnarnhmnpﬂlmﬂnfnrmdhldmthiutaduﬂththiu .
native incident. I was asked this at the assmmbly by a captain of a destroyer S

and a judge advocate,

99. Q. In your testimony befors this commiseiomn, are you trying to protect
Major Furuki from being punished?
A, HNo,

100, Q. Have you decided to try and hide the truth in your testimony before i
this commission? .
A, No.

101, Q. Were you present when Admiral Masuda ordered Morikewa and Ieki to
investigate the natives?

This question was objected to by the accused on the ground that it was
beyond the scope of the direct examination,

The judge advocate replied.
The commission snnounced thet the objection was not sustained,

A, Yes., I was present,

102, Q. Were you present when Admiral Masuda ordered Kadota and Saludfte  |FK
investigate the nntil.vpl'l'

A, He ordered Major “uruki to order Sakuda and Kadota to become inmtip‘l‘.or1 b
and T was present,

103. Q. Were you present when Adwmirel Mesuda spoke to Kadota and Sakuda with
regard to investigating the natives?
A, I was not present.

104. Q. !mmmunmmtmmm-mummmw
f"Investigate impartially as if you were a judge.® BSince you were not present,
hﬂdnmmmtmmmmt

A. In yesterdays testimony, I testified that Admiral Masuda ordered Major
Furuki to relate this to the investigators,

105. Q. Were you present when this was related to the investigators? 1
A. No,

106, Q. !hn,huﬁomhwthﬂhulunﬂhuﬂrﬂnhdthinuth-
|investigators?

A T was not present when this was related. I cannot state thet it was
_'__rlllmfﬁrlhﬂt-

I:I.t.'ﬂ'. Q. m&mmmiphmuurnthmmﬁmuq
before this commission?
Ho,
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108, Q. Did you sver guestion any of the natives?
A, HNo,

109, Q. Were you ever present when any of them were gquestioned?
A, No.

110, Q. Then, you never saw Admiral Masuda or Furuki questioning these
natives, did you?

A, I did not see Major Furuki and Admiral Masuda interrogating the natives
on this spot.

111, Q. Were any of the natives ever brought to Admiral Masuda's office

when you were present?

A, No,

112, Q. You testified concerning certain procedures in Admiral Masuda's room,

Paul?
A, This procedure was held.

113, Q. Wes the same type of procedure held for Melein and Mejkane?
A. Yes,

114. Q. You testified thet in some instances the opinion of Major Furuki on

Is it true thet they were scmetimes different?
A, Yes.

115, Q. Were there occasions when your opinion expressed in the course of
these special proceedings in Admiral Masuda's room wes different from Admirel
Masuda's sentence decision?

A. There were differences.

116, Q. Were there ever any differences in the opinion of Iieutenant G_lndqr
Shintome and the sentence decision of Admiral Masuda?

This question was objected to by the accused on the ground that it was
hearsay,

The judge advocate replied.
The commission announced thet the objection was not sustained.
A, There were differences.

117. Q. Yesterdey you testified that Admirsl Masuda stated that there was
mmm'thmmmmmﬂmmhm. What do you

By that I meant a judge advocate. He is a law specialist and in the army
th-m\‘rllI_undﬂltlﬂit,hdﬂn!thn.wtﬂfror’kﬂflproﬂﬂtﬂrin

amurﬂmnmﬂminmm-ﬂm-wﬂ

Do you recall if such a procedure was held for Mandale, Laperisl, Obetto and |{PK

the judgment document wes different from the decision of Admirel Masuda. R




119, Q. Do you know if regular army officers receive training in court martisl
law?

A, As I em not a regular army officer, I do not know if they are trained in
Iuhmlnrnat.

1120, Q. Do you know if navy officers received training in Naval Court martial
law?

A, I do not know,

121, Q. Do you know of navy officers receiving training in naval eriminal
law?

A, I think they receive training in this,

122, Q. Do army officers receive training in army criminal law?
A, They do.

123, Q. Were you in charge of the police at Jaluit?
A, TYes,

124, Q. Were you required to know some criminal law in your dutiea®?
A. TYes, it was necessary.

125. Q. Do you know if Lieutenant Ieki before he entered the army, received
training in law?

Thies question was objected to by the accused on the ground that it called
for the opinion of the witnese and was beyond the &cope of the direct
examination.

The judge advocate replied,

The commission amnounced that the objection was not sustained,

Ads I do.

126, Q. Was he training in law before he entered the army?

A, I have heard from First Lieutenant Jeki that he had received training im
law,

127. Q. In the cases of Kohri, Lesohr and Kozina, who were the investigatorsf
A, As I recall, Iieutenant Sakuda wes the investigator.

128, Q. Do you know how long he investigated this case?
As I do mot remember how many daye it was,

129, Q. In the case of Chuta and Chonmchle, dc you know how long the investl
gation took?
A. I do not remember how many days it took.

130, Q. In the cases of Tiegrik, Arden, and Makui, do you know how long the
investigation took?
A, This I do not know either,




» Q@ Do you know, in the case of Mandala, Laperia, Obetto, and Paul, how
ny days the investigation took?
I do not remember the exmet period, but it toock over tem days.

2+ Q¢ Who were the investigators in thet case?
« 48 I recall, it was First Lieutenant Ieki and First Lieutenant Kadota.

133. Q. Do you know if they had amy other dutiee during the time they were
investigating the case?
Do you mean as investigators?

be Q. Any duties other than investigators?
« They did. '

35+ Q. Do you know how long the investigation of Melein and Mejkane took?
+« A8 I remember, I think this incident tock about two weeks,

bs Q« Do you know who the investigators were in this case?
As I remember, First Iieutenants Kadota, Ieki, and Morikawa investigated,

137. Q. You stated yesterday that reports were mede to Admiral Masuda and
Major Furuki every dey. Were you present when these reports were made?
There were times when I was present.

38. Q. Were you present every time they reported to Admiral Masuda and
Jor Furuki?

This queetion was objected to by the accused on the ground thst it called
or the opinion of the witness.

The judge advocate replied.
The commission amnounced thet the objection was not sustained,

« I wae present at the scene when the reports were made twice.
« §. Do you remember in connection with what cases these reports were
@ in these two instances?

+ 1 remember,

+» Q. Which cases did these reports refer to?
A, The persons reporting were First ILieutenants Eadota and Morikawa.

+ §. On what native incident were they reporting?
« In the case of Kadota, it was Mejkane. The case of Morikawa, I do mot
emember on whose case it was,

+» Q. Do you remember what Kadota said in his report on Mejkane?

This question was objected to by the accused om the ground that it called
or the opinion of the witnese and was irrelevant,

The judge advocate replied,
The commission announced thet the objection was not sustained.

I remember,

2289
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1i3. Q. What was Eadota's report that day?

A, He was making a report on Mejkane's case during the investigation,
Admire]l Mesude was sayingt "This evidence was not sufficient., Go to the
soene and look up evidence,"

lELu.. Q. Who was present besides you at the time of this report by Kadotal

| This question was objected to by the accused on the ground that it was
leading.

The judge advocate replied,

The commission announced that the objection was not sustained,

A, Present were Admiral Masuda, Major Furuki and Eadota, I went there on
another matter and I was walting when I heard thie.

145. Q. At the time of that report did Admiral Masuda or did Eadota say
that Mejkane was epying on the Japanese armed forces in order to obtain
information for the Americans?

I Thie question was objected to by the accused on the ground that it was
dﬂub].’-

The judge advocate replied,

The commission announced thet the objection was sustained,

on the Japanese armed forces in order to obtain informetion for the Americansy
A, As it was just a short time, I did not hear this.

147. Q. At the meeting in Admirsl Masuda's office, when the Mejkane case
was considered, did you see the investigation report prepared by Morikewa
and Ieki?
A. I did.

148. Q. Did this report accusel Mejkane of spying om the Japanese armed
forces in order to obtain informetiom for the Americans?
A, I do not remember distinetly.

1.9. Q. What do you remember conserning that?

A, I remember the fact that Mejkane carried papers to natives of the atell,
went carrying papers to the natives to desert -- to the natives on the islandp
from Pingelap Island down to Jaluit Island,

150. Q. Mrmmmmmmmmdﬂmuﬂ:hinhhr-
mation concerning the strength and disposition of the Japanese forces?
A, I do not recall,

The commission then, at 10:38 a.m. tock a recess until 10:59 a.m,, at
which time it reconvened.

146, Q. At the time of this meeting did Eadota say that I&ﬁh.nn was spying &=
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Present:

A1l the members, the judge advocates, the three official native observers
from the Marshall Islands, the reporter, the sccused, his counsel and the
interpreters,

No witnesses not otherwise comnected with the trial were present.

Inoue, Fumio, the witness under eross-examination when the rececs was
taken entered, and continued his testimony.

(Cross-examination continued.)

151, Q. At the meeting in Admiral Masuda's office concerning the case of
the woman Mejkane, did Shintome give his opinion as to the sentence?

i This question was objected to by the accused on the ground thet it was
{rrelevant and immeteriel.

The judge advocate replied.
The commission anncunced that the objection was not sustained,

A. As I remember, it was to return her to her former island and have her
watched there,

152, Q. What opinion did you express at this meeting?
A, Iuprnndthnnpinimtamtunhututhnnrlgimlilhndmﬂtahaﬂ
her watched.

153, Q. You testified on direct examination that at this proceeding you
considered that Major Furuki wes the judge advocate and you considered that
the officers who were present were the judges. Is that sof

A. I considered them as such.

154, Q. Are you familiar with article 98 of the Japanese Naval Court Martial
law which reads, "A decision of the gourt is determined by the majority."?
A, I do not lmow this.

155. Q. Do you kmow if in Japanese 1aw the decision is based upon the
conclusions of the majority of the judges?
A. I do not know,

156, Q. Do you remember Major Furuki's opinion as to what he believed the
sentence for Mejkane should bel

A, I did,

157. Q. What wes his opinion as there expressed?

This question was objected to by the accused on the ground that it was
hearsay and called for the opinion of the witness.

The judge advocate replied.
The commission announced that the objection was not sustained,




A, The law applied to the crime was written in and also that expecially
since she was a woman she should be returmed to her original island and
ipuniuhud. I do not know what degree of punishment.

:LSBJ_‘. Q. By degree of punishment do you mean period of prisonment or hard o=
bor? :
A, It is a period of hard labor.

159, Q. Then in the case of Mejkane, the so-called judge advocate, Major
Furuki, and the so-called judges, Inoue and Shintome, did not want the death
gentance. Is that correct?

This question was objected to by the accused on the ground that it celled
for the opinion of the witness.

The judge advocate replied.

The commission announced that the objection was not sustained,

he They did not want the death sentence,

160, Q. You have stated that at this special procedure Major Furukl was the
judge advocate, Was there a defense counsel?

A. Fo,.

161, Q. You stated that on the so-called judgment document, Major Furuki
wrote his opinion as to what the sentence should be. Was that done in ell .
of the casea?

A, Yesm,

162, Q. Do you know if it is customary in Japenese procedure for the judge
advocate to recommend the sentence?

A. I do,

163. Q. Is it customary for him to recommend the sentence?
- A, It is usual,

164. Q. Is it customary for him to ask for the maximum punishment?

This question was objected to by the accused on the ground that it was
hearsay.

The judge advocate replied,

The commission announced that the objection was not sustained. !

A, Thie I do not know,

165. Q. Do you know if it is customary in the Japenese system for the Judge
advocate to ask for the minimum punishment?
| A, I do not kmow,

166, Q. How long were you on Jaluit?
A, From 30 November 1943 till 11 October 1945.

167. Q. During the two years that you were on Jaluit, were re any trials
held of Japanese personnel for violating Jupanese Army law of Japanese Naval |7
law?

Mlqnntiumﬂjmdhhthnumdmth-mmﬂﬁm
irrelevant, immeterial, and beyond the scope of the direct examination,
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The judge advocate replied.
The commission announced that the objection was not sustaied. e
The question was repeated,
A. I do,

168, Q. Were there any trials held?
A. Disciplinary crimes were punished by the same procedure as ths natives
ware.,

169. Q. You were asked whethsr or not any trials were held. Did;ou'halh-J
that this disciplinary procedure constituted a trial?
A. Yes.

170. Q. Have you always, since Nolember, 1943, believed that such procedure |7%—
constituted a trial?
1- h-

f

1171, Q¢ When did you decide that this procedure maﬁtutndntrilli
A. TFrom the time I was confined at Jaluit as a suspect,

172. Q« Was this after the war?
‘- I'..i

179. Q. Was this after the special procedures that were taken on the native
cases?
A. !.-t

1174 Q. Then, when you were at the meeting you did mot believe it was a trial.
Is that correct?

This question was objected to by the accused on the ground that it
for the opinion of the witness and usurped the function of the commission.

The judge advocate replied. !
The commission announced that the objection was not sustained,

A. I did pot think whether it was a trial or not. At that time thare was
no other way st Jaluit. I was convinced that this was the best possible
and at that time I did not think whether it was a trial or mot,

175. Q. In Jaluit in October, 1945, were you asked "What kind of trial did
they have or was your investigation the only thing used?®

This question was objected to by the accused on the ground that it was
irrelevant, immaterial, and beyond the scope of the direct examination,

The judge advocate replied,

H The commission announced that the objection was not sustained.
A. I was not asked that in conmection with this case,




The witnese was duly warned.

The commission then, at 11:33 a.m. took a recess until 2:05 p,m., at
which time it reconvened.
|

Prasent:

All the members, the judge sdvocates, the three official native observers
from the Marshall Islands, the accused, his counsel and the interpreters.

Robert R, Miller, yeoman first class, U. 5, Navy, reporter.

No witnemeses not otherwise connected with the trial were present.

Inoue, Fumio, the witness under examination when the recess was teken,
entered, He was warned thet the oath previously teken was still binding, and
econtinued his teatimony.

Reexamined by the accused:

176. Q. Did you have the sssistance of counsel when you were questioned at
Jaluit? :

Thie question was objected to by the judge eadvocate on the ground that it
was immaterial and irrelevant,

The accused replied.
The commission announced thet the objection was sustained.
177. Q. Were you allowed to verify the testimony you gave at Jaluit?

This question m'o‘hjentad to by the judge edvocate on the ground that it
was immaterial and irrelevant.

The accused replied,

The commiseion was cleered.

The commission was opened, All parties to the trial entered,

The commission announced that the objection was sustained.
178. Q. lmrmtﬂdmtmdmmmtomuﬁltlﬂniﬂ

This question was objected to by the judge advocate on the ground that it
[ was immaterial and irrelevant.

The accused made no reply.

The commission anmoumced that the objection was sustained.
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179. Q. On ocross~emamination you testified from Naval Court Martial Law,

if I remember correctly. You read Articles 87 through 92 inclusive, dealing
with the right of the amccused to have counsel. I show you a book, can you
identify 1t?

A. I know what it is,

180, Q. What is it?
A. It is Rules and Regulations of the Navy.

181. Q. Now, this book was previocusly submitted to the judge advocate and
to the commigsion and parte of it offered into evidence and ths judge
advocate has the translation of Naval Court Martial Law which this book
contains., I ask the witness to read from the same naval Court Martial Law,
Article 93,

This question was objected to by the judge advocate on the ground that
this book had not been admitted into evidence.

The accused replied,.
The accused withdrew the guesticn.

182. Q. Does this boock contain the Japanese Naval Court Martial lLaw?
A. TYes,.

This book was submitted to the judge advocate and to the commission,
and by the accused Article 93 thereof was offered in evidence,

The judge advocate objected to this portion of the book being offered
into evidence on the ground that the proper foundation had not been laid
and the matter was beyond the scope of the cross-examination.

The accused replied.
The commission announced that the objection was sustained.

Neither the Judge advocate nor the accused desired further to examine
this witness.

The commission did not desire to examine this witnese,
The witness made the following statement:

When I performed my duties in examination and consultation of the native
incidents on Jaluit there was no other way but through this procedure. It
was judging humans and it had to bs impartial and fair in performing my
|| duties. I was absolutely convinced that this was the right action. We had
no malice, no intent and nothing on my conscience. This was the best
examination and consultation that could be given at that time. The execu~
tions by Major Furuki were performed by the orders of Admiral Masuda. I
felt that there was no wrong in it., Admiral Masuda when questioned on
Jaluit by Lisutenant Commander McKinson concerning the pative incident
reported the facts voluntarily amd he stated, "The nat incidents were Ewg
ﬂ done by Jepanese laws :
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to Japanese citisens and by my euthority and mot a thfig to be ashamed of . PA
Admiral Masude committed sulcide feeling the responsibility for the execution
of the prisoners of war., Admirel Masude in his will when he died stated that
he was taking the responsibility for the executions of the priscners of war
and could die in peace, and he tock the responsibility and had nothing on his
conscience and died in peace. Concerning the native ineident on Jaluit, no
one on Jaluit at that time would do what is & wrong deed. All stepe that

were taken were the same as in the punishment of Japanese. In a battle field
such as Jaluit there could be no wromg, it could not be considered wrong.

The judge advocate objected to the statement of the witness and requected|
that 1t be stricken on the ground that it was the opinion of this witness,
that it was hearsay and that it was & self-perving statement due to the faet
that this witness is to be a defendant in & future war crimes trial.

The commission announced that the objection was sustained end directed
that the entire statement of Inoue, Fumio be stricken.

The witnese was duly warned and withdrew.
A witneess for the defense entered and was duly sworn.
Examined by the judge advocate:

l. Q. State your name and rank,
A, Arima, Kaoru, rear admiral, IJN,

2. Q. If you recognize the accused, please state as whom,
A. Major Furuki, Imperial Japanese Army, I forget his firet name,

Emmined by the accused:

3. Q. What duties have you had from 194/ until the end of the war?
A, In the end of February 1944 I arrived on Truk to teke up the duties as
the Commanding Officer of the Fourth Base Force on Truk, Eastern Caroline
Islands. In March of 1944 I also toock up the duties of Chief of Staff of
the Fourth Fleet, On May first, 1944, I wae relieved of my duties as
commanding officer of the Fourth Base Force and I took up the duties as
Chief of Btaff of the Fourth Fleet., In the middle of August 1944 I left Truk
to take up duties in Headquarters, Southwest Fleet. In the beginning of !
September 1944 I became commanding officer of the 3lst Special Naval Guard |
Force on Luson Island, On the eleventh of November 1944 I became Chief of '
Staff, Southwest Fleet, also the duties of commanding officer of the Third
South Seas Fleet Detachment, Thirteenth Alr Fleet. In the middle of November
I was relieved of my duties of Commanding Officer, Thirty-first Special Base
Force,and continued with my duties as Chief of Staff of the Southwest Fleet |57< |
the end of the war,
ease

5 Q. A state to the commiseslon if you know of a Naval Guard Unit i
being detached to Jaluit while you were Chief of Staff of the Fourth Fleet |
from May to of 19447

A. I know of their being deteched there,

1




5, Q. Do you know who was the commanding officer of that detachment?
A. Tt wes Captein Masuda, Nisuke, later rear admiral,

6. Q. Do you now if Captein Masuda contimued as commanding officer of
that garrison until the end of the war?
A. I do not lmow after August 1944.

7. Q. Do you know of en Army unit celled the First South Seas Detachment
being dispatohed to the Marshalle?
A, I know,

8. Q. What was the relatifn between this unit and the naval units?

A. This unit came under the command of the naval units before it was
dispatched there, after its arrivel it ceme under the command of the
commanding officer of the Sixth Base Force and I also Jmow that it came under
the commend of the commanding officer of the Naval Guard Unit as the commanding
officer of the Naval Cuard Unit wes the senior officer.

9., Q. Do you know when Kwajalein fell in this war?
A, As I recall it was in the beginning of February, 1944 .

10, Q. After the fall of Ewajalein do you know if any special orders
concerning authority were sent by the Fourth Fleet comnanding officer?
A. I do,

11, Q. Flease state what you know.

A, When I became chief of staff of the Fourth Fleet I wanted to know what
authority and what responsibility the various comrending officers in the
Marshall Islands had and wepe under and I asked this of a staff member, in
what T was told there was the following: "In the Marshalls the semior
commanding officer of that base should be in command . "

12, Q. When you were chief of staff of the Fourth Fleet what wes the
situation on transportation and comsunication with the Marshall area,
including Jaluit?

A. By your question do you mean what were the communication and transportation
situations among the Marshalls or between the Marshalls and where the
commanding officer of the Fourth Fleet was in Truk?

13. Q. I em asking the communication and transportation conditions between
mmimmmmmrmmnmw,;manm
communication and transportation among the Marshall bases.

A, Ium-modthtwthttulmtahhupduﬂuuﬂhid-ur-ﬂuﬂ
the transportation in the Marshalls was cut off, concerning the transparta
between Jaluit and Truk, after February there was no transportation by
wwwm,mmwumtuwwu.u!wnﬂn
u_:ﬂutim,tmﬁ-bmitmmmlm,mmﬁﬂhm

it became worse. By June it wes very difficult.

4. Q. ml-mmt-mluphﬂu:ttﬂk.mnh-ﬂutmmﬂm
between Truk and Jeluit frequent?
A. M-mmtwhﬂuhnhumuhmt.

15. Q. After the fall of Kwajalein you stated that the Fourth Fleet
mm-muuummmhmmmmot
the Marshalls area, For what reason was this pent?
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Thie question was objected to by the judge advocate on the ground that iti
was leading and that no testimony had been given that there wes such a
dispateh.

The esccused withdrew the question,

The commiseion then, at 3127 p.m., tock & recese until 3:48 p.m., at
which time it reconvened.

Present:

411 the members, the judge advocates, the three official native observer
from the Marshall Islands, the reporter, the acoused, his counsel and the
interpreters,

No witnesees not otherwise connected with the trial were present.

Arima, Kaoru, the witness under examinatiocm when the recess was taken,
entered. He was warned that the cath previously teken was still binding,
and contimied his testimony.

(Examination contimued.)

1é., Q. You stated that you knew of a special order concerning authority thatf
was sent to the commanding officers of the Marshall bases by the Commanding
Officer of the Fourth Fleet, Do you know the contents of that order?

!. I do,

17. §« What were the contents of that order?
A, The gist of it was that the senior commending officer of each Marshall
base shall command it.

18, Q. Do you know the reasén for such an order being sent out?

This question was objected to by the judge advocate on the ground that
it wae irrelevant and immaterial,

The accused replied,
The commission announced that the objection was not sustained.

A, I thought it was very matural, but if I were asked, I would reply as
follows: The commanding officer of the 8ixth Base Force had been killed in
action and it wes thought that the commanding officers of the beses in the
Marshalls would contimue operation independently., They came under the direct
command of the commanding officer of the Fourth Fleet, and through the
contents I related before, such as communication not being sufficlent,
beseigement by American forces and concerning operations and the many matters
relating to the existence of the armed forces so that they could operate

without instructions from the commanding officer of the Fourth
Fleet. That is what I understood it to be,

7

19, Q. Where was the Sixth Base Force which you testified to?
A. It was at KEwajelein,

20, @, You testified concerming operations and on many matters relating
to the existence of the armed forces, Conoretely, what do you meen by this?

This question was objected to by the judge advocate on the ground that
it was vague and could not call for any responsive answer,
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The accused replied. |
The commission anncunced thet the objection was not sustained. |
The question was repeated.

l A, It may differ in places, but the matters such as providing for ratioming
of food, drafting of people to enforce defense installations, providing for
the security of military secrets and matters relating to that other than

nilitary.

“ 2l. Q. Do you know that there is such a thing as a Fleet Regulations?
A, I do,

22. Q. What are those regulations concerned about?

A, In it are the regulations concerning the organisation of the fleet and
the duties and sauthority for naval personnsl from the commander-in-chief
down.

23. Q. Was this Fleet Regulations applied to the Marshall area including
Jllu%:'dud.u this war?
l. L]

The witness was warned,

It The commission then, at 4:27 p.m., adjourned until tomorrow, Saturday,
March 29, 1947 at 9 a.m.




United States Pacific Fleet,
Commander Marianse,

Guam, Marianss Islands, I
Saturday, March 29, 1947.

The commiseion met at 9:07 a.m. |

Present:

Rear Admiral Arthur G, Robinsen, U, 8. Navy, President,

Colonel Vernon M, Guymon, U. 8., Marine Corps,

Iieutenant Colonel Henry K, Roscoe, Coast Artillery Cerps, United States
Army ,

Ideutenant Colonel Vietor J, Garbarino, Coast Artillery Corpe, United
States Army,
I Cosmander Ramon J, Wallenborn, Dental Corps, U, S. Navy,

Commander Charles E., Ingalls, junior, U, 5. Navy,

Iieutenant Commander Bradner W, Lee, junior, U, 8, Haval Reserve,
members, and

lieutensnt James P, Kemmy, U, 8, Navy, judge advocates. i 8

Buorn Heine, official mative observer from the Marshall Islands,

Mark Juda, officisl native observer from the Marshall Islands,

lajore, official native observer from the Marshall Islands,

Joseph Ksse, junior, yeoman second clacs, U. S, Navy, reporter.

The accused, hie counsel and the interpreters.

The record of proceedinge of the eighteenth day of the trial was read and|
approved,

No witnesses not otherwise connected with the trial were present.

Arime, Kaoru, the witness under examination when the adjournment was i
taken, entered, He was warned that the oath previocusly taken was still
binding, and continued his testimony, |

(Examination contimmed,) |

24e Q. Do you know martial law? -
"l. Idﬁ‘- i

25, Q. Flease state to the commission whet martial law is?

This question wes objected to by the judge advoeate on thg ground that |@™/<
it wes irrelevant and immaterial. -

II The accused replied.
The commission anmounced that the objection was sustained.

26, Q. Do you know Rear Admiral Masuda?
A, I do.

o=
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27. Q. Tell us what you know about Rear Amiral Masuda's reputation.

This question was objected to by the judge advoocate on the ground that it
| wes irrelevant and immaterial.

The accused replied,

J The commission smnounced that the objection was sustained,

28, Q. Do you know whether Jaluit was in 1945 a battlefield?

A, As I wes in the Philippines and there was no commnd cations between that

aree and the Fhilippines, I can imagine how it was, btut I cannot state
specifically.

20, Q. What is the purpose of declaring an area under martial law?

This guestion was objected to by the judge edvocate on the ground that
it was irrelevant and immaterial.

The sccused replied.
The commission announced thet the objection was sustained,

30, Q. Do you know whether it wee necessary to declare martiel law on Jaluid
in 19457

This question was objected to by the judge advocate on the ground that
it was irrelevant and immeterial.

The accused made mo Teply.
The commission ammounced that the objection was sustained,

Thehcommission then, at 9134 a.m, took e recess until 9:55 a.m., at which{ P |
time it reconvened.

Presant:

|

|

|
A1l the members, the judge advocates, the three official native observers .
from the Marshall Islands, the reporter, the sccused, his counsel and the '
interpreters. 1
No witnesses not otherwise ccnnected with the trial were precent.

Arima, Kaoru, the witness under examination when the recess was teken, |J7<
| emtered, and conmtinued his testimony. "

(Examination contimued.)

31, Q. hmn!pncit:uahidutmff,!‘mthl’lut, do you lnow whethez F=.
| martial law was in effect om Jaluit in 19457
A. In 1945, I was not in Truk, therefore, I do not know,




32« Qe Inrmuwitrufﬂhidufm.l'nnﬁhﬂut,dnnummthr
the commanding officer of Jaluit, Admirsl Masuda, exercised his power
ummuuthuummmunuf:pho-m-ﬂiﬂlnhm&moﬂ

This question was objected to by the judge advocate on the ground that
At was irrelevant and immaterial,

The accused made no reply. .
The commission announced that the objection was sustained,

Cross-examined by the judge advocate:

33. Q. You testified concerning a certain order to the commanding officer of
the Marshalls to the effect that the senior commanding officer of each

shall base shall command that bass. Did you write this order?

» I did not write thie order,

« Q. Did you see this order in writing?
« I did not see the written order.

5, Q. Do you know if this order contained anything in addition to that which
have testified to?
I do not kmow,

« Q. How do you know about this alleged order?

. Around the end of March or the beginning of April, 1944, when I became
nhinfﬁf-tl.ﬂ,Ihuﬂtulm-thamhruufthoﬂlﬂmruhd-m

4the conditions inm the various areas in studying my dutles.

/ 97. Q. When you were informed as to the conditions of this order were you
informed that it's authority was broad enough to authorize the violationm of

International Law?
A, I was not informed of such a thing.

38, Q. Were you informed that this authority was broad enocugh to authorisze
the overthrow of the rightspf individuals to trial for offenses alleged to <

lhave been committed?
A. I cannot grasp the meaning of this question.

The question was reframed,

99. Q. Did this euthority permit the commanding officer to punish with death
thout a trial?
I I cannot get the meaning of this question,

The question was repeated,

A, (continumed) In what I testified to yesterday, no such thing like this
'was included.

l Reexamined by the accused:




40, Q. In your capacity as a Japanese naval officer and parti as
Chief of Staff, Fourth Fleet, do you know whether Jiluit was & bes¥iged area [T\

in 19457

i This question was objected to by the judge advocate on the ground that it
wae beyond the scope of the eross-examinatiom.

The accused made no reply.

The commission amnounced that the objection was not sustained.
A. As & Japanese naval officer this was common knowledge.

Neither the judge advocate nor the accused desired further to examine 'I:hil
witnesa.

The commission did not desire to examine this witness.
The witness made the following statement:

Yesterday in testifying to an order put out by the commander in charge of
the Fourth Fleet concerning the conditions, I stated the operation and nature
related to them, In stating the specifie content I stated three points other
to those, Other to those I also stated that he had authority over matter other
than military, The meaning of this is et that time the commander in chief
of the Fourth Fleet had this authority. The other three points were partially
concerned with military administration and on the last point what I mean is
concerning the declarstion of martial law, This, I would like to add to my
testimony.

The witness was duly warned and withdrew.

Akimoto, Yuichiro, a witness for the defense, was recalled and warned thay 5
the oath previously taken was still binding. '

Examined by the accused:

1. Q. I show you a document with ammexed papers, Can you identify it? '
A, I can,.

2- Q- How did you l@q'uir! it?

A. This is a reply to an inquiry made to the Japanese government by the ]
counsel for this case through the legal section,- It is from the heed of the | &<
1iaison section of the Second Demobilisation Depertment addressed to the
Chief of the General Affairs Center Liaison Office and is an official document.

||3- Qs Is it in Japanese?
A, TYen,

Le Q. Has it been translated?
A. It has been translated.

5, Q. Is this document certified and authenticated by signatures?
A. Tt is not signed, but it is signed with the official seal of that depart-
ment in an official document., -




:: % Do yom desire to offer these documents into evidence?
ea,

The original doovment in Japenese and an English translation thereof
were submitted to the judge advocate and to the commission, and by the
accused were offered in evidence.

The judge advocate made the following objectiom:

The judge advocate objects to the recelving of this document into
evidence., The doocument is clearly a self-serving document, The document
was prepared on March 21, 1947, spproximately two years subsequent to the
ineidents which are the cbject of the commission's inguiry, It was
at the request of the defense counsel for use in this specific case. It was
prepared by the Japanese Second Demobiligation Bureau, which is composed of
Jepanese ex-navy officers. BSecondly, a document by a Japanese Mlitary
Organisation, the Second Demobilisation Bection, is again being utilized in
an effort to express opinions on the subject matter properly within the
province of this commission to determine. The opinions are not based upon
| any credible source, but even if they were the effort by this Japanese
ex-pavy organisation to infringe upon the legitimate province of this commis-
sion is seriocusly objected to, Thirdly, there is no evidence of eny
reliability or credibility of the contents of this document, The document
is not admissible under any of the official document exceptions to hearsay
I rules. The first place - it has been stated by the witness that this document
purportes to bear an official seal, but does not even carry the signatures
of the official of the organisation. Second, the document itself within
itself states as an introductory paragraph, "Summing up the memories of many
men who had comnection with it at that time." The document is therefore
entirely based upon the memories of officers who are not named, whose
memories have been dimmed by more than two years from the alleged events,

unnamed and unidentified, had any actual kmowledge of the alleged contents
of the document or from any source before this commission, In a prior
document, prepared by the same source, the Demobilization Section stated thatf
the officers of the Fourth Fleet had not been repatristed se that 1t would
appear that any officers who would have knowledge of the eontents or who
“quldh-mlﬂmfnrwmofwnﬂmgfth-u-ﬂlwm
were not available for examination by the section which prepared the d
Fourthly, the document purports to include from these memories, regulations
for the enforcement of military diseipline, It is stated that this was a
secret ordinance of the combined fleet, Number 69, There is nothing on it
to show that the secret ordinance or any copy of it was available at the time
ﬂthildmthMuﬂiﬂdunﬂmmm. No portion of the
extensive documents and books in the judge advocate's office divulge any
such regulation or series of regulations, Surely, if such regulatioms
existed, and the contents were pertinent to the trial, the defense should
be required to bring forth those reguletions in one suthentic form, end not
attempt to derive them from the memories of unidentified and unknown naval
officers. There are certain grounds om which a document which has been
destroyed can have its contents brought before this commission, There is no
testimony or other evidence to indicate that the dooument establishing or
containing these regulations was destroyed or is otherwise unavailable,

I and it is not shown by any evidence whatsoever that et any time these officers,

%




| It is clear that under these conditions this document cannct be accepted in
evidence under any best evidence rules, Underhill, Criminal Evidence,
in section 106 states: :

8o, where in a criminal prosecution based on a vioclation of a statude| e
or city ordinance, it is necessary to prove the existence, or contents, '
of the statute or by-lew, it cannot be done in oral evidence., It has
been found, as matter of observetion, thet the memory is extremely
unrelisble. Aside from any temptation to commit perjury, to avoid which
thie rule has been edopted, but which would always be present if the
language of disputed instruments were allowed to be shown by oral
evidence, the court has a right to see the document in its entirety.....

Finally, the admission of this document is objected to on the ground that
there has been no foundation based upon which portions of the content of this
document can be deemed epplicable or pertinent to anything before this
commiseion, The document has attached to it a portion which is titled
"Regulations of Counsel for the Enforcement of Military Discipline." Article
II of the slleged re tions state thet the counsel for the enforcement of
military discipline isvjudge concerning those offenses of those who violated | K
the regulations for the military punishment of the combined fleet, What '
purports to be certain of these latter regulations is attached marked Secret
Penal Regulations, etc. These alleged Secret Penal Regulations of the ;
combined fleet provide in article I, this regulation should be applied to |
the people other than Japanese subjecte in the occupied territory of the A
ImpeFial Japanese Navy. Defense counsel has attempted to establish in a
prior argument that these Marshallese were subjects of Japan originally. If
that is so, and if the contents of these alleged regulations can be believed, '
then by virtue of Article I of these very regulations they cannot possibly .
be applicable to those natives for they were subjects of Japen, Furthermore,
these regulations, by their terms are to be applied to the "occupied
territory" of the Imperiel Japanese Nevy, ™Ocoupied territory® is a well i
known legal concept which involves the occupation end holding of a neutral i
or belligerent territory., There have been dicta in some decisions to the I
effect that where martial law is declared the situstion is similar to that of
an occupled territory; but there has been no evidence produced before this
commission by the defense thet martial law was brought into effect, It is
clear on these territorial grounds that these regulations are not spplicable
in this case. Appended to the document are several loose pages which purport
to be & printed copy of martial law. Whether this was originally appended
to the document or not the judge advocate does not know, tut in any case,
there has been no evidence before this commission that mertiel law and its
contents were applicable to the proceedings at Jaluit. The judge advocate
believes that in the face of these numerous objections to this document
thet it should not be admitted into evidence by this commission. It is
totally incredible, unreliable, and inspplicable to the proceedings of this
commission,

The sccused replied,

The commiseion was cleared, The commission wes opened. All parties to
the trial entered. The commission announced that the objection was nrm.m(r.
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The accused did not desire further to examine this witness.

Neither the judge advocate nor the commission desired to examine this
witness.

The witness said thet he had nothing further to state.

The witness resumed his status as counsel for the accused.

The commission then, at 11123 a.m., adjourned until 9 a.m., Monday,




Nonday, Nareh 31, 19#'?.

|| The commission met at 9110 a. =m.
Presant:
Rear Admiral Arthur G. Robinson, U. S. Navy, president,

Colonel Vernon N, Guymon, U, S. Marine Corps,
thuntﬂﬂmilml.hm.hﬂkﬂuww,lﬂtd

Stetes Army,
Colenel Vietor J. Garberime, Coast Artillery Corps, Undted
States Army,
Commander Ramon J. Wallenborm, Dentel Corpe, U. 8. Navy,

Oommender Charles E. Ingalls, junior, U. 8. Havy,

Iieutenant Cemmander Bradner W. Lee, jwmier, U. S. Navel Reserve,
members, and

Lisutenant Devid Beltomn, U, S. Navy and

ldeutenant James P. Kemny, U, 8. Navy, juige advocates.

Buorn Heine, official mative observer from the Marshall Islands,

Nark Juda, official mative observer from the Narshall Islands,

Lajore, official mative cbserver from the Marshall Islands.

Robert R. Miller, yeocman first class, U. 8. Navy, reporter.

The accused, his counsel, and the interpreters.

The record of procesdings of the nineteenth day of the trial was read
and approved,

o witnesses not etherwise comnected with the trial were present.
The accused was, at his own request, duly sworn as a witness in his owm

2. Q. Are you the sccused im this trial?
| Ae Yes.

Examined by the accused:

did you arrive cn Jaluit?
The eighteenth of Jammary, 1944.




-

6. Q 444 you leave Jaluit?
A. I remember it was on the eleventh of Octeber, 1945,

have you been since the time you left Jaluit uwntil the present?
have been in NMajurc, Kwmajalein and Guam,

8. Q. To what mit were you attached em Jaluit?
A. 8ixty-second Navel Guard Unit,

o
"

10. §. What was your position im this detachment?
A. I was battalion commander.

11. Q. What were your duties at Jaluit during 19457

A. I was head of the Defense Section and also head of the Cemmission on
Defense Preparation.

hi-pﬂiu-nhjuhdhhrthnjdpmhuﬁ-muﬂtm

it was leading.

The accused withdrew the gquestien.
16. Q. In the answer to the , "Md you first come under the command
#thlmnhhiﬂ'mmuﬂ,'ﬂ,!ﬂdlﬂﬂrﬂu--ﬁnm
command of the Navy.® Then when did you come wnder the command of the Navy?
A. In September, 1943, my arrival at Wetje, I came wnder the command
of the Commanding of the Sixty-fourth Naval Guard Unit.

18. Q. You stated that you did not come by yourself. Then what were the
eireumstances of your geing teo Jaluit?

A. In Jamwary, 1944, there was a change in disposition of the Army wmits
in the Marshalls area hy the order of the Sixth Base Ferce. I was erdered
with the main forces of the Second Battalien, Pirst South Seas Detacikment

;
i
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23, Q. Then, was Jaluit abeolutely isclated by the enemy forces?
This question was objected to by the judge advecate on the ground that
1t was leading,

The accused replied.

The comission announced that the ebjection was not sustained,
A. I would like the guestion repeated.
24. Q. Then, was Jaluit absolutely iselated by the enemy forces at that
E.;:u. It was absolutely and cempletely isclated,

25, Q. Im 1945, do you know what the strength and srmament of the Japanese
forces on Jaluit were?

Hlm-l-bjutﬂhwihjﬂ-drmhump—lmt
41t was irrelevant and immaterial.




thousand rounds. Admiral Masuda restricted the firing of this sssmmition
to two undred rounds a day, no matter how many planes or

Mm.
| 27. Q. Did you have any stores of provisions?

This question was objected to by the judge advocate on the ground that
it was immaterdial and irrelevant.

The accused replied.
The commission announced that the ebjection was not sustained,

|1- There was a storage of rice, enough for ome day, this was supposed te be
| used when the island was invaded, the use of which was prohibdted at that
||'4-¢

28, Q. Could you replenish these supplies of amsumition and provisiens
| at that time?

| A+ There was absolutely no means of replenishing them,

|
| 29« Q. Then how did the Japanese forces subsist?

( We subsisted by what food could be produced on the island by native,

' tary Gunsoku labor. The main food was coconut toddy and coconuts.
sufficient. All edible items were eaten. Wild grass on Emidj
gathered on the outlying islands and sent to the
of this was saten uwp and could not be at
Masuda

R
fi%;a
[

;
fer
¥
i
1
:
i

H
i

]
4

1

3
I
5
s.z
bt
¢
;
]
i
!
1
:

| Japansse forces

arre.




Ot O

by the natives to go outside the reef to fish. Whereas several doszen

military and Gunzokus died of starvation, there were none among
the mtives. There were some lepers confined on an island by themselves !
|where they had eaten most of the food that could be produced and as they !
jwere asking for food they were moved to an island where they could easily |
get enough food to subsist on. War conditions being very acute, means in
(which to comfort the natives were few. For this reason, schools were
recpened for the native children. The natives sent a letter to Admiral
Masuda expressing their gratitude. Admiral Masuda made no distinetion
|between persons or rank; he was very frank with everyons. The natives
respected Admiral Masuda very much. This could be well seen by the letters
sent to Admiral Masuda and by the gifts which were sent to him., I know
the natives underwent many hardships due to the battle conditions. Due te
the fact that they cooperated with the Japanese he was very thankful.
Admiral Masuda was always saying that, "due to the natives, all the people
on Jaluit were able to subsist; never forget this." Because everyons on
Jaluit knew this, there was no one who was not grateful to the natives. I
watched well to ses that no one on the outlying islands made impossible
demands or abused the natives.

The commission then, at 10:30 a. m., took a recess until 10:45 a. m.,
at which time it reconvened.

Present: All the members, the judge advocates, the three official
native observers from the Marshall Islands, the reporter, the accused,
his counsel, and the interpreters.

No witnesses not otherwise connected with the trial were present.

Furuki, Hidesaku, the witness under examination when the recess was
taken, resumed his seat as a witness in his own behalf. He was warned that
the oath previously taken was still binding, and continued his testimony.

(Examination continued.)

32. Q. You testified tha ral Masuda was afraid the natives would -
desert. By allowing a uest by the natives to fish outside the reef,
were #hre any actual cases of natives deserting? o,

A: There were.

33. Q. Please state this case.

Thie question was objected to by the judge advocate on the ground that
it was irrelevant,

The sccused replied.

The commission announced that the objection was not sustained.

A, On the sixth of May, 1945, six hundred natives deserted. Thereafter,
desertions continued in groups or individually. By the end of the war, a o |
[1little more than one thousand, about one~half of the natives, had deserted. |
There were not many weeks that I did not receive a report or hear of a
desertion.

34. Q« Do you know for what reasons these desertions occurred?
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| military forces?

This question was objected to by the judge advocate on the ground that
it called for the epinion of the witness, that counsel was pursuing col-
lateral matter, and that it was irrelevent and immaterial.

The accused replied.

The commission announced that the objection was sustained.
35.Q. Do you know what effects these desertions of the natives had on the
A. I de,

%i Q. Tell us what ¥you imow,

A, Mainly it affected the laber services three points, First, the food
production of the military and gunsokus dg¢4reased. Second, because many of
the laborers deserted, the dispatching of regular military and gunzokus
from Emidj te the outlying islands to produce food became necessary. At a
time when eripples and patients had duties, to send a great number of men teo
the outlying island=s affected the merale and disrupted the duties. After
the natives had deserted there was bombing of important self-supporting
points and important areas of patrolling. The most important coconut groves
were bombed. Farms were also bombed and the hiding placeas of boats were
bombed. This endangered our existence and increased our hardships.

37. Q. You stated as a result of the natives deserting, important coconut
groves, boats and farms were bombed. What connection was there between the
desertion and the bombings?

A. It was judged that the natives who had deserted had supplied information
to the enemy and concerning this, r ports were received from other bases
that after military, gunsokus or natives had deserted, important points

from the standpoint of military and self-supporting, enemy bombings were
made,

38, Q. Were any measures tsken by the Jepanese forces against these
desertions?
-l- Iﬁ.l‘

39. Q. What measures were taken?

A. The measures taken were the dispatching to prevent desertion and to
prevent the American forces from carrying off the natives, Officers and
men were placed where the natives were to watch them. On small islands

there were natives and not enough men to watch them, they were moved to |
larger islands where they could be watched. As preventative measures agains
natives deserting, a handbook on patrolling was made and distributed. In
this was registered means of detecting spies, means of taking spies and
instructions. Especially at the end of March, 1945, when sples from Mille
sneaked into Jaluit it became known that in the near future the Jaluit
natives were to be carried amay. Admirel Masuda said, "Do not let even
one native out,” He set up an important policy and in this were the
following measures: Patrolling in the outlying islands was reinforced. Up
to now the intelligence officer handled this. A new defense section was
organiszed, and I was appointed head of this section. Reinforcements were
sent to the islands as defense against American tactics. Many instructions
and training was given the guards. Measures te prevent desertion were not

i ———
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mmmim.mmwmimmmm. Those who were
tmtrrhhmt.mﬂmﬂtimmm, On the sixth of May,
after the first dmﬂian-dnm:ﬂmtapmmth-dlurtinnf

%

tives was . mﬁmmmmmmmm
munth-amﬁuuhndlnnhdhpnnntth-deufm
tives and strove in its prevemtion.

The commission then, at 11127 a. m., tock a Tecess until 2305 p. B.,
¢ which time it reconvened.

Present: All the members, the juige advocates, the three offieial
|mative observers from the Marshall Islands, the socused, his counsel, and
the imterpreters.

Joseph Kase, junier, yeoman second class, U. 3. Navy, reporter.

ln-itn-m-utmm-mumuﬁmum“m.

J Puruki, nw.mum--mmummmm-m
ntmdmmtlllﬂtunhhhmhhnlf. He was warned that

mmmmmmnmmmmwmmhnw.

(Examination contimued.)

A. "The natives are good citiszens of Japan. Do not be moved by the propa-
ganda of the Americans. cunp-ntanthtn.h-umthm. As long
mr_ilmthiﬂm&luduuponhmummdmpwtgnfmﬂtiﬂl

i2. Q. Did this preclamstion to the matives have any effect?
A. I think it brought about resultes.

A3. Q. Mmlpmlmtimmmm,mthnwuthuﬂur
mitted actions in vielation of the proclamation?




ﬁ;‘!q. In each case, was examination, consultation and punishment dealt

This questiocn was objected teo by the judge advoocate om the growmd that
it was vague, indefinite, too broad in its secope, and leeding.

The accused replied.
The commission anmounced that the objection was sustained,

&b. Q. Do you knmow what steps were taken in disposing of these imoidents?
I do.

f-g;r:l.uu“h:'ht “;pmammmmti and
. ones were i on

consultation. ~When the Tmrodj incident oocturrsd; Admiral Masuda celled ||
myeelf, Shintome and Imoue to his room and told us as follows: "This native |
orime on Jeluit, this is an important orime, As they could not be sent back |
to where they can be disposed of due to the war conditions, they shall have
to sed on Jeluit by my amthority. Under these war conditioms,
a formal trial cannot be conducted., They shall be examined and consultation ||
held by specisl procedure done by my amthority and under the battle conditiong
the best possible procedure; and in following this procedure, each shall be
given duties., You who receive these duties shall perform them. You shall

r

prepared. HNasuds and Shintome expressed their opinioms. After hearing this,

ted that he would deliberste further on this and held the
report and opinion paper and this ecaminstion and consultation was ever.
About a day or a day and a half later, Admiral Masuda called the three of us
and in
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e Q. Please state the mames that you remember,
. I remember Lesehr, Kohri, Kosina, Arden, Makui, Tiagrik, Nawura.

s Qs You stated that mnder the war eonditions they eould not be sent back
where there were the proper facilities for trisl. Were do you mean when |5

w-ﬁhﬂh-ﬁmnmtﬂﬂuuﬂdhhﬂl

51, Q. On Truk, what courts were therel
. There was a court martial court of the Fourth Fleet.

52. Q. Was transportation between Truk and Jeluit possible?
A. Transportation was impossible.

53« Q. If this had occurred in peace time, do you know where this would have
been tried?

A. At Penape.

. 54. Q. What were the conditions of transportation between Ponape and Jaluit? \
A. It was absolutely impossitle.

55, Q. Was there a court in Jaluit?
A. There were none,

56, Q. You stated that Admiral Masuda said, "Under the war conditions,
formal trial could not be held; therely, by my authority, they shall be
disposed of." Where was his source of autherity?

m-q-ﬂm-lnhjnhdhwmmndvmhnmmmt
1t¢ﬂldrnr.1.¢dmlﬂuionlhinhth-lituummqmlﬂmu¢in.

The accused withdrew the guestion.
57. Q. You testified concerming the authority of Admiral Masuda. Do you

know about the authority of Masuda te dispose of these natives?
A, I do,

*. ﬁ. Flease state it.




qu- hﬂ“hﬂ!iﬁﬂllﬂiﬂ.
A, On it was stated t paper.® Thare a place "deeision® under
each persons mame and his sentence was written in. Conserning the Imred]
ineident, Lesohr, Kohri, Kosina, and one unknown, Arden, Makul, Tiagrik,
had death sentences. I forget their names, but four had hard laber of ome
month and some were on probation at their home island.

-

61. Q. You stated that a person named Namura was investigated. Iutmh.tﬂ
sentence?

A. Numra, as I remember, and four others were all rel + That came te
1light as a result of the investigetion of Namura in the
as follows: Namura was a resident of Rem village, formerly had

Ren Island and had gone to Imrodj. He went back to Rem Island to get his
belongings. Lesohr, Arden, Makui, and Echibaru teld him of the plan to
desert and tried to get him to do so. Namura knew that Lesohr to
kill Petty Officer Okamoto., After this, the natives of Ren Island continued
to desert, and the activities of the American ships around
continuous. Namura decided to desert. Then, he decided against it. Thie
was what Namura related to First Lisutenant Ieke when he was interrogated.

L
z
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As judge advocate, I did not kmow if 's actions comstituted a orime, |5°C

80 I asked Admiral Masuda. Admiral gtated this is not a crime and
ordered him released.

The u-hlﬁn then, at 3120 p. m., took a recess until 3130 p. m.; at
which time it reconvened.

Present: All the members, the judge advocates, the three official
native observers from the Marshall Islands, the reporter, the accused, his
ecomsel, and the interpreters.

No witnesses not otherwise comnected with the trial were present,

Furuki, Hidesaln, the witness under gxamination when the recess was
taken resumed his seat as a witness in his own behalf and eontimued his
testimony.

(Examination continmed.)

62. Q. You stated that Namura and four others were released. Were they
released upon imvestigation and finding that the result did not eonstitute
a erime, or were relsased by juigment?

A. They were not through judgment, but as a result of am in-
vestigation and befere they were given an examination and consultatiom.

63. Q. Then, in judgment, there was a death sentence and a sentence of hard
labor, Is that correct?
A I'..

64. Q. Then, the ocnes who were sentenced to death, Lesohr, Eohri, Kosina,
Arden, Makui, Tiagrik, and one unknown. Do you know for what specifications
they were sentenced to death?

A. I do. By violatiom of the Naval Criminal Cede in desertion to the
enemy, stealing military supplies, attacking guards in a group, im viclation
nﬁ:mmm.mwuwn_mmw
Japan, and marder.
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65. Q. You stated that these crimes were attempts. Were they just plans
or were they actually carried out?

Mmﬂmmeb}.ﬂdhhtﬁnjﬂnnﬂmﬁmtﬁpﬂ&t
it was leading.

The accused made no reply.
The commission announced that the cbjection was mot sustained,
A. They tried to earry it out, but they did not succeed.

66, Q. Describe this specifically.
A. In the begimning of Mey, 1945, on Imrodj Island and in the sea near
‘m-ﬂlljm Telands they tried to carry it out.

[k'?.ﬁ. How did they try to carry this out?

A, First a detail which went to Ren Island, uwpon its return to Imrodj,
irelayed to the patives on Imrodj Island the activities of the American ships

boa ni

made, Lesohr, Arden, Echibaru, and others went to Ren
Tsland and tried to get Nemura to desert and on the return trip when passing
by Imrodj Channel, they tried to strangle Petty Officer Okamoto and throw
him into the sea., BSeveral natives attempted to overpower and kill Muracka,

the boat were taken prisoner, Kohri and Jisan were com~
manding the natives and making preparations to escape that night, but seeing
ummmummmm-u,nmmmmmﬂu
The was taken priscner, Jisan, on Medyai Island,
tried to get him to escape. Tilagrik
mwjmmmtmmmmuun-,mumu
escape and before he could execute the plan, the specifications came to light

1
68, Q. What happened to Echibaru?

Ao Ihﬂhm,dt-rhhdbmth:minhthum,“-hﬂu-ﬂ
thrtm&pdnuhinﬂuhththmmmmm-

6. Q mmmwﬁuummthjmtm, were the
laws applied writtem in?
A, This was writtem in the judgment paper.

7. Q. In,uthtjﬂnnﬂwﬂh,iutqﬂlluﬂmmlm
these crimes?

A, nnlnlq:;ﬂiﬂhthcpdﬁuﬂmmulmtdhdm. Also
.p-dum-n-humwmm-uwwm.mm
whether their intent was strong or not, was written. The sentences I asked
for were as follows: In the case of Leschr, the one umknown, Ardem, Makul,
was death; for Kosina, Tiagrik £4fteen years hard labor; for the four
matives brought from Imrod Isiand, twenty deys hard laber.
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7l. Q. The decision and the sentence asked for seems to differ. Who made
the decision?
A. The decision was decided by Admiral Masuda.

72. Q. Do you know the case of Chuta and Chonmohle, specification three of

the charges?
A. I do.

73. Q. What incident was this?

A. This was an incident in which twoof them of Medyai Island returned the
natives of the wvillage, planned and started to kill the guard and teke the
boat and desert.

?#-Q.Dummmthi-mm-ton;hﬂ

A. I do.

75. Q. Flease state all you know,

A. A person in the militery service while in Medyai discovered a .
raft in a coconut grove, and upon interrogationm o investigation of the o

Medysi natives this came to light.

76, Q. How did you come to investigate this case?
A, As the different cases came to light, the commanding officer of Medyai
Island, First Lieutenant Kato, and the specification as I stated before,
came to light and a report written by Kato. Chuta, Chonmohle, and four
patives were building a raft. The natives were sent to headquarters. Kato
was ordered to investigate, and as a result of the investigation of the
Medyai Island incident, it was no differemnt to what Kato had investigated.
Poi.ntnﬂutm-tnughtmathltthqh:duﬂ-nnﬂnturnduthmpn
for food in a cocomut grove in preparation for their desertion. -Many
natives tried to kill the guard watching the boat and escape, and made
preparations for this. The procedure in disposing of this incident was the
same as the Imrodj incident.

The commission then, at 4130 p.m., adjourned until 9 a.m., tomorrow,
Tuesday, April 1, 1947.
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ZTHENTY-FIROT DAY

United States Pacific Fleet,
Commander Marianas,

Guam, Marianas Islands,
Tuesdey, April 1, 1947.

The commiszion m=t at 2:05 a.m.

Present:

Rear Admiral Arthur G. Robinson, U, 8. lavy, Fresident,

Colonel Vernon }. Guymon, U, S. Marine Gorps,

Tieutenant Colonel Henry K, Roscoe, Coast Artillery Corps, United States |
Army,

Lieutenant Colonel Viector J. Garbarino, Coast Artillery Corps, United
States Army,

Commander Ramon J. Wallenborn, Dental Corps, U'. 5. llavy,

Commander Charles E. Ingalls, junior, U". 3. Mavy,

Lieutenant Commander I'radne W. Lee, junior, U. S. Naval Ressrve,
members, and,

Lientenant David Bolton, U'. 5. Navy, and

Lieutenant James P, Henny, 1'. 3. lavy, Judge advocates.

Buorn Heine, official native cbserver from the Marghall Islands,

Merk Juda, official native observer from the Marshall Islands,

Lajore, official native observer from the larshall Islands.

Robert R. 1'iller, yeoman first class, U'. S. lavy, reporter.

The accused, his counsel and the interpreters.

The record of proceedin;e of the twentieth day of the trial was read and
approved.

Ho witnesses not otherwise connected with the trisl were present.

The accused, Furuki, Hidesalm, the witness und~r examination when the
adjournment was taker on llarch 31, 1947, resumed his seat es a witness in
his own behslf. He was warned that the ocath previously taken was still bind+
ing, and eontirued his testimony.

(Exanination continued.)

7. Q. You testified in the answer to your last question yesterday that the
same procedur: was taken in the Medyai as in the Imrodj incident. What
sentence did you express on Chuta and Chonmohle?

A. Fifteen years hard labor, and the law applied was the same as in the
Imrod] incident.

78, Q. Your opinicn and the laws applied, were they not a written part of 709
the judgement document?
A, Yes,

79, Q. Yesterday, in testifying about the Imrodj incident you stated that
the laws applied were not written in the judgment document. Isn't there a
discrepancy?

A. No,
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80. Q. What is the r-ason for this?

A, Because the judgment paper and the paper in which I expressed my
opinion is the same paper and the top part is the judgmen® paper and the
bottonm part my opinion,

8l, Q. Then in the case of the Imrodj incident the judgment was written on
the top of the paper and on the bottom was the law applied and your
opinion. Ies that correct?

A. Tes.

82, Q. In the case of Cluta and Chonmohle is this the same?
A: Yes,

83, Q. VWhat wes the decision ir the case of Chuta and Chonmohle in which
you expressed your opinion of “ifteen years hard labor?
A. It was dﬂaﬂ‘.-

84, Q. Who made the deeision?
A, Rear fdmiral lasuda,

85. Q, On the judpment paper ~as the signature of Admiral Masuda on 1t?
A. Yes.

86, Q, Was this the same in the other cases of Lesohr, Kohri, Kozina, Arden,
Makul and Tiagrik?
A, Yes,

£7. Q. Do you know concerning the incident of Mandale and Laperia?
A, I do.

g8, Q. What kird of an incident was this?
A. Mandala end Laperia were the main plo*ters on the islard of Jaluit in
which they planned to lead many natives, kill the puard, take the military
boat and try to desert. Preparations were teing made for the executicn o
the plan, How it came to light was through a young woman who had lmowmn a
gunzolku named Kawacka from the time she was a child, and she told him
about it, As evidence oers and poles and so forth were being prepared f
desertion, they were confiscated, At that time to prevent desertion all
oars and poles were stored ‘n the house of the district commanding offic
and a soldier placed on guard, This incident of Jaluit Island was
investigated by the commanding officer of that district, warrant officer
Omura. The sbove contents came to light., The investigation report on
Mandala and Laperia were seft to headguarters, First Lieutenant Kadota
investigated this incident about ten days during this period, First Liegt-
enant Kedota went to Jaluit, he also sent a non-commissioned officer to
Kinadyeing Island where First Lieutenant Kadota was and had him Investig
As a result of Kadota's interrogation he found the facts the same as the
investiration of Warrant Officer Omura. i

89. Q. Other to the evidence and witnesses, was there a confession of
Mandala or Laperia?
14 Th!rn WAB .




90, Q. Were there confessions in the cases of all the other natives that you
have testified tol

A. In each case there wes a confession., Each person made a confession.

91, Q. What procedure was token in examination and consultation in the
landalse and Laperia cases?
A, The same as the lMedyal and the Imrodj incldents.

92, Q. What was your opinion that you expressed concerning their disposal?
A, Fifteen years hard labor and placed under wateh at their original
island, The laws applied were the same as the lMedyal incident.

93, ., What was the decision in thls case?
A, + was death,

94, G. Mas tiris decisicn the same as the other decisions made by Admiral
Hasuda?
A, Yes,

95, G, Was the sigrature of Admirel Masuda on the judgment paper?
4, Yes.

96, G, Were the 4laws applied and your opinion written the same as the other T
judgment paper in which the judgment wes at the top and the lews appliesd and
your opinion at the bottom?

A, Yes,

o7, Q. Do you know the case of l'elein and l'ejkane?
A, I do.

98. Q. Do you know the case of Melein and lMejkane and the one unknown?

Thiz guestion was objected to by the judge advocate on the ground that
there has been no testimony from this witress that there was one unknown.

The accused replied.
The commissicn anrounced that the objection was not sustained.

A. I know of l'elein and Mejkane, but I do not lmow if there is one unknown
1isted in specification five.

99, Q. Then please state what you know concerning thae case of Melein and
MeJkana,

A, ~Phe—gpecilications that came to 1ight upon investigation of the lelein

ard llejkane case were that Melein had orde-ed lejkane to get the netives to
desert from all the islands from Pingelap to Jaluit Islands and also to

epy upon the defense garrison military secretis and to give the information to
the Americans. They planned and executed this, Mejkane vas only able to go %
to lMenge Island and to all the islands up te this point gshe handed the letter
of Melein, trying to get the natives to desert, to the leader of each island,
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s because Mejkane was missing from Pingelap
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prominent men of that village had held counsel and planned to desert. Melein)
Ichiro, Mark and Saburc were called to Emidj Island, As the case became

larger Morikawa and Iekl were added as investigators, The investigation i
was held on Emidj Island, the investigators were at the spot of the crime

and investigated, Ieki went to Oca, Medyal and Menge Islands twice. Kadota ||
went to Jaluit and Oca twice and also went to Pingelap once to investigate. |
Bach person who was believed to have been involved in this case from Medyal, ||
Menge, Ooca and Jaluit were called to Emidj and investigated. From Jaluit |

Ichiro and Saburo and ancther had no part in this plan, [Thls Is the
'tllliinlndlljhnh

Mejkane, Ichiro, Mark, Saburo and the others?

A, In the Melein and Mejkane case the same procedure of examination apd
consultation was held as in the case of Mandala and Laperia, As for Mark,
spicion as a result of the investi-
gation and were released. The leaders from Medyal Island and Menge
Island, I forget if they were punished or not., Witnesses of other islands
{(were returned to their islands after the investigations were over.

;
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101. Q. What was your opiniom in punishment of Melein and Mejkane and what
were the laws that were applied?

A. My opinion expressed in the case of Melein was death, in the case l
of Mejksne, fifteen years hard labor. The laws applied to Melein, the

same as Mandals and Laperis and in addition to this spying and the articles
in the Japanese Criminal Code concerning spying and the articles in the 1

mation to the snemy. In the case of Mejkane, the Naval Criminal Code,
desertion to the enemy and spying, to the Japanese Criminal Code and the
Iuﬂﬂ-nw&-mommnlmudiﬁmumnhmmﬂ
the Military Secrets Protection law, Also as a special notice it was
|written that Melein was the main plotter and intent was very strong and in
|the case of Mejkane, she was not the main plotter, but was involved, and

intent was strong, This was expressed and alsc in the other cases whether ;
intent was weak or strong and whether the person was the main plotter or not |
was writtem in,
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| notice any defects in the investiations thet were not sufficient?

interpreters.

102. Q. What wac the decision as a result of the investigation?
A. Melein and Mejkane were sentenced to death,

103, Q. The form of the judgment document, the name, the sipnature, and the
opinion and the laws applied, were these all the same as the other cases?
A, Yﬂﬂ..

104. Q. Goneerning the above investigation, you as judpe ndvocate, did you
This question was objected to by the judge advocate or the ground that
it was irrelevant and immaterial and celled for the opinion of the witness.

The accused replied.

The commission enrounced that the objection wes sustained.

The commission then, at 10t25 a.m., took a recess until 10540 a.m.,
at which time it reconvened.

Present:

A11 the members, the judge aedvocates, the three official native observers
from the Marshall Islands, the reporter, the acoused, his counsel and the

lio witnesses not otherwise connected with the trial were present.

Furuki, Hidesalm, the witness under examinetion when the recess vas taken,
resumed hie seat as & witness in his own behalf, Fe vwas varned that the
oath previously taken was still bindinp, and contimied his testimony.

(Examination contimed.)

105, G, You testified that Admiral Masuda gtated that under the var
conditions now existing the formal procedure could not be taken and that by

my authority a special procedure will be held. Was the procedure held on all
| the above persons this special procedure?

A, TYas.

106. Q. When you were present in this special procedure did you engage in
this special procedure thinking that it was {1legal or did you think it was
legal?

This question was objected to by the judge advocate on the ground that
it was irrelevant and immaterial and it celled for the opinion of the
witnesa.

The accused withdrew the question.
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107. Q. Then you engaged in this examination and consultation according to
this special procedure did you engage in 1t and recopnize it as belng legal
or illegal?

This question was objected to by the judge advoeate on the ground that
it was leading, irrelevant and immaterial and that it called for the
opinion of the witness.

The accused replied.

The commission announced that the objectlon was sustained.

108, Q. With what thonght did you participate in this procedure?

This cuestion was objected to by the judge edvocate on the ground that
it was lrading, irrelevant and immaterial and thet it called for the opinion
of the witness,

The accused replied.

The commisaion announced that the objection was sustained.

109, Q. Then I shall ask you po’nt blank, did you engege in this trial with
the intent to murder these people mentioned in specifications cme through
five by exrressing your coplnion?

This question was objected to by the judge advocate on the ground that it
was leading, irrelevant and immaterial and that it called for the opinion
of the witness.

The accused replied.

The fnmminaiun was cleared,

The commission was openad. All parties to the trial entered.

The commission announced that the objection was sustained.

| 110, Q. With what intent did you perticipate in this examinstion and

consultation corcerning the facts? Please explain to the commissicn,

This question wes objected to by the judge advocate on the ground that
1t wes leading, irrelevant and immaterial and that it called for the
opinion of the witness.

The accused replied.
The commission announced that the objection was sustained.

The commission then, et 11330 a.m., took & recess until 2:05 p.m,, at
which time it reconvened.

Prasent:

A11 the members, the judge advocotes, the three official native observars
from the Marshall Islands, the accused, his counsel and the interpreters.

264




Joseph Kase, junior, yeoman seccnd class, U. 3. lievy, reporter.

Ho witnesses not otherwise connectad with the triasl were prasent.

Puruki, Hidesa'u, the wltness under examinstion when the recess was
talten, entered, He was warned that the ocath previously taken was sti
binding and contimied his testimony.

(Exarination continued,)
111, Q. You stated that the commamding officer, Admiral lasuda, said that:
"Under the war conditions row exist!ng, the forral procedure could not be
talten and that by my authority a speclal procedure will be held," Do you
krow why this special procedure had to be conducted?
4. I do,
112. Q. FPlease tell the commission why you Imow,

This question vas objected to by the judpe advocete on the ground that
it ealled for the opinion of the witness, and was irrelevant and immaterial.

The accused replied.
The commission announced that the objection was sustained.
113. Q. When this speeial procedure was held, was Jaluit a battlefield
at that time?
4. TYes.
114. Q. In this battlefleld, was it possible for & great number of persons
to assemble and conduct an examination and consultation®
A. This was impossible.

115, Q. Was there an air raid shelter in which they could assemble?

Thiz question 'as objected to by the judge advocate on the ground that
it was irrelevant and immaterial,

The accused replied,
The commission anncunced that the objection was not sustained.
The guestion was repeated.

A, HNo,

116, Q. Wrile these special proceduras were being held, were air raids and
bombardments frequent?

A, Jalvit was under air reids contiruously. Arcund Jalult there wes much
aotivity by American ships in the ocutlying islands, fighting contimed
between ships and the guerds. Therefore, all parsonnel on Emidj had to

ba at their battle stations.
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117. Q. You stated ecneerning the sentences of the natives such as death
and hard labor, Do you lnow vhat was the result of that declsion?
A« 1 do.

118, §. Tell us what that was,

A. Fersons witk death sentences, I exescuted the sentences ag stated in the
statement I gave to the investigator. From Admiral Masuda, I was glven the
duties of the executioner, Congerning hard lebor, persons with sentences

of hard labor, they were returned to their islands and worked out their
| sentences. Persons clearsd of suspiclon were returned to thelr lslands.

119, Q. Ad-iral Masuda ordered you to carry out the sentence. Was this
order given on the basis of this decision?

A. Xes,

120, Q. Gould you refuse this order?

This= question was objected to by the judre advocate on the ground that
it called for the opinion of the witness and that 1t was irrelevant.

The accused withdrew the guestlon,
121, Q. Th:- did you execute the sentence?

This question was objected to by the judge advocate on the ground that it
was repetitious,

The accused replied.
The commicsion anrounced that the objection was sustained.

122, Q. In executinz these death sentences, did you execute them with the
intention to murder?

Thie question was objected to by the judre advocate on the ground that it
called for the opinion of the witness, wes irrelevant and immaterial.

| The accused replied.
The commission annmounced that the objection was sustained.
123, Q. Did you execute their sentences with intent to :111%

This question was objected to by the judge advocaie on the gr und thet
it vas clearly inconsistent in that the witness could not Interh to execute é?ﬁl
without the intent to kill,
The accusaed replied.

The commission announced that the objection was sustalned.

124, Q. 4s & matter of fact, why did you treat the natives with ldndness?
A, To troat them kindly was because of my feeling I could not help tut do
8o, This comes naturally and wes because of the wer the natives were going
[ 41hrough so many hardships I could not help but sympathize with them, and also
the natives cooperated so sinecerely with the Japanese ‘hat I could not but
foel thankful,

26




125. Q. How long have you been in the Army?
4., TUp to the end of the vwar, I had been in the ermy fourteen years,

126, Q. When did you first hear the term "martial law"?

This guestion mas objected to by the judge advocate on the ground that
it was irrelevant and immaterial.

The accused replied,
The commisaion announced that the objectlion “as not sustained.
Ae I think it vas when I became an offiocer,

127. Q. Do you know, ess a matter of fmet, if in Japanese there are any lamws
relating to martial law?

This questicn was objected to by the judge advocate on the ground that
it ealled for the opinion of a legal expert on the laws of Japan.

The accused replied.

The commission announced that the objection was not sustained.
4, I do.

128, Q, Is there a low in Japan pertaining to mertial lew?

This question was objected to b the judge advocate on the ground that
it was irrelevant and immaterial, and celled for the opinion of a legal
axpart.

The accused replied.

The commission was cleared.

The cormission was opened., All perties to the trial enterad. The
commission announced that the objection as not sustained.

The guestion was repeated,
A. There is.

129, Q. When did you arrive on Jaluit?
A. Eighteenth of Jamuary, 1944.

130, Q. Do you lmow, as & matter of fact, if there had been a declaration
of mertial law prior to the time you arrived on Jaluit?

This cuestion was objected to by the judge advocate on the ground that
it called for the opinion of the witneas.

The accused withdrew the question.

= il



A,

132, Q. Was there such a declaration of martial law prior to the time you
arrived on Jaluit?

A. No.

A. It was a problem whether to declare martial law or not.

ﬁ-jnﬂaommnt-mtoutﬂl.m.mmthpwnftht it
was not responsive,

The accused made no reply.
The commiseion directed that the answer be stricken out.

|

!13&.&. Do you know from your own personal knowledge if Admiral Masuda
declared martial law in effect on Jaluit during the time when you were
on Jaluit?

(A I do.

135. Q. Did he?
A. It was not proelaimed, buk he stated that actually there was martial law,

The judge advooate moved to strike the words "but he stated that actually
there was martial law" out of the answer on the ground that it was not

|mm'.|
I| The accused made no reply.

The commission directed that the words be stricken out,

136. Q. Do you know from your own personal knowledge and as a matter of
fact, why Admiral Masuda did not proclaim martial law on Jaluit?

e Th.t:dq:ntt; wa s ubjw'gnm Judge advocate on the ground that
I- HJJ- or Opili.ﬂ 88,

The accused replied.

The commission announced that the objection was sustained.
137, Q. Do you know whether or not Admiral Masuda put any of the articles of
Japanese martial law into effect om Jaluit, particularly as these articles
were applicabls to the trial of persons sccused of crimes on Jaluit?

This question was objected to by the judge advocate on the ground that
it was leading.

The acoused replied.
The commission announced that the objection was sustained,




138, Q. Do you know if there were any provisions of martial law put into
effect by Admiral Masuce relating to the trials of persons accused of
orimes on Jaluit?

This question was objected to by the judge advocate on the ground that
it was leading.

The accused replied.

The commission was cleared.

The commission wes opened, and all parties to the trial entered.
The com:ission announced thet the objection was sustained.

1139, Q. Did Adniral l'asuda ever speek to you in en official capacity
regarding martial law on Jaluit?

Tils question was objectsd to by the judge advoeate on the ground that
+ called for hearsay, and on the ground that it was irrelevant and
| immaterial,
The accused replied.
The comuission announced that the objection wes not sustalned.
A. He has.

m- I-:.- -I:lien?
A, dfter Fmajalein fell.

1141, Q. Explair to the commission what he said regarding this,

| This question ves objected to by the judge advocate on the ground that
it called for hearsay, and on the ground that it was irrelevant and
immaterial.

The accused withdrew the cuestion,.

142, Q. Will you tell the commission exactly vhot Admiral lasuda sald to
you at this time?

4. "Jaluit is beseiged by the enemy., I have thought on whether to declare
martial law or not, but by order of the Fourth Fleet, it is actually
martial law, tut I will not proclair it because Jaluit is a battlefleld,
which hes gone beyond the necessity of declarjing martial law,"

The judge advocate moved to strike out this answer on the ground that
it was hearsay and irrelevant.

The accused replled.

The commission announced that the motion to strike was not sustained.

=




143. Q. Do you know, =& a matter of fact, whether Japanese martial law has
any bearing on the special trials leld for Lesohr, Kohri, and Kozina?

This question was objected to by the judge advocate on the ground that
it called for the legal opinion of the witness, and was irrelevant and
immaterial,

The accused replied.

The commission announced that the objection was sustained,

144. Q. Do you kmow from your own personasl lmovledze, and as a matter of
fact, whether the special trials which you have testified to were given

to Lesohr, Kohri, and Xozina, ere permitted by Japanese Haval Court lartial
Law? '

This quastion nas objected to by the judge advocate on the ground that
it called for the leral opinion of the witness.

|  The mccused made mno reply.

The commission announced that the objection was sustained.
145. Q. As an army officer, will you explain the Japanese Army Reg-laticns
regarding diseipline ir the carrying out of orders, perticularly as they
applied to battle conditions on Jaluit?

This question was objected to by the judge advocate on the ground that
it was irrelevant, and is proper matter in mitigation only.

The accusad rapliad.

The commission anncunced that the objection was sustained.
146, C. Can you axplain to the commission why you were, as a matter of faot,
selected to carry out the judgment sentence in the case of Leshor, Kohri,

and Kozinal

This question was objected to by the judge advocate on the ground that
1t was irrelevant, and iz proper matier in mitigation onlys

The accused replied.

The comission anncunced that the objection was sustained.

147. Q. Among the questions I previocusly asked you, there are some polnts
that were not clear, so I shall ask you the following questions to clarify
this. You stated that you had received an order from Admiral Masude to
executos the persons sentenced to death, and I asked you the question: "Did
you do this with the intent to ki1l ard you enawered "No", T did not ask
you if you had the iXtent to murder, but that if you had the intent to
ki11l, If you had misunderstood the questionm, will you correct your amswer?
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A. 1 exsouted them without intent to kill, because this was after a legal
judgment and I was ordered to do so by Admirel Masuda. As the
advocate, I had no malice and nothing to hide,

and I exscuted in my official
duties.

The commission them, at 4130 p.m., adjourned until tomorrow, Wednesday,
April 2, 1947, et 9 a.m.
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ZTHRNIY-SECOND DAY

United States Pacifie Fleet,
Cemmander Marianas,

Guan, Nariamas Islands,
.M". m :, 1947,

The commission met at 9:15 a.m,
Fresemt:
Rear Admiral Arthur G, Rebimsen, U, 8, Navy, Presidemt,

ﬂ-l'ml.ﬂm,ﬂ-l.mﬂﬂ".
Lisutenant Celenel Hemry K, Reseoe, Ceast Artillery Cerps, United States

Army
}ioutonant Colomel Victer J, Garbarine, Ceast Artillery Cerps, Usited

States Ay,
Cemmander Ramen J, Wallemberm, Demtal Cerps, U, 8. Navy,

Wl‘w'm. 'ﬂ.ﬂ.hﬂ,
Cemmander Bradmer W, Lee, junier, U, S, Naval Reserve,

nembers, and
David Belten, U, 5. Navy asd
| ldeutenant James P, Eemmy, U, 8, Navy, judge adveecates,

Buern Helne, official mative ebserver from the Marshall Islands,
Nark Jude, efficial mative ebserver frem the Marshall Islands,
Iajere, efficial mative ebserver frem the Narshall Ialands.
Rebert R, Miller, yeomanm first class, U, 8, Navy, reporter.
The aceused, kis counsel and the interpreters.

mmamﬂmmﬂmmdmmﬂmm
and appreved,

Ne witmesses mot etherwise cemmected with the trial were present.

The aseused, Furuki, Hidesskn, the witness under examination whem the
sdjournment was takem en April 1, 1947, resumed his seat as a witmess im his
| own behalf, Ee was warned that the oath previeusly takem was still binding,
1mwuimm.

(Examination eentimued.)

148, Q. Intntﬂidmtdﬁwthihﬂhhhﬂﬂlmmth
native imeidents thet Admiral Masuda hed stated "Under the cireumstances a

that 1t was an

This questien was ohjected te by the advecate on the greunds that
1t ealled fer the epinien of the witness, was irrelevant, and enly preper as

a matber in mitigatien.

The sccused replied.
The ecemmission was cleared,




The commission was epemed., All parties %o the trial emtered.
The cemmission ammeunced that the ehjsetion was mstained,

1i9. Q. TYesterday yeu testified regarding

on all peints, In accerdance with sectiem 280 of Courts and Beards I
would like te have yeu leek at this beck
(Can you identify this beok?

m-m-mmumuwmm-muummmn
was argumentative and impreper,

The acoused l‘ﬂnﬂ'
The cemmissien amneunced that the objectien was not sustaimed,

|Ae It is the Rules and Regulations of the Japamese Navy,

150. Q. I ask you te refer te pages 327 %o 329 and page 354.

The cemmicsien wished to kmow what the subjeet matter of the referemced
pages was,

The aceused replied that this deoument was met being effered inte

It was simply being shown te the witness im erder that he might refresh his
resellection, The besk will be taken away frem him after he has refreshed
nemery, The subject matter is martial law,

mmmmmuumjmm—u-mmm
the witness has mot indicated that his memory required refreshing and alse
on the greund that the subject of martial law has met beem shewn te be

|relevant im view of the testimeny Wy this witaess that martial 1aw was

net in effect,

The aceused replied,

The cemmissien amneunced that the ohjectien was sustained,

151, Q. De you know as a matter of fact whether er mot there is a Japamese

Nartial Law Statute?
A, I de,

This questien was chjected %o Wy the judge advecate om the greund thet
it was leading and that it ealled fer the epimien of the witmess,

The scoused replied,
mu-imnmnnmmm-.m

martial lew htrntmﬂdui

your ressllection em this,| <




The accused replied,
The ccamission announced that the ohjection was sustained.
Cross-examined by the judge advocate:

15&-!&. Did you go to the Army academy?
o8,

r

156, Q. Did you ever read the following Japanese Haval Regulatioms "Im
regard to & matter of imternational implieation, the eaptain must especially
40 be prudent and absolutely must act within the limits of erders,
regulations, and treaties, If the matter goes beyond those limits, he
supkerior officers or else

i
:
!
{
%
:

157. Q. Inmmmmmﬁm-o&:m =
Nasuds said or did, Did you testify truthfully in these matters?

question was objected to by the accused om the ground that it was
in that the sccused had already taken an cath to tell the truth,

L

The judge advoeate replied.
The commission announced that the objection was mot sustelned.
A. TYes,
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158, Q. Do you kmow if Adwirel Masuda is alive?

As I do,

19, Q. Is Adwiral Mesuda alive?

160, §. Do you know when Admiral Masuda died?
Ay I do.

161, Q. When 4id he die?
A, As I recall it was the fifth of October 1945.

The sccused moved that this answer be stricken om the ground that the
witness was merely giving his opinien,

The judge advecate replied.

The commission amnounced that the motion to strike out the answer was
not sustained.

162, Q. When you were first investigated did you give ocne statement to the
investigator and then after Admiral Masuda died did you change your statementl

This question was objected to by the accused as follows: We object to
this question on the same grounds as we have objected before. The judge
advocate is attempting to introduce into evidence a document without deding

it in the proper way., He bhas made no showing that he will introduce the
doocument, The document should be submitted in its entirety to the commipsiong
We further objected that the judge advocate should not be allowed to read
excerpts from it. Such questions mre highly prejudicial to the rights of the
agoused who is now on the stand,

The judge advocats replied.
The commission amnounced that the objection was not sustained.
A, I remember having submitted a statement before Admiral Masude died, but

I de not remember having changed my statement and submitting it after the
death of Admiral Masuda,

163, 9, The record of the Board of Imvestigation indicates that in
to the sixth question you said, "The main reason why I persomally made a
statement was because,....” and the seventh question reads as follows: "is
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The judge advoeate replied.
The commission amnounced that the objection was not sustained.

A, Mmm-qwum-ﬂuhtrﬂ-ﬁmhmtm-mml-dﬂ
At the present I cannot recell these questions and answers, '

164, Q. hu&uﬂmruﬂlnﬁmlnfﬂrmmhth-mﬂ#m'ﬁ*ﬁ'-
and Y and others in which you testified, You were asked "Q, 59, Was

that a true statement?® and you answered "No, it was not," This statement
was in conmection with the Americen flyers at Emidj, Do you recall making
that statement? The trial was held at Ewajalein U, S, Neval Air Base on

E

This question was objected to by Wie sccused as follows: We object to
th-jﬂ.ndmuhhﬂuﬂlwﬂtumthl“Mntqmdimu(,
mmammmmmunumm-emmm

on, The
Mmmlh-u:ﬂthtthddmiumjdimwmmmt
advocate has indicated and reaffirms that his reason for mot desiring
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E
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mmmmmmmumummmmuwfh\i
mmmil,uﬂﬂ;ﬂhﬂunﬂtmnﬂ.ﬂrwnﬁﬂhﬂuﬂum
caused by his knowledge of Adwiral Masuda's death, The credibility of this !
dh--u-umn;mwmjm.mt-.muhmw

ummh-mw-um.ﬂu-unanm

of any witnees

of evidance, mwmummmu-muwhm
nmwmmumt—u-huﬁ-_nuuu-nw-
soope to
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previ
preliminary hearing.
The comndssion amnounced that the objection was not sustained,

The commission then, at 11:30 a.m. took a recess until 2:07 p.m.; at
which time it reconvened.

Present:

| 411 the members, the judge advocates, the three official native observers,
the accused, his counsd and the interpreters.

Joseph Kase, junior, yecman second elarcs, U, 8, Navy, reporter.
Ne witnesses not ctherwise comnnected with the trial were present.
The acoused, Furuki, Eidesakn, the witness under examination whem the

recess was taken resumed his seat as a witness in his own behalf, He was
warned that the eath previously taken was still bhinding, and eontimued his

testimony.
(Cross-examination eontimmed.)
The question wes repeated,

A, Do you mean was the gquestion asked me im the trial of Yoshisurs whenm I
was a witness?

""155.!. This question I have asked reads "De you recall this question and this
answer at the trial?®,
A. I do mot remember,

—




166, §@. I will show you this portiom of the trial and whether or not
after you read it, it refreshes your recollection of your testimomy. Will
you read this portiom here through here,

The interpreter read in Japenese questioms 158 through 163 of this

testimony.
This question was objected to by the scoused on the ground that the
judge advooate is a question coneerning & dooument that has mot been S

offered or received in evidence, and that it is immaterial.

The judge advecate replied.
The commission announced that the objection was mot sustained,

A:; I recall,
167. Q. From the reading of your prier test , do you now recall that you
previously gave one statement and them after Admiral NMesuds died you changed
your statement?

This question was objected to by the ac on the ground that

The judge advooats replied.
The ecmmission ammounced that the objectiom was mot sustained,

A, Imm:qmt-utnummmmmuumm-T
he had died. In the morming session I heard this point stated by the inter-

168, Q. TWhiech of the two statements was true? Mmm-d-hd‘wi
Adwiral Masuda died or the one which acoused Masuds of giving the erders and
which you made after Admiral Masuds died?

This question was objected to by the asccused on the ground that it was an
question and called for a eonclusiocn cn the part of the witnes g

impréper .
thtmjﬂummhnl-mu-wﬂnm:dmtmt
not been offered or received im evidence,.

The judge advooate replied.
The commission anmoumced that the objectiom was mot sustained.
A, Is this questiom eomeerning the case of Yoshimura and the others?

169, Q. It is with reference to the statements that you say you recall, Ome
of thess statements said that the other one was false and the question was




orders, Is that a true statement?
A, It is true.

171. Q. You told the commission many things in mimute detail, Did you
remember all these details yourself or have other people refreshed your
memory eoncerning these details?

A, They were all what I remembered by myself,

172. Q. DPid you remember all of these things whem you were questioned im
Ewajalein in October 1945; or have you remembered some things since that timel

This question was objected to by the accused om the ground that it was
double and that it was the same line of questioning based on documents not
offered or received in evidence.

The judge advocate replied.

The commission amnounced that the objection was mot sustained,

The queetion was repeated,
A. What is the meaming of "all of these things?"

173, Q. All of the things you have testified to on direct examinationm,
A, From the time of the ineident and the time the mative crimes were disposed
of, I have remembered these.

174. Q. Are all the things you have testified to on direoct examimation things
withink your personal kmowledge, which you have seen or heard?
A, TYes,

I
(175, Q. You testified that after the investigation report was submitted to
Adwirel Masuds, he took you with him to where the matives were confined and
you interrogated them, Is that the truth of what happened?

A, Yes.

176. Q. At those times, did you only speak to the matives you were going %o
execute?
A, There were also times when I talked to matives that were not executed,

177. Q. Did you hear Admiral Masuda speak to these other matives?
A, Yes,

178. Q. Did you do this in all the cases?
A, No, not in all of them,

17, G Did you and Admiral Nesuda spesk with Leschr, Kohri and Kosima?
A, Yes,

180, Q. m,—mmmwumm—.m.ﬂm
witnesses in that case?

me-mﬂMhbhmd-ﬁ-MMﬂm
double, 1

l’fﬂ; ﬂ. You have testified thntmmmnﬂmﬂnrlﬂnlhd'l

o




The judge advoecate replied,
The commission ammounced that the objectiom was not sustained,

A, We talked with Tiagrik, Arden, Makul; and the others are mot witnesses
but oriminals. We also talked with them.

iﬂ.lﬂ. D4 you and Admirel Masude speak with Chmta and Chommohle?
es,

182, Q. Did you also speak with Enten, Emos, Adn and Moses who were the
witnesses and eriminsls with Chuta and Chommohle?

This question was objected to by the scoused on the ground that it was
irrelevant and immaterial.

The judge advocate replied,
The commiseion anncunced that the objection was mot sustaimed,
A, Vo,

183, Q. Did you and Admiral Masuda see and speak with Mandala and Iaperia?
As I met and spoke to them.

1&4.!!. Did you and Admiral Mesuda speak with Melein and Mejkane, Obetto and

This questicn was objected to by the accused om the ground that it was
partially irrelevant, as Obettoc and Paul are mot concermed with this trial.

The Judge advocate replied,
The commission annocunced that the objection was not sustained,

|As We talked with only Melein and Mejkane,

185, Q. You have heard Norikawa testify that Obetto and Panl were sentenmced
to bard labor., Is that true?

This question was objected to hy the accused om the ground that this
of the testimony of & previcus yitneses.

The judge advocate replied,

The ocommission amncunoced that the objection was mot sustai ned,

|4, I do not remember if punishment was carried out on Obette and Paul.

186, Q. Do you remember the judgment that related te Melein and Mejkane,

Obetto and Paul?
A, I remssber the judgnent dooument in the case of Melein and Mejkans,

ﬂhnmmHMHﬂnhlmﬂmuhmemh




187, Q. Did this document also conmcern Obetto and Paunl?
A. When I wrote it, Obettc and Paul were not in my opindon paper.

188, Q. Did you see that peper after Admiral Masuda had placed the sentences
on 1t?
A Ill,Id:l.d.

1189, Q. Ddd it contain the.names of Obetto and Paml?
'A. It was not on the paper,

190, Q. Were these judgment doomments only written whem the natives were to
be executed?
A. No,

1191, Q; Did you see all the Jjudgment documents that were signed by Admiral
Masuda

This question was objected to by the accused on the ground that it was
beyond the scope of the direct examination, irrelevant and immaterial.

The judge advocate replied,

The commission announced that the objection was not sustained,

A, T aid,

192. Q. Do you remember seeing a judgment paper regarding Obetto or Paul?

This question was objected to by the accused om the ground that it was
| irrelevant, immaterial, and beyond the scope of the direct examinatiom,

' The judge advocate replied.
The commission anncunced that the objection was not sustained,
A, I do not remember seeing it. '

|193. §. Do you know whether Obettc and Paul were sentenced to impriscoment
and hard labor? :

This question was cbjected to by the scocused on the ground that it was
irrelevant, immaterial, and beyond the scope of the direct examinationm,

The judge adveoeats replied,

" The commiseion announced that the dujectiom was mot sustained.

A, I do not remember,

194. §. In connection with the Melein and Mejkane incidemt, did you and
Admiral Masuds speak with Seburo, Ichiro, Mark, Levitikos, Juda, Lemack or
Jordan? .

This question was objected to by the acoused on the ground that it was
beyond the scope of the direct examinatiom,
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The judge advocate replied.
The commiseion announced that the objection wae not sustained.

Ay Admiral Masude and myself went to talk to Melein and Mejkane and during
the interrogation of Melein, myself and Admiral Masuda went separately.,
When I went there to interrogate Melein, I met and talked with Saburo,
Ichiro, Mark and Levitikos.

195, Q. Do you know if Admiral Masuda was with Saburo, Ichiro, Mark or
Levitikos?
A, I do not know,

196, Q. Then, you camnot say in regard to the Melein and Mejkane case that,
HAfter the report was submitted to Admiral Masuda, Admiral Masuda, taking
me with him, went to where the natives were confined and interrogated them"?

This question was objected to by the accused on the ground that the
judge advocate was reading from a dooument which had not been introduced
into evlidence.

The judge advocate replied,
The commission announced that the objection was not sustained.
A. No, I cannot eay this,

197. Q. You made that statement that I have quokied in response to a question
with regard to the Lesohr, Kokri, and Koszina incident; similarly, with regard
to Mandala and laperia, Can you truthfully say that you and Admiral Masuda
together went to speak with the matives concerning that incident?

A. Tes, I can,

198, Q. Did you and Admiral Masuda speek to all the natives in the Mandala
and Laperia case?
A, We did not speak to any persons other to Mandala and laperia,

199. Q. In the case of Chuta snd Chonmohle, did you and Admiral Masuda speal
to anyone besides Chuta and Chonmchle?
A. HNo.

200, Q. In the case of Tiagrik, Arden and Makui, did you and Admiral Masuda
speak to anyone beside Tiagrik, Arden and Makui?
A. We did.

201, Q. Whom did you speak with?
A, With the accomplices who were brought from Imrodj Island.

202, Q. Did you spesk with anyone other than Kohri, Kosina and Leschr in
connection with that Tiagrik case?
A, I talked with the oriminals I stated before that were brought from

m Ieland,

203, Q. Which ones did you and Adwiral Mesuda talk with?

7 g




il |

L

advooate was attempting to ccnfuse the witness by first
"Did you and Admiral Masuda" and then asking a question "Did you.®

The judge advocats replied.
The commission amnounsed that the cbjeetion was not sustained,

A, I do not remember the names.

gation report?

This question was objected to by the accused om
immaterial, irrelevant, and beyond the scope of the direct examimatiom,

The judge advocate replied.
The commission amnounced that the objectiom was mot sustained.

A. The ones I remember are Mark, Iehiro, Saburo and Levitikos. I do mot
know about Admiral Masuda,

205, Q, Them you do mot kuow that Adwiral Masuda spoke tqhxy natives other
| than the ones who wers exsouted. Is that correct?

This question was cbjected to by the accused om the ground that it was
much too broad in its socope.

m_jﬂpmunpulﬂ.

The ecmmission announced that the objection was nmot sustained,

The commission then, at 3:16 p.m took a recess until 3:36 p.m., at which

time it reconvened,
Present:

All the members, the judge advoocate, the reporter, the three offieial
pative observers from the Marshall Islands, the accused, his counsel and the

interpreters.
Nojw itaesses mot otherwise comnested with the trial were present.

Thée accused, Furuki, Hidesaku, the witness under examimation whemn the
récess was taken, resumed his seat s & witness in his own bebalf, He was
warned that the cath previously taken was still binding, and comtimued kis

testimony,

(Cross-examination comtimued.)

The question was repeated.
A. Ne, He has talked to natives other than the omes that were executed,

This question was objected to by the acoused om the ground that the judge
asking as =
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206, Q. Did you see him talk to amy other matives while im the Amsmmition
Station or the Transmitting Station?
A I saw him by the Second Amswmition Dump talking with the matives.

207, Q. That were the mames of these matives?
A, I forget the mames.

Lﬂarﬂin Do you remember in comneetion with what incident?

209, Q. What incident was it?
As It was the Imrodj ineident.

210, Q. After Adwiral Masuda wrote the decisiom om the se-called judgment
rpn;dilrmpﬂthlﬂrﬂhnﬂttumm-timmm
™ a8,

211, Q. Im the ecase of all the natives sentenced did Adwiral Masuda tell the
(natives what the sentence was while you were with him?

This question was objected to by the ascused on the ground that it was
beyond the scope of the direct examinatiom, far too broad, immaterial and
irrelevant,

The judge advoeate replied.

The question was repeated.

The commission amnounced that the objestion was mot sustained.
A, He aia,

212, Q. Did Admire]l Masuda take the judgment paper with him?
A. He toock the judgment paper with him,

!

|213, Qs Did he read the judgment paper to the matives when he told them what
the sentence was?

A: lecking at the paper, he told them the sentence and the specificatiomns,

24e Q. Them, when you teck the mative erimineals to the place of exeoution,
they already knew that they were sentenced to death by Ressl Admirel Masuda
erimes for which theay were sentenced, Is that correct?

ETE
e 3F

Pid you en December 3, 1946, write a statement soncerning the
on of thess matives?

This guestion was objected to by the ascused ca the ground that it was
irrelevant and immaterial,

The judge advocate replied,
The commission ammounced that the objection was mot sustained,

L]
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mmmmmmﬂdumﬂu,
aitmruimrmmjmmummhmwhm
for kim questions from it.

The judge advocate replied.
The eommission ammounced that the objection was mot sustained,

duty.

217. Q. You have testified comcerming certain matives who received the
sentence of fifteen years at hard laber, Did you and Agwiral Masuda go to
these matives and pronounce sentence on them?

m-:ln-tiolmu‘hjuhdhwthnmduthmmnnm
irrelevant and immaterial,

The judge advecate replied.
The sommission amnoumced that the objection was pot sustained,

The question wrs repeated.

A, Immmhmtﬁmmnﬂmmuﬂnﬂl-md
fifteen years of hard laber,

218, Q. You have testified concerning certain matives who received the
sentenee of hard laber, mmmmmnum-umm
l m.w“ouuﬂhhﬁ-mdumwﬁnum
irrelevant and immaterial.

The judge advoeate replied.
mmwmtmﬂm-mm

T A Netives who received sentences of hard laber, Admiral Masuda stated
m-wmummmmmmmnﬂ
enforoed. :
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‘ES. Q. Were these natives advised of these sentences?
Yea.

220, Q. Were the sentence doouments read to these natives?
A. Ne,

221, Q. Were you present when these patives were informed conocerning their
sentences?
As I was not there.

222, Q. Were you the commanding officer of the Second Battaliem of the First
South Sees Detachment?
A, TYes.

223, Q. Did you come under the commanding officer of the Bixty-second Naval
Guard Unit because he was senior to you in rank?

| This question was cbjected to by the sccused on the ground that it
lealled for the opinien of the witness and that in translation the term "reank®
|vuld be vague to the witness,

The judge advecate replied,
The commission amnounced that the objection was mot sustained,

The question was repeated.

A, Because he was sender in renk may also have been one of the reascns, but
the main reason was the order of the Bixth Base Foroce commanding officer.

224s Q. Were you second in ecommand at Jaluit?

This question was cbjected to by the acoused on the ground that it called
for the opimien of the witnese, was and uncertain, and that in trans-
lation the term "second in command® be uncertain teo the witnees,

The interpreter stated that there was no exmoct translatiom into Japanese
of the phrase "second in command®,

mmmwnmumm

225, Qs Were you second in senierity of renk on Jaluit, and therefore in
the evént of Admirel Mesuda's death, would you take over the military
n-tﬂd'hlﬂtﬂ-u‘l

As ag,

226, Q. In the event of extreme illness which prevented Adwirel Nasuda frem
the duties, was it your responsibility to exercise ccmmand on
Jalult? '

l This question was cbjected to by the acoused on
for the opinien of the witness and was too broad in its soope.

The judge advocate replied,




The ecmmission ammounced that the objection was mot sustaimed,

A “wmmwmmmm,mnxu
ordered by him to take command, I camnot do so.

2T Qe mwmwmmmmmmm
Angust 19457

A, Ne,
228, Q. Were you the head of the Defense Section?
A, Yes,

229, Q. lmrmthlh-dutth-n_uﬂ.nfurn-tmnrﬂ_iﬂurﬂ
Defense?
A, Yes.

23%0. Q. Imrmhehrgnd:ﬁmﬁntnuﬂmuupﬂﬁn#ﬂﬁﬂ
A, nwnwmhmmmmmn_mmm
who were responsible for the prevention of the natives eseaping. Conoerning
the desertiem of the natives, the distriet commanding officer was held
directly responsible to Agmiral Nasuds,

231, Q. Mrmmhthmﬂhtrﬂthtmrﬂmdhw
As Itmﬂc-hhhﬂr-twm“hmﬁ-

I'h:l.‘lw Officer.

t!lolﬂ.. Are you familisr with the comtents of this handbook?
A am,

293, Q. mmmmwwhmmammm
H.iituuhuwnfmhmhg-mﬂuhww

m-m-mnumnwmmummmmtnm
.Ii.ﬂtu'h.‘lﬂdimlmnh

The judge advocate replied,
The ecmmission ammounced that the cbjection was not sustained,

234, Qs No, what?
A, It doesn't contain any reference to the Hague Comventiom,

235, Q. From your testimony, T wnderstand thet in April 1944, a dispatoh
hmﬂ“dﬁﬂmhh_ﬂdlﬂnﬂ. Do you
exact language of that dispateh?
mtunﬂ,mrumrmmwuﬂ-ﬂm

Q. Did you see that dispateh?
I aid.

r!l
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| 297, Q. Do you remember whether that dispatch stated that the Suprens
Commander shall command all civilians?
A. As I remember, it was written that civilians shall be commanded.

i‘:l& Q. Do you remember anything else that this dispateh contained?
L] I MI

239. Q. Tell us all that you remember that this dispatch contained.
A. Hereafter, the Supreme Commander of every base shall command all
military persomnnel, government officials, and civilians and exercise
judicial and administrative authority.

The commission then, at 4130 p.m., adjourned until 9 a.n., tomorrow,
Wednesday, April 3, 1947.
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Guan, Narianas Islands.
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The commission met at 9108 a.m.

Present1
Rear Admiral Artimr G, Robinson, U] 8, Navy, President,
Colenel Vernon M. Guymon, U. 8, Narine Corps,

Lieutenant Colonsl Hemxy K, Roseoce, Coast Artillery Ceorps, United States
hui

Ideutenant Colonel Vieter J, Garbarimo, Coast Corps, United
States Arwy, 2 % k

Commander Ramon J, Wallemborn, Demtal Corps, U, 8, Navy,

Commander Charles B, Ingalls, juxior, U, 8, Navy,

lieutenant Comsander Bradner W, Lee, jundor, U, 8. Naval Reservie,
members, and

Ideutenant David Balten, U. 8, Navy, and

Lieutenant James P, Kemmy, U, 8, Navy, judge advocates.

. mm,mmluuummmwm.
MM,M:ﬂnummﬁ-mIﬂ-dl.
lajore, official native cbserver from the Narshall Islands,
Robert R, Miller, yeoman first class, U, 8, Navy, reporter,
mm,mmﬂmmw.

mmumdmwmﬂmwmm
and approved.

No witnesses not otherwise connected with the trial were present.

mm,runu.m,mum-nmmmmmm
ment was taken on April 2, 1947, resumed his seat as a witness in his own
behalf, kmmﬂthﬁﬁcuﬁhwﬁuﬂ;hﬁnmﬂdﬂm,m
econtimmed his testimomy.

(Cross-examination ecntimued.)




'-\}
Y
(N |
-

A Itdd.llnutmw-l‘tln:l.t.

247. Q. Did these dispatches that you have referred to give Admiral Nasuda
wmthutbdnn‘dtnwmmt-muwltdlmm
Jaluit?

' !hilquntlmulnbjntdtuhthmdnthmmtitﬂd
' for the opinion of the witness,

The judge advocate replied,
The commission armowmoed that the cbjection was mot sustained,
A, Fo,

a"“"-'i- nnmuupm-mmﬂummmmmwmt
belonged to any govermment agency on Fonape?

|
' This question was objected to by the mcoused on the ground that it called
for the opinion of the witness.

The judge advocate replied.

The occamission anmounced that the ohjection was mot sustained,
A, Yes., It §id not give Admiral Masuda any authority over any government
agency on Ponape, The suthority that Adwiral Mesude had been given by the

mdmmmm-r—nm-ummmmmuu
nﬁuiﬂmwmtdﬂmnﬂdﬂlhu-hlﬂtm

249. Q. During the period from May to August 1945 did the G2nd Naval
mmmnﬂmﬂﬂﬁmmmmi




251, Q. Was the power that Admiral Masuda derived frem those dispatches you
to im April 1944 subject to amy legal limitations?

to
m-w-:mmnuwmm;mmmamu
for a legal opindon from the witmess, The judge advocate has im no way
qualified him to give a legal opimiem,

The commission amnounced that the objectiom was sustained.

252, Q. You testified that Adwiral Masuda derived certain sutherity from
these dispatches. Was this authority broad enough to authorise vielation
of International Law?

A, It does not include:the viclation of International Law.

' 253. Q. ium-wwmwummmhmﬁ%
. with death without a trial?

mlquuﬂﬂmﬂjutdhhmnmlud.mﬂupuﬂthﬂum
too broad in its scope.

The judge advocate replied,
The commission amnmounced that the objection was not sustained,

A, I am convinced that he had the suthority to give examination and eonsuli~
ation by special procedurs in place of trial,

256, @, Did this sppear on a single sheet of paper?
As Yea,

257, Q. How large a sheet of paper was it?
nmmm“wmmﬂunﬂb“hhm

258, Q. I show you a plece of paper 8 x 10§ inches. VWas it about this sise?|
A, It is larger than this,

r

259, Q. I show you a sheet of paper & x 13 inches, Was it about this sise?
It is a little wider. (Indicating about three or four inches) Whem the

—uﬂﬁ&mmtmﬂﬂﬂlh-wdﬁﬂm.mﬁ’(

hﬁ-—wﬂm,hﬂhmhhﬂﬂﬂmdm”

260, Q. I show you a sheet of paper 10 x Li} inches, Is this the sise serap
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261, Q. Were these sheets torn in half when the judgment paper was written?
It is written lengthwise.
Q

* lmmu.mmmum:mmjwmmmmt
There are times when it is cut in half and sometimes whem it is mot,

{mjnﬂpﬂrmhiﬂiutdlplmntplplrﬂiuhhdhnmhduﬂ
to & width of five inches and a length of fourteen inches.)

You have testified that Admiral Mesuda wrote this judgment peper.

Qe

Did you write any part of this judgment paper?

'A. I wrote cn the same paper. What I wrote was my opimion.
264,

Q. mmm:'JMpw'npwrntth-updm--hntnf
T

Thia question was objected to by the accused on the ground that it
| tnrnquinthi.lﬂtn-uhmnwnumluhnm
| He has testified that he did not write in the words "judgment paper.®

The judge advocate replied.
1 The commission then, at 10:10 a.m., took a recess to give the Judge

mmhmuppnrtmitytoprw-ﬂumtn{huuplrhth-objmm,
until 10:32 a.m., at which time it reconvened,

g

E Present1

i All the members, the judge advocates, the reporter, the three official
I native cbservers from the Marshall Islands, the sccused, his counsel and the
| interpreters,

|

| No witnesses not otherwise connected with the trial were present.

The accused, Furuki, Hidesaku, the witness under eross=examination when

thmlmtlhn,unl-&hulutulﬂ.mummm.nﬂ
contimed his testimony.

i (Cross-examination contimed,)
The comeission snnounced that the objsction was not sustained,
A, Are the words "judgment paper® the only things necessary?

266, Q. What?
A, Are the words "juigment paper" the only things necessary?

267, Q. Do you recall the approximate sise, position and seript used in

nlﬂuthm:l':wmﬂ'ﬂuhmmﬂﬂdrmmmm
sheots

4, I remember,

.
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268, Q. Will you write these words in the approximate position, size and
uriptuthwnppurodanﬂnjwplpurmnhrr-dtu!

A, Iwill,

269. Q. This sheet of paper on which you have written "Hanketsu sho® is

marked in width at five inches and extends in length to thirteen inches.

The width is similar to that of the one-half sheets of per on which you
indicated certain judgments were written. Does the seript "Hanketsu sho"

-ppnrinth--ppﬂajnh-nmrmdliu-mpodﬂminthiuhit-ppnrod
nnthmm;iﬂljudmtdmt:-thltnnhmhhmm'mﬂu

inches by fourteen inches?
A, TYes.

270, Q. Did Admiral Masuda's signature appear on this document?
A, Yes,

271. Q. Will you indicate where Admiral Masuda's signature appeared and
write in in approximately the same size script and manner in which Admiral
Masuda signed the document?

A, Yes. I would like to explain concerning the positiom. It states

" judgment peper® in this position, them ®decision® is written here and this
1ine designates the last line of the decision, it is not a line there to

a separation, it shows the last line of the decision, It is written here
"Rear Admiral Mesuda" and has his seal.

272, Q. Ih‘man-rﬂulimtmnfuﬂ.rﬂml-llmwlﬂ
object, Is that stamped im or writtem in?
A, It was writtem there.

273. Q. Is that the approximate size of that written in portion?
A, This eircle just shows the position. The actual signature was a little
bigger than this eircle.

274e Q. Hummutthiluimhhindiuhth-mmnutmﬂ

oocupied by that signature?
A, Yes.

275. Q. mamﬂlﬁm'--mm.wwﬂumm-
document?
A, His signature did not appear anywhere else.

276. Q. mmmdhpmm;mmmmmm

2T7. Qe mmmm-dumu_unmm,mw

Whmwumipnput
A, I understand signatures as the name and that does mot appear.

278, Q. mm-jwmumummmlﬂﬂmmmt
As Tes,

2. Q. Were there headings on these divisiona?
A, T would like to have the question repeated.

280, Q. Were there headings on these divisions?
A, Tes,




281, Qs+ Will you divide this paper into those divisions in which the a:r.u:lal
| Judgment paper was divided and will you place the headings in the appropria
divisions?
A, Tes,

282. Q. Do you recall the judgment decision with regard to any cases where
the Judgment peper was written on this size sheet?
A, I do,

283, Q. Will you write in that decision in its entirety in the area you
have indicated?

A, Yes, This is decision, name of eriminal, decision is death Mandala,
deciesion death laperis,

284. Q. Was the remainder of this sheet of paper filled in with other

writing?
‘-l I'.'i

r | 285, Q. What other writing appeared on this paper?
A. My opinion and the esignatures of Shintome and Inoue, showing that they
had seen the document,

286, Q. You were asked several questions ago whether the names of Furuki,
Shintome and Incue appeared anywhere on this document, You answered "No,"
How do you explain your conflicting answers?

A. When I said "No" the other time I meant the name spelled out, Shintome
and Inoue, did not appear, What I mean now is that there is not a writtem
eignature, but their written initial, This same thing that was at the bottes
of Adwiral Masuda's name,

287. Q. You stated before that by the word "name" in answer to a previocus
question you included signature, Were not these initials a form of
signature of Shintome, Inocue and yourself?

4. I believe thie will have to be explained., In Japanese when you eay the
word "Shomel® it means writing your name in characters and also whenever
there is a legal signature you write your name in Chinese characters, you
put your signature and these initials or it is not legal. When one means
gignature he means that it was not written out in Chinese characters, that
just the initials were written there, the word "Shomei" means writtem ocut
in characters.

288, Q. Would you indicate on this sheet of paper that you have, the
approximate position and size of these inditials?

Ay Tes, There were two ways to write it. In scme cases it was writtem on |
| the top, in some cases it was writtem here, 5

289, Q. Is that the approximate sisze and the approximate position of those |
three initials indicated by the circles?
A. The gize is greater.

290, Q. Will you make them the approximate size?
' A, This would be the aprroximate sise,




| which time it reconvened,

291, Q. Will you indicate what was placed below that portion of the document
which is already written in?
A. Yes, Ny opinion as judge advooate.

292, Q. Did that fill im the entire remainder of that sheet of paper?
A, This is the end of the paper, from this position which was used to file
the paper. You make holes here and you file it.

293, Q. Weould you indiecate where those filing holes are om the dooument and
will the interpreter mark them "holes one and two® "locations 1 and 2%7
A, Yea, The holes are here located one and two and it is folded hera.

294, Q. Will you signify by a line or mark where the top of the next writ
begins?
A; Yes, From this point below,

The commission them, at 11130 a.m, toock a recess until 2:10 p.m,, at

Present:

All the members, the judge advocates, the three official native observers
from the Marshall Islands, the acoused, his counsel and the interpreters,

Joseph Kawe, junior, yeoman second elass, U, 5, Navy, reporter.
Ho witnesses not otherwise comnected with the trial were present,

The accused, Furuki, Hidesakn, the witness under examination when the
recess was taken, resumed his seat as a witness in his own behalf, He was
warned that the cath previously taken was still binding, and eomtirmed his

testimony.
(Cross~examination contimued,)

295. Q. This morming you testified concerning a certain judgment document
and you illustrated this testimony om this sheet of paper, Is that correct?
A, Tes,

296, Q. Om all the judgment papers that you have seen, was the top portion
of the judgment paper the same as
difference that on some occasions of
were on the side, and on other occcasions they were on the top?
A, Concerning the judgment paper, yes,

297, @ On the remainder of this sheet of paper, you have testified that
there was additional writing, What was en

4
§
%
|
:
¢
:

papex?
A. The epinion that I wrote was on the paper; alsc om the spare space
the paper, an erder of execution was written by Admirel NMasuda,

2




exmetly which 4t was,
300, Q. Can you remember in any case exmetly where the sxecution sentence
was

| o

301.
A.

302,

addition to your opimion and this pertion whiech you bave already writtem
which appe ared om the judgment sheet?

Ly

to be applied, points whish special notice was to be takem , and opinion as

de not remember exactly whether it was writtem at the bottom of the
or at the end of the writing) or it may have been writtem on the back |/ 1<

you remesber where the exscution semtence im the case of Melein
was written?
ther ons of the thres I mentionsd bafore, but I camnot remember

I
:
.8

T
I remember that the order was writtem om all the judgment documents,

Q: Do you remember inm any case where on the judgment document the order
I do mot remember exactly where it was written and what ineident,
Q In the Mandala and laperia judgment sheet, was there anything in

The order concerming the execution was writtem in,

Q. What did your opinion eonsist of in the NMandala and Laperia case?
follows: The specifications were writtea in, laws

|

1
|
s

This question was objected to by the accused om the ground that it would

be requiring this witness to mamuflacture evidence against himself and was %

strietly at variance with sectiomn ﬂ&.nnl Courts and Boards,

A,

were lined up. I camnot remember exactly.

The judge advocate replied.
The eoamission was cleared, .
The commission was opamad, All parties to the trial emtered. ,
The commission amnounced that the cbjection was not sustained, |
m"ﬂ.n-lm

I cannot remember the exmet position, the exmet order, and how they




Q. Did the specificatiom appear in one c¢olumm, working from the positioh
have indieated whers the writing began to the bottom of the pagel
No

It was written at the very top of the opiniem paper.

« Q. Did the word "specification" appear there?
t was written in I think,
| |

ij. Q. Were the specifications written horisontally aerces the page or

| were they written vertically down the page?

A. They were written to fit in the space}.but either they were om vertieally
or whether they were on horisontally, I do not remember,

311, Q+ Did the words "judgwent paper® appear on the paper when you wrote
{| the opinion on 1t?
|| A+ It did not appear on the paper,

312. Q. Did your opinion and Admiral Masuda's appear on the same sheet of

paper?
A, Tes.

313, Q. Did you always leave the same amount of paper at the top of the page
for Adwiral Masuda's judgment?
lq. I.l.

314 Q. Did you always £i11 in the bottom of the page bafore Admiral Masuds

| wrote the judgment part?
:ll- I--

|
| 315, Q. When you wrote your epinion on this sheet of peper, did you know
that Admirel Masuda's judgment would be writtem im at the top portiom of
| this sheet of paper?

| As Yoo,

316« Qs Was there any title or anything writtem in above your epimiom, sush
as "Opinion of Majer Furuki®?
A. I wrote it,

317, Q. What words did you write?
A, I wrote "opinien"; below that "Major Furuki.®

318, Q. Do you know of axy ease in which the judgment appearing em the
judgment document was hard labor?

A, I do, |

319, Q. In what case did the words "hard labor" appear inm the judgment papery

This question was ebjected to by the mccused on the ground that it was
immaterial and irrelevant.
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A,

308, Q. How did the specifiocatioms appear om that sheet of paper?
A, It

309

A,

—

The judge advocats replied,
The commission amnounced that the objection was not sustained,




A. It was in the case relating to leschr, Kobhrl and the ethers,

320, Q. Do you recall any senmtence of judgmenmt paper im the ineddent of
Nelein and Mejkane in whieh hard labor was adjudged?
Ay I do not remsmber,

321, Q. Do you remember whether the matives who were semtenced to hard
labor were punished in seccordance with this sentence?
A, I do,

13522, Q. Were their sentences enforced against them?
A, They were carried out,

3235, Q. How do you explain your testimony on the twenty-second day before
this commission in which you were asked, *You testified concerning certain
natives who received the sentence of hard labor,® and you answered:

"NHatives who received sentences of hard labor, Admirel NMasuda stated that a
’ reprimand would be sufficlient for them, and the sentnences were not enforced." ?
A; That I formerly meant was that persons who came from Imrodj were returnmed

!mmnmum-m:mnrmu.

against them; you have also testified that instead of being enforced against
them, Adwmiral Masuda reprimanded these matives and did not enforce the
panishment, Which of these two statements is the correct ome?

A. The statement that Adwiral Masuda reprimanded them is ecorrect.

325, Q. you say that Adwirel Masuda reprimanded them, do you mean that
they were and placed om probation and sent back to their home a7
islands?

A. When I say reprimand, I mean, he was punished at the home island under
the supervision of the district commanding officer and did hard labor,

B

Qs Do you know whether any of the natives who were sentenced by

to hard labor were in fact punished with hard labor whem they re
home island? ,
Adwiral Masuda, whem he made the decisions against four natives of hard
s in passing the sentence he stated that this should be dealt with as
form of punishment (reprimand); and that lighter form of punmi
shall be passed to the district commending officer
their original island from Asmirel Mesudsa, and he ordered them punished
the lighter form of punishment,

The commission then, at 3139 p.m. tock a recess until 3158 p.m., at whieh
time it reconvened,

Pressnt:

E

%Eégrg
f
:

411 the membars, the judge advocates, the reporter, the three offieial
“-uuﬁmmmmmm.mnmmmum

interpreters. ;
No witnesses not otherwise comnected with the trial were present,




The acoused, Furuki, Hidessku, the witness under examination whem the
recess was taken, resumed his seat as a witness in his own bebdlf, and
eontimmed his testimony,.

(Crose~examination centimmed,)

327, Qo Im your first day of testimomy, you related in detall the type
examination and eonsultation which was held with regard to sach of the
cases and you testified that Adwirael Masuda, after the origimal consultatiom,
with you, Shintome, and I oue, called you back a
a judgnent papear. Is what happened in each of the mative cases?
A, Yes,

'
i
4
3
4

328. Q. Did Shintome, Inoue, and yourself initial the paper at that time?
'Ae Tt was not at that time,

r329¢ Q. Was the sentence writtem in on this sheet of paper by Admiral
Masuda at this second meeting?

A, TYes,

330, Q. Were the initials of Ehirtome, Inoue and yourself placed em this
:f..; of paper after the sentence was writtem in?
(T

33, Q. Then Admiral Masuda wrote uwp thie judgment paper, did he take a
blank sheet of paper and write this judgment at the top of it?

This question was cbjected to by the accused on the ground that it was
repetitious and beyond the scope of the direct examination,

| The judge advocate replied,

The commission amnoumoed that the objeotion was mot sustained,

L

The commisslon amnounced that the objection was not sustained,




334, Q. You have heard Norikswa testify that Obetto and Boru refused to

participate in the escape of Melein and Mejkane, but they were sentenced

imprisonment, How do you explainm the fact tha

no crime, but with regard to Obette and Boru, who refusesd to participats,
onment

The judge advocate replied,

The commission ammounced that the objection was sustained,
335. Q. Do you know whether Obetto and Boru refused to participate in the
Ilﬂ];ibfmlﬂhjhﬂ'
A do,

336, Q. Did they refuse to partiepate in the escape of Melein and Mejkane?
A, Aocording to the report of the investigators, refused,

|33‘?.Q. Did you write up the opinion eoncerning Obetto and Beru whiech was
submitted to Admirel Masuda?

This question was cbjected to by the sccused on the ground that it was
irrelevant and immaterial,

The judge advocate replied,
The eommission amnounced that the objection was not surtained,
As I do not remember having written an opiniem,
3538, Q. Did you write up the opimion om the mative cases in which Adwiral

339, Q. In your opimion, did you state the laws applied?

_"-c Yeu.
340, Q. Do you know what lawe were apjlied in the case of Obetto and Boru?
A, I do not know, -

341, Q. Do you remember seeing the names of Obetto and Boru on a Judgment

A. I do pot remember having seen them on a judgment paper,

342, Q. Do you remember baving seen the names of NMeledn and Mejkane on a

Judgment paper?
A, I have,

343, Q. Do you remember if the mames of Obetto and Boru were on the same
Judgment
Ae Ido remesber,

n!ﬂuﬂ- mmmm-wtm.ﬂumnmmu
was impossible to sssemble the officers for a triall
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This question was objected to by the acoused on the ground that it was
mach too great in its scope and much too broad.

The judge advocate replied.

The commission announced that the objection was not sustained.
A. I do not think T have testified as such as yet.
345. Q. Why was it impossible to hold a regular trial?

This question was objected to by the accused on the ground that it
called for the opinion of the witness.

The judge advocate replied.
The commission announced that the objection was not sustained.

A. On Jaluit there were no court systems, there were no specialists, such
ag & lawyer or a judiciary officer, the war conditions on Jaluit would not
permit a large number of men to assemble and conduct an examination and
consultation undisturbed. At that time the American planes activities were
conducted on Emidj and at the outlying islands enemy war ships conducted ac~
tivities. The outlylng units fought face to face with the enemy. The
natives contimued to desert, because of the desertion of the natives,

also had to be shifted. Contimuous movement of personnel and ordinance to

positions had to be shifted; beceuse of this, therefore, the guard pouition-t

the outlying islands from Emidj Island was necessery. Admiral Masuda at tha
time judged that we could not tell when the enemy would come to invade Jalui
The reason for this (1) the resistance of Jaluit was zero point (2) because
of the many desertions of the natives, the Americans must know that the
conditions of Jaluit Defense Garrison through the natives. The contimmed
activities of enemy forces around Jaluit was through the increased aircraft
activities against Jaluit. Therefore, at that time, the people on Emidj or
the outlying islands were all at their battle stations. Admiral Masuda was
at his command post, was commanding battle day and night. Myself, as head
of the Defense Section and Head of the Commission on Preparation of Battle,
helped Admirel Masuda, Shintome and other high ranking officers acecording
to their duties helped Admiral Masuda. At that time, even under ordinary
conditions, oripples and patiente were appointed duties; hands were very
short. Because many natives deserted, many men hed to be sent from Emid]
to outlying island; therefore, the shortage of personnel on Emidj was very
acute. All materisls were destroyed. (Great efforts were made to
things needed to live. This was in turn destroyed or lost due to
inferior material and could mot be used. These were the conditions
Jaluit, The necessary food to exist for that day had to be
and all provisions to exist had to be sent, too, and there wa
spare. Almost all the anti-aireraft installations were destroyed. The
uging air reid shelters were only a few, the rest had to scatter ov-
er Emid] and make damage by plane as small as posaible. There were no
of m,'nnﬁu warning installations. Many times people were
unawares or feed by air reaids. Damage by this was not small. There
were many people who died at the of an air raid shelter due the
bombing and strafing of American planes. Each person always had

:

:
g
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the alert against planes. Sometimes the sound of an automobile or a boat
at night or seeing a bird flying or seeing s person run, would be taken as
an air reid, and everyone on Emidj had to take shelter many times. Each
person was on edge and very nervous; it was impossible to keep calm. It
was impossible for a large number of pecple to assemble at one place.
Personnel were short, and one person had many duties. Under those
conditions, it was very difficult to live. We were ordered absolutely that
Admiral Masuda, myself, and Shintome should not leave the command position
together.

The cormission then, at 4354 p.m., adjourned until 9 a.m., tomorrow,
Friday, April 4, 1947.




——

United States Pacific Fleet,
Commander Marianas,

Guam, Marianas Islands.
Friday, April 4, 1947.

The commission met at 9108 a.m.
Present:

Rear Admiral Arthur G, Robinson, U, 8. Navy, president,

Colonel Vermon M, Ouymon, U, 8, Marine Corps,

Iisutenant Colonel Hemry K, Roscoe, Coast Artillery Corps, United States
Army

Lieutenant Colonsl Victer J, Garbarino, Coast Artillery Corps, United
States Army,

Commander Ramon J\Wallenborm, Demtal Corps, U, 8. Navy,

Commander Charles E, Ingalls, junior, U, 8, Navy,

Iieutenant Commander Bradner W, Lee, junior, U. 8, NHaval Reserve,
members, and

Iieutenant David Bolton, U, 8, Navy and

Iisutenant James P, Kemny, U, 8, Navy, judge advooates,

Buorn Heine, official native cbserver from the Marshall Islands,

Mark Juda, official native observer from the Marshall Islands,
Iajore, official native observer from the Marshall Islands.

Robert R, Miller, yeoman first class, U, S, Navy, reporter,

The accused, his counsel and the interpreters,

The record of proceedings of the twenty-third day of the trial was read
and approved,

No witnesses not otherwise comnected with the trial were present,

The accoused, Furuki, Hidesakn, the witness under cross-examination when
the adjournment was taken om April 3, 1947 resumed his seat as a witnees in
his own behalf, He was warned that the oath previocusly taken was still
binding, and econtimued his testimomy.

(Crose~examination comtimued.)

346, Q, In your last question yesterday, you were asked "Why was it impos-
sible to hold a regular trial¥, One of the reascns you gave was, "On Jaluit
there were no court systems®, What did you mean by that?

Ay As T recall when I answered erday I answered that there was no

mean tha
there was no court martial established as in the Fourth Fleet, and also thst
there were no courts as the eivilian courts of Ponape and Palau,

347, Q. Did Admirel Masuda have the avthority to aorder a trial for the
nativea?

This question was objected to by the accused on the ground that it
called for the opinion of the witness,

The judge advooate replied.

The commission announced that the objection was not sustained,

——
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349, Q. In response to the question "why was it impossible to hold a regular
trial?®, you said, "There were no specialists", meaning law specialists,
Were there people familiar with the naval and army court-martial law in the
armed forces at Jaluit?

A, I do not know if there were any there,

350, Q. Did you testify yesterday concerning martial law?

This question was objected to by the accused on the ground that the
witness has not had an opportunity to verify his testimony.

The judge advocate replied.
The commission announced that the objection was not sustained,
As I do not remember if I testified on martial law or not.
351, Q. Did you write up the opinions on the judgment papers?
A, When you say "opinions on the judgment papers", do you mean my opiniomn
that wae written on the same paper?

1352, Q. I do,
4, 1 did,

353. Q. You testified yesterday that the opiniom you wrote contained the
laws applied in each case, Is that correct?
A, Yes,

|35& Q. Did you act as the judge mdvooate in these proceedings?
A, Yes.

355, Q. FNow, I ask you again the original question, Was there anyons on
Jaluit Atell, who wae familiar with the law to be applied in native trials?
A. There was,

356. Q. You testified in response to the guestion "Why wes it impossible to
hold a regular trial?® "The war conditions on Jalult did not permit a
large mumber of men to assemble and conduct an examination and consultatiom
undisturbed.® Did Admiral Masuda, ILisutemant Commander Shintome, Major
Furuki and Captain Inoue assemble in Admiral Masuda's room?

A: TYea,

357. Q. Was 1t because you did not desire to risk the lives of the accused
natives that you did not have them present at those proceedings?

This question was objected to by the acoused om the ground that it was
argumentative and was prejudicial to the rights of the accused.

The judge advooate withdrew the question,
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358. Q. Were the natives ever present at these conferences in Admiral
Masuda's office?
A. They were never present at the times of examinastion and consultation,

35&. Q. Do you know why they were not present?
-luln I ﬂnf

360. Q. Wae it becauss you feared for their lives because of ths absence of
a proper bomb shelter?

A. At that time the conditions were that they could not let the natives
brought near the command post because the natives were continually deserting
to the Americans. The command post area was the most vital part of the
defense of Jaluit, To show them or let them see this part could not be
permitted through military reasons. Actually in the case of a spy who came
inte Jaluit and escaped, he was looked for for days and two nights.

Also a native who was brought from the outlying fslands escaped and we had
much diffieulty in locating him. To show the natives who might desert the
head and the heart of Jaluit,could mot be done, > |

36;1;1. As a Japanese army officer are you familier with the use of blind-
fo
A. I am familiar.

362. Q. As a Japanese army officer are you familiar with the methods of
irestriction of the movements of the body and restricting the possibility
|of escape by tying the hands and legs?

A. I am familiar,

363. Q. As s matter of fact, is it not true that the natives, when they were
brought to Jaluit, were bound hand and foot and blindfolded?

A. Their hands and feet were tied, but as the natives made great efforte

'to escape some did escape.

1364. Q. These confersnces in Admiral Masuda's office, were they held in
| connection with every native who was executed?

This question was objected to by the accused on the ground that it was
beyond thes scope of direct examination and that it was too broad in its
meaning.

| The judge advocate stated that he was willing to restrict this question
to the thirteen natives and reframed the question.

365. Q. These conferences in Admiral Mesuda's room, were they held in
connection with all the thirteen natives who were executed and whose
exscutions are charged in the specifications of this trial?

A. Yes.

366, Q. Were Admiral Masuda, Lieutenant Commander Shintome, Major Furuki,
and Captain Inoue present at each conference?
A. Yesn,

367. Q. Were they present both at the conference where the investigation
report was considered and later at the conference where Admiral Masuda
announced his decision?

A. Yes.
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In each of the first of these two conferences were the investigation
reports and the investigations of the natives discussed?
the

Imrod] conference when Adwiral Masuda called you,

Shintome and Inous into his room did he say, and I quote:r "your duties
require you to judge on sples, Furuki, you shall act as jJudge advocate,
Inoue, Shintome and myself shall act as judges. Inous and Shintome shall

express your opinion as judges",

The accused requested that the record show from what document the
Judge advocate was reading,

The judge advocate replied that he was reading from the prior testimony
of this witness on the afternoon of the twentieth day.

A, TYes,

370. Q¢ Did you act as a judge or as a Judge advocate in these proceedings?
Il' I acted as Judge advocate.

Ej‘?l. Q. You have heard defense witness Inoue testify that he did not know
that there was a trial and did no know that he was a Judge until after the
end of the war, Is it true that Admirel Masuda told him the words that you

This question was cbjected to hy the acoused on the ground that the
judge advocate was misquoting th&%imwufaﬂtmu.

The commission announced that the record would be checked.

The commission then, at 10:00 a.m., tock a recess to permit the judge
| advoeate to so check the reecord until 10:17 a.m., at which time it
| reconvened.,

Present:

All the members, the judge advocates, the three official native observers
from the Marshall Islands, the reporter, the accused, his counsel and the
interpreters.

No witnesses not ctherwise comnected with the trial were presemt,

The acoused, Furuki, Hidesaku, the witness under examination when the
recess was taken resumed his seat as a witness in his own bebalf, He was
warned that the cath previously taken was still binding, and contimuned his

testimony.
I (Cross-sxmamination sontinued,)

The judge advocate withdrew the question.

have said Admiral Masuda spoke at that firet meeting? |




A, What I have testified to was what I remember., There can be no change
in this, I do not remember well what Inoue testified to.

373. Q. VWere you present at the conference concerning the Mejkane inecident?
‘.. t..-

| 374s Q. Were Shintome and Inoue present as judges?
|As Yen,

|
| 375 Q. Do you know what punishment Inoue promounced with regard to Mejkane?

This question was objected to by the accused on the ground that it
called for hearsay.

| The judge advooate replied,
i The commission announced that the objection was not sustained.

(A, I don't remember well,

jm.n. What do you remember concerning Incue's opinion as to punishment?

| This question was objected to by the accused on the ground that it
|oalled for hearsay,

I

| The judge advocate replied,

! The commission ammounced that the objection was not sustained.
|l.. When you asked the opinion you mean cmly in the case of Mejkane?

|3'H. Q. I do, That is opinion as to punishment,
Ay I do not remember,

|
| 378. Q. Mrmmmhmnuidmmmdhﬂlwdhmho-lj
| A I do mot remember,

im.m Do you remember if Shintome said that Mejkane should be allowed to
go home?

This question was objected to by the accused om the ground that it
called for hearsay and the opinion of the witness.

The judge advocate replied.
The commission announced that the objection was not sustained,
A, I do not remember,




380. . Do you remember what your opinion was as expressed on the opinion
paper as to the punishment of Mejkans?
Ad. 1 remember that.

381. Q. What was your opiniocn?
A. As I remember, it was fifteen years hard labor.

382. Q. I will attempt to refresh your recollection as to the alleged
occurrences at that meeting and I will read to you from the testimony of
Inons, defenss witness before this commission. « + « «

This question was objected to by the acoused on the ground that it was
highly improper procedure.

The judge advocate replied.
The commission announced that the objection was not sustained.

| 382, (Contimued) Q. I refer you to this document which is a transeription
before this commission of the eighteenth day of proceedings. "Q. At the
meeting at Admiral Masuda's office concerning the woman, Mejkane, did
Shintome give his opinion as to the sentence?™ "A, UAs I remember, it was
to return to her former island and have her watched there." *Q, What i e
| opinion did you give in this case? "A, I expressed the opinion to return
| her to her original island and have her watohed.” Does that refresh your

rmgllactinn as to Shintome's and Inous's opinion as to what the punishment
was

A. I do not remsmber,

383. Q. Do you remember the opinions of Shintome or Inous as expressed in
any other native cases referred to in the specifications?

A, I think scmetimes when I expressed an opinion of death, Inous expressed
| opinicns that they should be senteced to hard labor at their original island,
I remember sometimes when Shintome's opinion was the same as mine,

| 384 Q« In the cases of the thirteen natives do you remember any case in
which Inoue did not agree with Admiral Masuda's opinion that they should be
punished with death?

This question was objected to by the accused on the ground that it
called for hearsay.

The judge advocate replied.
The commission amnounced that the objection was not sustained.
A. Inous did not express any opinions after the decision was made,

385. Q. You have testified that in the first conference Shintome and Inoue
gave their opinions as te punishment. Do you remember if in the case of any
of the thirteen natives that the opinion expressed by them was different
from Admiral Masu‘a's decision of death punishment?

A. In the case of Mandala and Laperia I think Inoue may have sald hard
labor at their original island.




The accused moved to strike out this answer on the ground that it was
hearsay and that it was the opinion of the witness.

The judge advocate replied.
The commission announced that the motion to strike was not sustained.
386. Q. Do you remember in any of these thirteen eases whether both Shintomed

and Inous expressed the opinion that the punishment should not be the death
sentence?

This question was objected to by the accused on the ground that it
ealled for hearsay and the opinion of the witness.

The judge advocate made no reply.

The commission anmnounced that the objection was not sustained.
A. I can not recall well.
387. Q. Do you recall whether in the case of any of these thirteen natives
both Shintome and Inoue expressed an opinion other thn the death sentence?|F7
A:; I can not recall.
388, Q. You state that you do not now remember what the opinions were. At
the times you executed the natives did you kmow what the expressed opinions
of Shintome and Inows were as to punishment?

This was objected to by the accused on the ground that it was immae
terial and irrelevant and that it called for hearsay.

The judge adwvocate replied.

The commipsion was cleared.

The commission was opened. All parties to the trial entered.
The commission announced that the objection was not sustained.

A. Concerning whether I kmow their opinions or not at that time I do mot
remember at present.

ﬁ.g.lnhqmqr-uhﬂrﬂndmﬂdmmnum‘lm
A:. I think it was about three or four days later.

390, Q. You have testified that you are familiar with certain provisions
of law, Are you familiar with that portion of Court Martial Law that
provides that the decision of the court is determined by the majority? :
A: I &0 pot know. |

991. Q. Are you familiar with Court Martial Law? |
A. No.
| ]
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392. Q. At the Academy or in the fourteen years you have been in the army,
did you have any contact with Couwrt Martial Law?
A. I do not remember having come in contact with Court Martial Lew,

393. Q. Did you learn the contents of any provisions of Court Martial Law
in your fourteen years in armed service?
A. I do not remember learning it.

394. Q« During your fourteen years in armed service did you learn sbout the

Japansse Criminal Code and the Japanese Naval Criminal Code?

A. At Jaluit, I have looked up the Naval Criminal Code, also the Japanese
Criminal Code.

The commission then, at 11:30 a. m,, took a recess umtil 2:04 p. m.,
at which time it reconvened.

Present: All the members, the judge advocates the accused, his
counsel, and the interpreters.

Buron Heine, official native observer from the Marshall Islands,
Mark Juda, officlial native observer from the Marshall Islands,
Joseph Kase, junior, yeoman second class, U. S. Navy, reporter.

No witnssses not otherwlse connected with the trial were present,

Tha accused, Furuki, Hidesaku, the witnsss under examination when the
recess was taken, resumed his seat as a witness in his own behslf. He was
warned that the ocath previously taken was still binding, and continued his
testimony.

(Cross=-examination continued.)
395. Q« This morning you testifisd that you looked up the Japanese Criminal
Code and the Japanese Naval Criminal Code. Did you also look up the
| Japanese Court Martial Law?
A. I did not look up the Court Martial Law,

396. Q. Then, you did not lock up the Court Martial Law to see whether or
not these proceedings were legal, did you?

This question was cbjected to by the accused on the ground that it was
argumentative,

The judge advocate replied.
The commission announced that the objection was not sustained.
A. I did not look this up.

397. Q. In addition to Admiral Masuda, Lieutenant Commander Shintome,
Furuki and Inoue, did any other persons participate at these conferences?
A. No one else participated,




398, Q. Now, Masuda, Shintome, and Imous, you have stated, were judges, and
you were the judge advocate. Was there any defense counsel present at these
eonferences?

A. There was no one,.

399. Q. In these alleged conferences, did Masude, Ehintome and Inoue confer
about the investigstion report and about your opimion paper?

A, At the conference, as I recall, there were questions from Inoue and
Shintome ooncerning the investigation report that I read, I do not remember
Masuda and Shintome and Inous discuseing thies document all together,

400, Q. Do you mean by that, that on such occasion Shintome did comment on

it - on the investigation report - and your opinion?
As Tea,

401, Q. And that perhaps during thet same conference concerning that native
incident, Inoue might not make any comment at all about the investigation
report or the opinion?

A. As I remember, there were times whem he asked no gquestions.

402, Q. Were there ever any of these conferences on any native incident in
which neither Incue nor Shintome asked any gquestions or made any comments

about the investigation report and your opinion paper?

A. I do nmot think there were any in which both Shintome and Inoue did not
ask.

403, Q. You stated that there were some conferences in which elther Shintome|
or Inoue did not ask any questions or make any comments concerming the
investigation report or your opinion paper. At thase times, did they express
| any opinion as to the guilt of the native acoused?

|As There were no times in which they did not express opinions.

| 404+ Qs You testified that you were the judge advocate in these conferences,
What were your duties?
|Ae I read the investigation report on the specification of the crimes; also

im.dnwﬁﬂmb}ﬂmmﬂ.

405, Q. Did you do anything else at these conferences?
A, I do not remember what else I may have done,

406, Q. You testified that the investigators were to make daily reports te
Adwirel Masuda and in his absence to make the reports to you., Did the
investigators ever report to you during the course of their daily questioning
of nati

A, I cases in which they reported to me.

407, Q. Did you ever go to where the natives were confined and persomally
them?

guestion
A, To Melein I went by myself and the other instances I went together with
Adwiral Masuda,

408, Q. Do you know if Adwiral Mesuda went to see Mejkane?
A. I do,

e
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409, .Q. Did he?
A. He M4,

Eﬁ.lﬁmamnﬂthmﬂ-nh-mthruhjhut

411. Q. Tou testified that all the natives confessed, Were present
when they confessed? =

This question was objected to by the accused on the ground that it waa
beyond the scope of the direct examination, immaterial,and irrelevant,

The judge advooate replied.
The commission anmounced that the objection was not sustained.

The question was repeated.

A. TWhen I went to investigate the matives, the natives confessed to l.h:l.n.ll
Masuda and myself.

fz.rﬂ. Were you present when Mejkane confessed?
L] --

413. Q. You have testified you were present when Mejkane was questioned by
lhinlllmﬂdmhn-h:ﬂﬂndthatmmwunttnlﬂhm
confessed. Did you see Mejkane on these occasions?

This question was objected to by the accused on the ground that it was|
beyond the scope of the direct examination, immaterial and irrelevant.

The Judge advocate replied.
The commission announced that the objection was not sustained.
A, I saw Nejkane.

4l4e Q. Did you see any marks or any bruises or black and blue spots on
her body when you saw her?

This question was objected to by the accused on the ground that it wasl
beyond the scope of the direct examination.

The judge adwocate replied.
The commission announced that the ebjection was mot sustained,
A. Fo, I did not see it.

415. Q. Do you kmow if any of the natives were beaten or tortured in order
to obtain these confessions?

This question was objected to by the accused on the ground that it
irrelevant, immaterial, and beyond the scope of the direct examination,

The judge advecate replied,
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The commission armoumced that the objection wes mot sustained.
L. 1 do ot know of their being beaten or tortured to ¥otain confessions.

416, Q. Did you speak with Mark, Ichiro, Saburo and others in the Nelein
and Mejkane incident.

m:q-lummuhj-mdtuhth-m“mmmthﬂitu[

beyond the scope of the direct examination.

The judge advocate replied.

The commission anmounced that the objection was met sustained.
A. I &a.

417. Q. Did you also question Levitikos?
A, It was not questioning, but I spoke to him; it is the same with Mark,

i.m.'g. Did you also speak with Obetto and Boro?

419. Q. In the Chuta and Chommohle incident, did you speek with Emos?

m-qumonmnbiuhdtuh;ﬁ-unndnthpmtntu
was bayond the scope of the direct examination, immaterial, and irrelevant.

The judge advocate replied.

The commission announced that the objection was not sustained.
The question was repeated in Japanese.
A:. Be.

420, Q. Ain?
A, Neo,

421, Q. Noses?
A. No.

.h?"‘ﬂ,._

m.q.n-mmhumuuummm&udmmﬁa

ment, were they bound?

A “ﬁtnﬂmﬁnﬁltﬂhﬂhmm,lﬂm Sabure and
Levitikos, This was after they had been cleared of suspicion and were mot
tied, The other matives were tied.

m.mmmquﬁmu:pnkﬂﬂuw#ﬁmnﬁnuﬂmiﬁln
were &1
A. hhmmwm'-ﬁrnﬂﬂ‘l

mq.m“mmhnmmhmmmu.
A. M,Iﬂn,m“lmmm—tﬁd. But the other

uﬂmﬁnihltdhmum

m.mhtmﬁ-—-dﬁ-MHﬂm,ﬂmmﬂﬁ-!
A, A1l the natives that I Mﬂﬁ-h-ﬂmﬂmm
MMIMIhﬂmM_ﬂ.

ﬂ‘cﬂ.M:’nmm,m,Mﬂﬂmi
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427. Q. Did you execute Chmta and Chonmohle?
A, Yes, I aiad.

A28, Q. Did you execute Tisgrik, Arden, Makui?
A. I did.

429. Q. You have testified that these matives did not have a regular trial.
Did;nutnnthmuﬁm did not have a regular trial when you executed
A, I thought they were exscuted without a regular trial, btut I thought they
were exscuted legally by examination and consultation by speeial procedure.

430, Q. Did you ever consult the court martial law to ascertain if this was

a legal procedure?
l‘ n‘i

Reexamined by the sccoused:

431. Q. You just now stated that this execution was done by legal decision,
by a special examination and consultation procedurs, and that you exscuted
a legal duty as the judge adwocate on a legal decision. Were the duties
of exscutioner included in the duties of the judge advocate?

This question was objected to by the Judge advocate on the ground that
it was leading and beyond the scope of the cress-examination.

The scoused withdrew the gquestion.

&3&. Q. Iou were the exscutioner. Was the duties of exscutioner the
official duties of the judge advocate?
A, Yes.

433. Q. Could Adwirel Masuda relieve himself of responsibility of command

simply by ordering you to take over command?
A, 1 camnot grasp the question., I would like it explained more comeretely)

A34. Q. In case of illness of Admiral Masuda, could he relieve himself of
the responsibility of command on Jaluit by ordering you to take over the
command?

A, He cannot relieve himself of the responsibility.

435. Q. On ecross~exmmination, the judge advocate read from a document
questions and answers purporting to be the questions that you were asked
and the answers that you gave on KEwajalein, were you told that you did
not have to testify at KEwajalein?

This question was objected to by the judge advoocate on the ground
that it was irrelevant.

This acoused replied.

The commission was cleared. The commission was opemed, and all parties
to the trial entered. The commission amncunced that the objection was

sustained.
436, Q. Were you allowed to verify the answers you gave at Kwajalein?

This question was ebjected to by the judge advecats on the ground
that it was immaterial.
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The accused replied,
The commission ammoumced that the objection was sustained.

437. Q. That happened to the natives who were sentenced to hard laber whem
the war ended on Jaluit in August 19457

A. The period of their sentemce of hard labor was ome month, and by the
time the war ended they bad already served their term and were released.

438, Q. That did you mean by "Jaluit® when you answered: "Admiral Masuda's
authority did not go beyond Jaluit."?
A. The Jaluit Atell,

439. Q. Approximately hhn'l many islands were included in the Jalult Atoll?
A. There was over a hundred,

440. Q. How long were you on Jaluit?
A, About a year and nins months,

A4l. Q. Tou testified that you were on Jaluit for a year and nine months,
therefore, were you not in a better position in which to the
danger of allowing natives charged with capital crimes to view the command
post than someone who was nmot present on Jaluit?

This question was objected to by the judge advocate on the ground that
it called for the opinion of the witness, that it was irrelevant and
immaterial, and leading.

The accused replied,

The commission announced that the objection was sustained.
i42. Q. Was there a copy of Navy Cowrt Martial Law on Jaluit during the
period that you were there?

A, I think there was.
443. Q. Where do you think it was?

This question was objected to by the judge advocats on the ground that
it was irrelevant, immaterial, and beyond the scope of the cross=-examina-
tion.

The accused replied.

The commission announced that the objection was not sustained.

A, I think it was in the office of the Naval Guard Unit.

bhhk. Q. Whose office was that?
A. The officer-in-charge of general affairs.

445. Q. Who was that?
A, He was an Ensign, and I forget his name.

- SN
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446, Qs Tell the commiseion in what capacity you exscuted the four nativee
in specification one = Leschr, Eohri, Kosina, and one unknown,

A, By Adwirel Masuda's orders and as the legal duty of a judge .ldmt-I
executed the mative criminals, It was a legal death sentence from a decision
reached by the best possible special examination and consultation procedure
on Jaluit and as official capescity as executiocner,

447« Q. Ae# to the victims named in specifiecation two - Arden, Makul and
Tiagrik, Tell the commission in what capapity you executed the victims
executed in specification two - Arden, Makul, and Tiagrik,

A, By Admiral Masuda's orders and as the legal duty of a judge advooate
in executing, A eriminal was given a death sentence from decision reached
by the best possible special examination and consultation procedure on
Jaluit and as official capacity as executicner.

448, Q. Did you execute the victims named in specification three = Chuta
and Chonmohle = for the same reascns?

This question was objected to by the judge advocate on the ground that
it called for the opinion of the witness,

The accused withdrew the question,

449. Q. Tell the commiesion if the victims listed in specification three -
Chuta and Chonmohle = which you testified to prior as having executed, were
executed as you stated for Lesohr, Kohri) Kozina and the one unkmown, and
for Arden, Makui and Tiagrik?

A, It was in the same capacity.

450, Q. As to the victims in specification four = Mandala and Laperia?
Ad. It ie the sanme,

451. Q. A to the victims in specification five of charge one = Mejkane and
Melein?
A, It ie the same,

Recross-examined by the judge advocate:

452, Q. Did you read the court martial law to ascertain what the official
duties of a judge advocate are?
A, No,

Neither the accused nor the judge advoeate desired further to examine
this witness,

The commiseion did not desire to examine this witness.

The commission then, at 4105 p.m., adjournsd until 9 a.m., tomorrow,
Saturday, April 5, 1947,
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THENTI-FIFTH DAY

United Btates Pacific Fleet,
Commander Marlanas,

Guan, Marianas Islands,
hm: 1#"11 -1 1947,

The commissaion met at 9:28 a. m.

Presant:

Rear Admiral Arthur G. h‘m' U. 8. ll-ﬂ, pl‘ii!.ﬂint,

Colonal Vernon M. Guymon, U. S, Marine Corps,

Lieutenant Colonel Henry K. Rescoe, Coast Artillery Corps, United
States Army,

Lieutenant Colonel Vietor J. Garbarino, Coast Artillery Corps, United
States Army,
Commander Ramon J, Wallenborn, Dentel Corps, U, 8. Navy,
Commander Charles E. Ingalls, junior, U. 5. Navy,
Iieutenant Commander Bradner W. Lee, junior, U. 8. Naval Reserve,
members, and
Lieutenant David Bolton, U, 8. Navy, and
Lieutenant James F. Eenny, U, S. Navy, judge advocates.
Buorn Heine, efficial native obeserver from the Marshall Islands,
Nark Juda, offieisl native cbserver from the Marshall Islands,
lajore, official native cbserver from the Marshall Islands,
Robert R. Miller, yeoman first elass, U. 8. Navy, reporter.
The accused, his counsel, and the interpreters.

The record of proceedings of the twenty-fourth day of the trial was
read and approved,

No witnesses not otherwise connected with the trial were present.

The acoused, Furuki, Hidesaku, a witness in his own behalf, was
recalled and warned that the cath previoualy taken was still binding.

The witness made the following statement:

three days. HNative suspects escaped from Emidj; after loo everywhere ,
not be found. On the outlying islands there were many cases in 72 '




il

stated that he replied as follows: "There has been executions, This was
done by the laws of Japan and by my authority, with the necessary grocedure
and that this was lawful action," He said this was how he replied, and also
Admiral Masude expressed his convietion that the native executions were law-
ful, People present when this was stated were Iieutenant Commander Shintome,
Iieutenant Commander Susuki, Iieutepant Commander Nakamura, Captains Ummi
and Inocue; also present was the head of the eivilian al
Takesawa, These people heard what was sta Masuda, concerning
the problems of the Jaluit Defense Garrison, decided them all, even to the
emallest decieion, As example he gave instruoctions as to the duties of even
one gungoku and to the labor of even one native, Clothing, how the men

on guard and on the outlying islands were toc be clothed, and on Jaluit and
on Emidj because there was no material, he even decided upon the use of a
piece of sheet metal, also to the use of a piece of lumber, looked into each
case and decided on its use, He was ailing, but seeing the intervals in the
activities of the planes, he rode around instruecting the positions to
bolster the morale of his men, Every three months or so he would be laid
up with a fever of forty degrees (centigrade) from his chronic ailment,

I forget whether it was kidney or the lumgs, Even at such times, he would
want all doouments brought to him., He made all decisions that were neces-
BATY.

This statement wee objected to by the Judge advocate and he moved that
those portions of the statement dealing with the alleged conversatiocn after
the war between Iieutenant Commander McKinson and Admiral Masuda be stricken
from the record as clearly hearsay and irrelevant and immaterial, Similar-
ly, the judge advocate moved that the portion of the alleged conversation
when Inocue and Shintome were present, be stricken from the record as
hearsay, irrelevant, and immaterial,

The accused replied,

The commiseion wae cleared, The commiseion was opened, All parties
to the trial entered.

The commission announced that the objection was not sustained and that
the commission would accept the statement as a whole and accord it ite

proper weight,
The witness resumed his status as accused.

The defense rescted.

The commission then, at 10155 a.m.,, adjourned until 9 a,m., Monday,
April 7, 1947,




United Btates Pacific Fleet,

Guam, Marianes Islands,
Bonday, Aprdl 7, 1947.

The commission met at 9107 a.n.
Present:

Rear Adwirel Arthur G, Robinson, U, 8, Navy, President,

Colonel Vermon N, Guymon, U, 8, Marine Corps,

Iieutenant Colensl Hemry K. Roscoe, Coast Artillery Corps, United States
Ideutenant Colonel Vieter J, Gerbarino, Coast Artillery Corps, United

| States w'

Cemmander Ramon J, Wallemborn, Dental Corpe, U, 8, Navy,

Crommander Charles E. Ingalls, junier, U, 8, Favy,

Lisutenant Commander Bradner W, Lee, junior, U, I. Naval Reserve,
I-Imrl,uﬂ

Ideutenant David Bolton, U, 8, Navy, and

Ileutenant James P, Kenny, U, 8, Navy, judge advooates,

Buorn Hedne, offieial native ebserver from the Marshall Islands,

Mark Juda, official native cbserver from the NMershall Islands,

Iajore, official native cbserver from the Marshall Islande.

Joseph Kase, junicr, yeoman second class, U, 8, Navy, reporter,

The accused, his counsel and the interpreters.

The record of proceedinge of the twenty-fifth day of the trial was read
and approved,

No witnesses not otherwise ecmnected with the trial were present,
The rebuttal began,

The judge advooate amnounced that by agresment between the prosecution
and defense, Buorn Heine, official native cbaserver from the Marshall Islands

would act as interpreter,
The interpreter was duly sworn,
A witness for the prosecution entered and was duly swornm.
Examined by the judge advocate:

Q. Btate your name, cccupation and address,
Washe Baburo, student, medical hospital, Majuro Atell,

Q. If you recognise the sccused, state as whom,
Yes, the Emidj Daitaicho (battalien commanding officer),

wﬂl The Japansse word "Daitaicho® means "Battaliem
[ ]
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3. Q. Were you in Jaluit Atcll 4im the year 10457
A, TYes,

b+ Qs During the year 1945, were you investigated by the Japanese military
authorities?
A. I was,

5e There were you investigated?
A. was investigated at Aineman Island at the redie station.

6. Q. During what peried of time were you investigated?
A, Trom the end of July 1945, until about the eleventh of August,

7« Q. Will you tell the commission mabout the investigatiom during your
peried of confinement, relating specifieally what happemed to you, what you
saw, and what you heard?

This question was objected to by the scoused on the ground that it was

He

| irrelevant.

The judge advooate withdrew the question.
8, Q. In commection with what exeocuted matives were you investigated?

This questicn was objected to by the accused on the ground that it was
1“.

The judge advocate withdrew the questiom,

9. Q. In commectiom with what mative ineidents were you imvestigated?
A; I was imvestigated in comnection with the Nelein and Mejkane case.

This queetion was objected to by the accused on the ground that it was
irrelevant and immaterial.

The judge advooate replied,
The commission amnounced that the objection was not sustained.
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=y mouth so I eould mot speak. I was blindfolded all the time except whem
I ate and when they were questioning me and when I came to the tellet house,
On the last day the Daitaicho (battaliom commanding officer) came with
several men and officers and they tald ms that we may go back to our homes,
and when we got there to our homes, we must work and help them make food. 1
went back to Pingelap with Mark, Ichire, and Obetto, and one of the offi
told us that Melein will stay om Emid] Island until the war is over, but
NMeJkane, because she is & woman, she will go back to her island,

11, Q. You have testified that you were investigated from the period of the
end of July until about the eleventh of August, Did anything happen after
the eleventh of August?

A, Nething happensd, because I was hlindfolded and I eouldn't see anything
arcund,

12, Q. Did you stay in confinement on Ainemen after the eleventh of August?
This question was cbjected to by the acoused on the ground that it was

The judge advocate replied,
The commission announced that the objection was not sustained,

E

A, Fo, I wamn't on Adneman Island at this time,

' 13, Q. VWhen you were guestioned at the transmitting statien on Aineman
| Island, who questioned you?

This question was objected to by the seoused on the ground that it was
1“13.-

The judge advoeate replied,
The commission snnounged that the objection was not sustained,
A, Becond Lieutenant Morikaws,

14 Q. Did amyons else gquestion you while you were in oconfinement?
A, Only Morikaws, but scmetimes the army officer who was in charge of
Pingelap Island ceme with him,

15, §, You have testified that army officer Iientemant Morikawa gquestioned
you and that sometims the army officer from Pingelsp was also with him,
Did you ever see any other officers present when you were gquestioned?

A, Only Noriksws and the other officer frem Pingelap.

Cross-examined by the acoused:

16, Q. You testified that you wemt home together with Mark, Iechire and
Obette, Were you all confined together?

A. Ve went back together, but we did mot live together om Emidj Island,
Obetto was not living with us on Emid] Island,

17. Q. Were you together with Ichiro?
Ay Yes,
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18, Q. Is Ichire frem the same island as you are?
A. Yes, frem the same island.

19. Q. De you know if Jehire semt a letter for First Lisutemant Ieki after
he had returned te his island thanking him fer his treatment while at

hasdquarters?

This question was sbjected te by the juige advecate on the groumd that
it called for hearsay and was beyend the scepe of the direct cxamimatien.

The accused replied.

The commissien anmeunced that the ebjectien was sustaimed.
20. Q. Whils you were confined em Emidj, did you ever receive cigarettes
frem Japanese officera?
A. Yes. Daitaiche (battalion cemmanding efficer), he gave Mark, Ichire
and myself sach a tebacce leaf,

. Q. Iﬂllthin,ﬁlwtmhuth-tmmmm,udhﬂm
correct that you were treated kKimdly?

This question was ebjected te by the judge advecate em the groumd that
it was misleading.

The accused withdrew the questien.
2. Q» You testified that yeu, Mark, and Ichire received tebacce leaves
from the battalien commander. Is it met corpect that imstead of being
mistreated by the Japanese efficers, you were treated kindly?

This question was ebjected te Iy the judge advecate em the greumd that
it was misleading,

The accused replied.

The cemmission anneunced that it desired te hear the answer befere
ruling em the ebjectiem,

A, It was geed.

The juige advecate meved te strike the question and answer em the
ground that it was ebvisus frem the answer that the witness had been mislead.

The accused replied.

The commispien directed that the questien and answer be strickem out.
23, Q. When you were eonfined, was there any difference im yowr treastment
at the begimning of your confinement and at its end?

A. The change of treatasnt I asked them te untie my arms from
behiad ny back and tie them of me,

24. Q. After this, were yeuwr hands in frent eof yeu?
A. Yes, they were in frent of me.
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25 Q. Imn't it correct that they were tied loosely instead of tight?
Ay I feel it little loose, but on the last whem the untied my arms, there
were wounds,

26, Q. Other to the investigatioms, did you talk frequently with the
Japanese officers?

This question was cbjected to by the judge advocate on the groundthet |J&
it was beyond the seope of the direct examination, immaterial and irrelevant,

The accused replied,
The commission amnounsed that ths objection was sustained,
27. Q. Have you ever asked the Japanese officers, "Give me a oigarette?®

This question was objected to by the judge advoeate om the ground that
it was irrelevant, immaterial, and beyond the scope of the direct examination.

The accused replied,
The commission smnounced that the objection was mot sustained,
A, I didn't ask, but sometimes they geave us cigarettes,

28, Q. Them, isn't it ecorrect that in general your treatment by the
Japanese officers was kind?

This question was cbjected to by the judge advocate om the ground that
it was beyond the scope of the direct examination, irrelevant, and immaterial,

The accoused withdrew the questiom.

29, Q. During your confinement, imn't it cerrect that the officers yom
came in contact with, as a rule, treated you kindly?

Thie questicn was objected to by the judge advecate on the ground that
it was irrelevant, immaterial, and misleading.

The accused replied,




30, Q.. TYou testified that your hands were tied you, and that you

this? .
A, This happened after three days.

31, Q. Do you know who did this for you?
4, I told Second Iieutenant Morikawa about this and he told the enlisted
meni to do this,

32. Q. Tou stated that you were blindfolded, wasn't the period that yom
were blindfolded only during the time you were brought from Pingelap?

A, I was blindfolded all the time during my stay on Aineman Island, except
when questioning me, and at meal times, and when I went to the. toilet,

33. Q. Were you blindfolded when your hands were retied in fromt of you?

. This question was objected to by the judge advocate om the ground that
‘4t wap misleading.

The accused withdrew the question.
34s Q. TYou testified that all the time you were confined, you were blind-

35 Q+ How was it when the enlisted men gave you cigarettes?

This question was objected to by the judge advocate on the ground that
it was irrelevant and immaterial.

| The accused withdrew the question.

36. Q. Were you blindfolded when you were giveam the cigarettes by the
enlisted men?

A. Yes, I was still blindfolded.

37. Q. You stated that you asked to have your hands retied in front of you,
How did you know that it was Second Lieutenant Morikawa, if you were blind-
folded?

This question was objeocted to by the judge advocats on the ground that
it has not been brought out in examination that the witness was blindfolded
when his hands were retied.

The acoused replied,

The commission announced that the objection was mnot sustained,

The question was repeated,

™ Iummunniwmumnur-mhmwm-ﬂ'
S| me

asked them "to tie my hands im front of me." was it that you asked S
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This question was objected to by the judge advocate on the ground that
|1t was repetitious,

The acoused withdrew the question,

ate our meals, they gave us cigarettes. Sometimes, they gave us eigarettes
mmmumm-umm-mmmmnthummm
then talking to each other, and I know about this; and also, they told us
not to show our smoking when the officers were present,
41, Q. When you were given cigarettes, you were not always hlindfolded.
Is that correct?
A, Sometimes, after our meals, they gave us cigarettes and sometimes when we
were blindfolded they gave us also.
42, Q. You stated that Major Furuki told you you could go home and whem you
returned home to work hard, When wers you told this? o |
A, On the last dey before we returned, '
43, @, Vhat date was this?
A, I think it was about the eleventh of August, but I forget it.
hhs Q. Were you blindfolded then?
A. At this time we were not blindfolded,

>
n
L ]
o

. You were asked by the judge advoocate, *Did anything happen after the
eleventh of August?® and you answered, "A\I was blindfolded, I do mot know."
What was the reason for this?

A, My first answer was after the eleventh day mothing 3 but, during
the eleventh day, at nine o'eloek, Furuki came; we were » the blind-
folds taken off,

The witness was duly warned,

ﬂlﬂ_illiﬂlh,lt]llﬂ.l.l.tﬂltﬂﬂl“ﬁll!lﬂp.l" at
which time it reconvemed.

Present:

mmm,mm—mm.mmmm-unmuJ
from the Marshall Islands, the acoused, his counsel and the interpreters,

Bobert B, Miller, yosman first class, U, 8. Navy, reporter, 9‘\
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No witnesses not otherwise connected with the trial were present.

S8aburo, Washe, the witness under cross-examination when the recess was
taken, entered, He was warned that the cath previocusly taken was still
binding, and contimued his testimony.

(Cross~examination contimued,)

46. Q. In your last answer there is a difference, When you were asked by
the judge advocate, "Did anything happen after the eleventh of Augnst® and
you answered, "As I was blindfolded I do not know." Are you changing your
testimony?

This question was objected to by the judge sdvocate on the ground that
it was not clear what the inconsistency in the testimony was,

The acoused replied.

The commission directed that the last question and answer of the morning
session be read.

The commission annocunced that any apparent inconsistenclies were
by the answer to the last question, and therefore, the cbjection of the
judge advocate was sustained,

47¢ Qo TYou testified that you were investigated by Morikawa, How many
times were you questioned by him?

A, I can not remember how many times because some days he questioned “ﬁxﬂ
some days he did not, so0 I could not remember how many times.

48. Q. When were you questioned?
A, I can not remember it exaectly now, but I think on the second or third

day.

49. Q. What sort of things were you asked?
A. He asked me why Mejkane went to the southern island and came back again
to Pingelap Island,

50, Q« What did you reply to this question?
A. I said that I did not know anything about Mejkane,

51, Q. Were you ever questioned with Mejkane present?
A, No,

52, Q. You stated that when Morikawa questiocned you he stuck a wire in your
nose, When was this?
A, I can not remember exactly, but it was not on the first day.

53, Q. Do you know the place where this was done?
A. In the room where they questioned me,

54e Qo Tell us the conditions, how it was in detail when this was being dona,
A, What I remember about this was thet when he asked me about Mejkane and

he
when I answered and said that I do not kmow, then he pushed the iron uwp my
nose,




55. Q« Were there any Japanese soldlers other to Nerikawa present at that
tinme?
A. Fo one else,

56, Q. Were there any natives?
A, Fo, only myself and Morikawa,

5. Q. That time of day was it when this was done?
Ae I can not remember exmetly whether morming er aftermoon,

58, Q. In what part of the room that you were investigated in was this done?
In the middle of that room,

59. Q. Do you imow how the room looked?
A, The floor and the walls of the room were conarete, but there were some
windows,

&0, Q. You stated that you were investigated im the middle of the room, Do
you remember what was around you?

This question was objected to by the judge advocate on the ground that it
was irrelevant and immaterial,

The acoused made no reply.
The commissiom amnoumeced that the objeoction was mot sustained,
A. A table and two chairs,

61, Q. Was there anyone at the table and sitting in the chairs?
A, Tes, Norikawa and myself were sitting on the chairs,

&.Q. Where were you seated in tion to the table and Morikswa?
| A, We were both seated on one sid the table,

€3, Q. Were the questions and answers betweem you and Morikswe eondusted

quietly?
A, anmmhnummmhm-dum

said that I was lying,

64e Qo hmmmtmthMmmum
nose?

A, Norikswa said that I am lying so he pushed a wire up my mose and told me
that I must not move, if I move my head it shows that I am lying.

65. Q. Do you kmow the reason why he said to not move and said if you move
your head you are lying. Is there anything among the natives concernming thi

This question was objected to by the judge advocate cn the ground that i
called for the opinion of the witness.

The accused replied.
The commission amnounced that the objection was susteined,
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66, Qs What sort of a thing was this wire or irom that was stuck in your
A, I think it was electric wire, & mall wire from an elestrie line,

67. Q. De you remember how lomg it was?
A, I think it is about twe feet long.

68, Q. Was it seft?
A: I do not Imow because I did not held it.

69, Q. How mmech was stuek in your nose?

As I do mot know because when I felt the pain in my nose I moved my head,

70, Q« To what part of your nose did it penetrm
A Irﬂtitntﬁ-mpﬂdqm-,ﬂ-m;g..

(Witness indicated the bridge of his nose.)

Tl. Q. Did you feel only the pain or did amything else happen?
A, I felt the pain and also I mneesed,

72. Q. How old are you?
A, Twenty-three years,

73. 4. Do you understand Japansse?
A, I can understand and speak a little Japanese,

T4 Q. Where are you going to schojl now?
A, I em working and studying at the hospital at Mejure Atell,

75. Q. Is this an American schoal?
As Yes,

| 76 Q+ Had you been to school before this present going to schoal?

A, Yes, I went to school with the Japanese, a Japanese schoel, and alse
I attended the Japanese medieal school,

T7« Q@ This morning you testified that Meleln would stay em the izland,
Whoe was it that told you this?
A, I do not remember whether it was Morikawa or Ieki.

728, Q. When was this?
A, On the last day before we returned to our island.

79. Q. Do you remember exactly what day of the month that was?
A, I think it was on the eleventh of August.

80, Q, Did Norikswa or Ieki also tell you about Mejkane that day?
A, They told us that Melein would stay om Emidj wntil the war was over, but
Nejkane, because she was & woman, she will returm to her island,

81, Q. Was it at this time that you were released and told to go back to

Your
A, Yes,

-




g ra
e

89, Q. Did you ever tell anyome about this putting of the irom preng inte

82, Qo What else did they tell you that day?
A; "Daitaicho® gave to each ome of us a tobacco leaf and told us when we got|
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was with the battalion eommander when he told you this?
taicho®, Ieki, Morikewa and some other officers, but I do not

Navy and Army men,

you remember the day of the month this was?
remember the date, but I remember that it was om the
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admiral there that day too?
see him,

Did you ecomplain to the battalion commander that day about your
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your nose before today?
A, Yes. I told it to the people on Pingelap Island,
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did you first tell the Americans about it?
at the Majure hospital and alse I told the officers om

E

tell the officers on Ewajalein?
I do not remesber exnot date,
Mordikawa

the
put this irem prong inte your nose,
the room at that time?
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95 Q» Did he take it with him when he left you?
As I do mot kmow,

96, Q. Was he carrying or wearing his phstol that day whenls came in to
question you?
A. Yes, He had his pistol and sword with him,

97. Qu Did he alsc have a walking stick?
A, I think there was none,

98, Q. Was this in the same room that you were confined in?
A. No, this was in another room.

99. Q. BHow did you get from your room of confinement over to this other
room?

A, I was still blindfolded, but the emlisted men came into the room and
led me in to the next room and back again,

100, Qs OCould you see through your blindfeld? .
A, Sometimes when the blindfold was a 1little loocse I eould see below) but
I oould not see forward.

101, Q. Did Morikawa take the blindfold off you that day?
A; Yes, when I was in the room he told the enlisted man to untie the eloth

from my eyes.

| 102, Q. Did the enlisted man give him this iron preng?
| Ae I do not Imow,

103, §, Did Morikawa tell the enlisted man to leave the room while he was

questioning you?
A. TYes. All the time while he was guestioning me I was alons with Morikawa,

104. Q. How long did the questioming last?
| A« BSometimes from nine o'elock until meal times, dinner time,

105, Q. That day, how lomg did the questioming last?
A, I can not remember exactly,

106, Q. Did he beat you that day?
A, Nothimg else besides putting the wire into my nose.

107, Q. Did he ever beat you?
A. No,

108, §. How soon after this questioming were you released?
A:; I can not remember,

m.r:; Did Merikswa question you in Japanese that day?
A, .

110, Q. Do you remember whether this was im the merming or in the afternocny
As I forget it,




111, Q. DPid you tell the emlisted guards that Norilkawa did this to you that

This question was cbjected to Ty the judge advocate on the ground that
it was collateral and that it was irrelevant and immaterial,

The accused replied,
The commission amnounced that ths objection was not sustained,
A, No, I did not,

112, Q. Did the battalion commander ever mistreat you?
Ay I saw him only during the last day.

The commipsion amnounced that they felt that the witness did not under-
stand the guestion because the answer was not responsive to the question.

113, Q« Did the bettelion commander ever mistreat you?
A. He did not do anything to me.

114, Q. When did you first know Second ILieutenant Morikawa?
A. Before this time, Morikawa came several times to Pingelap and I knew him
at that time,

115, Qs Yeu knew him well then, did you?
A, I think se,

116, §. There can be no mistake that it was Morikswa that put this prong
in your nose?

A, I really know that it was Morikaws,

117, Q. Can you deseribe Morikswa?

This question was objected to by the judge advocate om the ground that
it called for the opinon of the witness and that it was immaterial and
irrelevant,

" The socused replied,
lth-uuuiuwtutthnbjnm“mnm

118, Q. Did you get the same kind of food as the enlited men at the time of |/
your confinement?

This question was objected te by the judge advocate on the groumd that
it called for the opimion of the witness and that it was immaterial and
irrelevant,

The scoused replied,

The commission amnounced that the cbjectiom was sustainmed,

119, Q. Do you know whether you got the same kind of food while you were in

confinement that the emlisted mem 4id?
A, I do not know, because I do not see what the enlisted men eat,
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The commission them, at 3:22 p.m., tock a recess until 3:42 p.m., at
which time it reconvened,

Present:

A1l the members, the judge advocates, the three official native observers
from the Marshall Islands, the reporter, the accused, his counsel and the
interpreters.

Ne witnesses not ctherwise connected with the trial were present,

8aburo, Washe, the witness under cross-examination when the recess was
| taken, entered, He was warned that the oath previously taken was still
binding, and contimued his testimony.

(Cross~examination contimued.)

120, Q. Were you on Jaluit all during the war?
A, TYes.

121, Q. During the time you were confined by the Japanese, did the Japanese
try to guard you from American air raide?

This question was ocbjected to by the Judge advocate on the ground that
it called for the opinion of the witness and that it was immaterial and
irrelevant,

The sccused replied,

The commission announced that the objeection was not sustained,

ds, When I was on Emidj Island I remenber cnoe when American planes came
and dropped bombe on Emidj Island and myself and I do not remember whether
Meledn or Mark were in one of these roome of that building,.

Neither the Judge advocate nor the accused desired further to examine
this witness.

The commission did not desire to examine this witness,
The witness said that he bad nothing further to state.
The witness was duly warned and withdrew,

A witneses for the prosecuticn entered and was duly sworn.
Examined by the judge advooate:

Q. Btate your name,
Levitikos,

Q. Where do you live?
Jaluit Atall,

Qs If you recognise the accused state who he is.
'M‘llilhﬂ'-

Interpreters note: The Japanese word "Deaitaicho® meens "Battaliom
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be Q. What is youf present ocoupation on Jaluit Atoll?
A; I am a policemsn om Pingelap Island,

f: Qs Were you headman of Jaluit Village im the year 19457
Yen,

:: 2. Have you ocomtimued im that capacity up to the present time?
(TN

7« Q. During the yeer 1945, while the atoll was cccupied by the Japenese,

9. Q. Who toock you to Emid)?
if I remember his name eorrectly, it was Kasdota,

10, Q. How were you transported to Emidj] Island?
A, They toock me to Emidj on a motor boad and when I reached Emidj they took
me on a truck and when I was on the truck they blindfolded me,

11, Q@ Did they also bind you at that time?

This question was objected to by the sococused on the ground that it was
lmq

The question was withdrewn,

12, Q. mmuiﬂﬂﬂum;mqunmm-hmmmt
time?

A, When they tock me to the house and when I reached the house, they bound
my arms and legs,

13, Q. Yor how long a period were you kept priscoer?
A, I think about four days.

lis Q. During the period that you were prisoner did you see any matives
mnistreated by the Japanese?

for the opimien of the witness and that it called for hearsay,
The judge advocate replied, ‘
The commission ammounced that the objection was mot sustained,
Ay, Yes, I saw & man and a woman,

15, Q. Do you know the name of the man you saw mistreated?
“L Yos.

16, §. What was the name of the man?
||l. His name was Psul (Bore),

Mm-ﬂmmﬂjuﬂhhtﬂnﬂutﬁﬂt&tﬂﬂq
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. The acoused moved that this answer be stricken from the record on the
ground that it was immaterial and irrelevant to the issues en trial before
this commiseion,

The judge advooate replied,
The coomiseion anmnounced that the motion to strike was not sustained,

17. Q. By whom did you see Boro mistreated?
A An army officer, if I remember his name eorreotly, it was Morikaws.

18, Q. Tell us what you saw Morikawa do to Bere?

This question was objected to by the socused on the ground that it was
immaterial and irrelevant,

The judge advooate replied,
r The commissicn amnounced that the objecticn was not sustained,

Ay I saw Norikawa tell Bore to stand and he kicked him and told him to stand
and when Bore stood up he pushed him by striking his back and teld him teo

go forward,

19, @, Will you deseribe what you cbserved about Bore on this cecasion?
A. I saw his arms were tied with a big fish line and the fish line was
eutting his arms,

20, Q. VWhat was the name of the woman you saw mistreated?

S This question was objected to by the acoused on the ground that it was

' The judge advocate replied,
The commission amnounced that the fuﬁuﬁm was not sustained, A7
A, Her name was Nejkane,

21, Q. What Japanese did you see mistrest Nejkane?
A, The same man, Morikswa.

22, . Tell us what you saw Norikawa do to Mejkane,
A, I saw Norikaws strike Mejkanse's face with his hand,

+ @, Tor how long did Norikswa stike Nejkane on the face with his hand?
hin strike Mejkane's face four Himes,

Tell us what you observed about Nejkane at that time?

questioned myself and
part her dress was all torn and I could see om her back
her?

3
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she doing while Morikawa was striking
was striking her face I heard her ery and say, "Soldier
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26. Q. During the period of your imprisomment by the Japanese, what did

they question you about?
A, They asked me, 1s it true that Mejkane brought a letter to me and I al=

g0 wrote a letter and gave it to her and told her to take it back?

27. Q. What did you tell them?
A, I told them that I did not meet her and also I did not write a letter.

28, ¢. Did you at any time change that story?
A, No,

Ths witness was duly warned.

The commission then, at 4122 p.m., adjourned until 9 a.m., tomorrow,
Tuesday, April 8, 1947.

33
| (8 S T
) e 8 ‘




THENTY-SEVENTH DAY

United States Pacific Fleet,
Commander lMarianas,

Guam, Marianas Islands,
Tuesday, April 8, 1947.

The commisrior met at 9:00 a.m.
Present:

Rear Admiral Arthur G. Robinson, T. S. Navy, president.

Colonel Vernon I, Guymon, U, S. Marine Corps,

| Licutenant Colonel Henry K. Roscoe, Coast Artillery Corps, United Statles
Army,

Lieutenant Colonel Victor J. Garbarino, Coast Artillery Corps, United
States Army,

Commander Namon J. Vlallenborn, Dental Corps, U. S. Navy,

Commander Charles E, Inzalls, Junicr, . 5. lavy,

Lisutenant Commander Bradner W. Lee, Junior, U. S. Haval Reserve,

|
| members, and,

Lieutenant David Bolton, U. S. llavy,

M Lieutenant James P, Kemny, U. 5. Navy, judge advocates.
Buorn Heire, official native observer fron the Marshall Islands,
Mark Juda, official native observer from the !farshall Islands,
Lajore, official native cbserver from the Marshall Islards.
Joseph Kase, junior, yeoman second class, U, S. llavy, revorter.
The accused, hie councel, and the interpretars.

The record of proceedings of the twenty-sixth day of the trial was

| read and approvad.

lio witnesses rot otherwlse connectsd with the trial were present,

Levitikos, the witness under examination when the adjournment was
taken, entered, He was varned that the ocath previocusly taken was still
binding, and contirued his testimony.

Crosg=examined by the accused:

29, Q. Since when have you been living in Jalnit?
A, Since I was born,

30, Q. Do you understand Japanese?
A, I cannot understand the Japanese language, just a few words I understand

31, €. Were there any othar natives in the house that you were confined in,
upon your arrival at Emidj?
A, There was no one; I just arrived.

32, Q. Do you know if Ppul and Cbetto, lejkane, wers therae?
A. I do not know :ﬁ:&ﬁﬁt they live,

326




33. Q. Then, you were confined by yourself in a room, Is that correct?
A. There vwas an enlisted man with me, alvays,

34. Q. Were you ever investigated br & Japanese officar?
A. Yes. Three officors investigated me,

35. Q. Do you Imow the nemes of these three officers?
A, Yesn,

36. Q. Flease state their names.
A, Ieki, Kadote, and liorikawa.

37. Q. When you were investig-ted where wes the place whera you were
investirated?
| 4. In the room where I lived on Ainemar Island,

38. Q. Thile you were being investigated, were any othsr natives brought
into that rocm?
4e TYos, on the first day they brought in two natives,

39. Q. Were they brouzht there to be investigated, or confired theore?
A. Thay brought thenm to be investigated,

40. Q. Do you know the names of the natives who were brousht?
A, Yas.

4l. Q. Tall us their names,
4+ The woman vwas [lejl:ane; the man was Obstto,

| 42, Q. Vas l'ejkane confired thera?

| A. No,

43+ Q. How meny times were vou guestioned?
Ae The; questioned me tiice a day for three days.

44+ Q. Who was the main person who ssked you the questions?
| A:. It was Teld +hat was quﬁﬂtiﬂ'ﬁfh'_' ma.

43+ Qs By Teki, do you mean he did mozt of the questionin~?
A, Tes, Ieki questioned me and I answored his auastions,

46. Q, Did Vorikawa cuestion you?
4, No, he did not question me, but sometimes he spoke to me or sometimes
he says I am lying.

47. Q. While you g;ra beinz questioned by lorikawa and Ieki, were you 7S
nd streated?
4. They mistreated me by using force to answer,

48, Q. What were you forced to answer?
A. They forced me to answer when they questioned me sbout the letter which
Hejkane brought to me, as she told them, i

- ' | 49. Q. Did you ever go outside of the room you were confined in and questionpd
in?

This question was objected to by the judye advocete on the ground that
it was misleading and irrelevant,

——————
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The accused replied.
The commission announced that the objection was not sustained,

A, HNo,

50. Q. In answer to the quastion by the judge advocate, you stated that you
saw Paul kicked by Morikewa., Where did you see this?

A, Paul was lying on the floor=-on the warandas theres. I can look througl
the door and see him,

51, Q. Whers was this vorandal®
4. The veranda was part of the room whare I lived, just outside the door.

52. Q. Was thiz the onl: time you saw Paul?l
A:. I saw hin twice when they brought him to the same veranda,

53« Qs What was the dlstance from the place you saw Paul and where Paul was?
A, The distance is from where I am sitting to that corner over there,
(Indicating by pointing a distance of sbout fifteen to twenty fest),

54« Q. Tlas the door of the room always open?
Ay There vas no door on the room.

55. Q« You stated that you saw Lorlkawa strike kisjkane ir the face. Where
did you see this?

ds I saw Mejkane in the next room through the wall., There was a big hole
made by bombs so I can look throvgh it and see lMejkane end Lorlkswa In that
room.

56. Q. Was there anyone else in that room other than lorikawa and lejkane?
A. Yes, besides them, Jeki and Shiroshita.

57. Q. Was this the only time you saw llorikawa strike ilej:ane?
A:. Yes, this 1= the only time I .saw,

58, Q. How did Morikawa strike Mejkane's face? Did he strike her with an
open hand or was it with a olosed fist?
A, TWith an opened hand. Indicating with open hand, palm toward cheeld,

59, Q. Was it from the side?
A, Yes, from the sides. (Azain indicating with open hand).

60, §, While you were on Jalult a long time did you ever see a Japanese
strike a perscn's face?

This question was objected to by the judge advocate on the ground that
it vwas irrelevant and immaterial,

The accused replied.

The commission announced that the objecticn was sustained,
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61, Q. When yon caw llorikewa through the wall strike Mejkane, what was the
color of the dress she vas wearing?

A, A reddish color, red leaves, and it was only the lower part of her
dress.

62, Q. Was there any clothing eround the shoulders?
A. Thare was nona,

63. Q. Were you questionsd toretlier with Mejlane in the same room after
you saw llejkane being struck by lorikava?l

A. They quastioned both of us before this, bafore I saw lorikawa strike
l'ajkana's face,

64. Q. Yow many times were you guestioned together with lejkane?
A. Only once on the first day.

65. Q. You stated that on the first day when you were cmestioned together
with MejJkane, this vas the only time that you were cuestioned topether,
Then, you wera not cuestliored torether with HMejkane the day you say Morikawa
struck l'ejkane, Is that correct?

A, This was on the =same day. They questioned us together; then after that
llorikawa took llejkane toc the next room,

66. C. "hat day a"ter your arrival on Aineman was it that you saw lorikawa
strike ilejkane in the next room?

A, It mas on the first day. This was in the afternoon of the first day.
After they questionad me the took her to the next room and struck her
there.

€7. Q. You stated when “E]kane was struck she sald "Soldier, forgive me,"
Did she say this in native tongue or did she say this in Japanese?

A. The words she used were: "Heidaisan". (Interprater's note: "Soldier™ in
Japanese)., Then she said "Forgive me" in the Marshallsse,

68. Q. You stated that !§Jkane had a black eye. Will you explain further
orn thisf

A. I cannot explain to this, but I only saw her hlack eyes.

69, Q. Will you describe that black eye?

Thie question vas objected to by the Judge advocate on the ground that
it was vague and called for the opinion of an expert witness.

The accused withdrew the question,

70. Q. Was Mejkane's eye swollen at that time?
A. Her eyes and face we-e swollen a little and also the inside of her eyes
were red and black,

The commission then, at 10129 a.m., toock & recess until 10:47 a.m.,
at which time it reconvened.

T
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Present: All the members, the judge advocates, the three official
native observers from the llarshall Islands, the reporter, the accused, his
counsel, and the interproaters.

llo witnesse=z not otherwise connected with the trial were present.

Levlitikos, the witness under eranination when the recess was taken,
entered and contimed his testimony.

(Cross=-examination continued,)

71. Q. Did Mejkane have a light colored comnlexion?
A, Light brown.

T72. Q. You stated that there wer black and blue bruises on her baeck., In
what part of her back were these trulses?
A, On the upper part of her back from shonlder to other sghoulder,

73. Q. Tell us what kdind of bruises they

Ln gy mara,
d. ILong and black brulsgas from one shou

lder to the other shonlder.

The Q. Wns 1t swollan?
A. 7Tes, thay wera a little swollen,

75. Q. Was there blood coming from the btrmises?
A, lio.

| 76. Q. You testifiad that liejkane and wou wers cuestioned together. Who
cuestioned youl
A. Ieki,

T7:. Q« Mhen you were questioned together, what was your position in relation

to leajkana?
A. TWe both sat on the floor and sitting opposite Ieki.

78. Q. What was the distance betwesn you and e jkane?
4, Adbout two feast,

79. Q. Wera you sltting on the floor,
A. Yes, on the floor.

B0, Q. Was there anything betweon lekl, Mejkene and you?
A. There wes nothing. ITeki sits on a chair and myself and !'ejkans sit on
the floor and Obetto was on the right side,

81, Q. You stated that there were holes in the wall betmeen your room and
the next room. What part of the walls were there holes in?

A. There are many holes on the walls, Some are about two feet from the
floor and some are on the upper part of the wall.

82. Q. Was the wall wood, or was it concrete?
A, It was ccnerete,

83. Q. Was this room on the surface of the earth or was it underground?
Ad. It is on the ground.




Bi. Q. When you

floor or wvas she sitting in a chair?

A.

85.

She sits on the floor.

Q. You stated that you were confined for four days. What happened

after that?

&,

On the last day, Furuki came.

86, Q. What did Puruki do after he came?

A,

He was thanking me for coming and told me to go baok home and also he

told me to work hard when I go back homa.

87. Q. When you went home did wyou go by yourself or with someone alse?
I went back with the army officer who was in charge of Jaluit Island

A

and alsc with another native,

88. Q. Tho was the native you went “ack with?

A,

89, Q. You have mentioned in your tesstimony another prisonsar namad Obetto.

His name w2= Lenack,

Re-axamined by the judce advocatet

Ylio was hal

&,

Obetto is my son, who was the Headman of amothar island in the Jaluit

Atoll,

‘-'-I’s--rnﬁr

Riaber the judge advocate nor the accused desired further to examine

this witness,

1,
A.

2s
A,

B

The comnission did not desire to exanine this witnesa.

The witness said that he h 4 rotling further to state.
The witness was duly varned and withdrow,
A witness for the prosecvution entered and wvas duly sworn,

Examined by the judge advocztes

Q. Stale your nama,
Obetto (Obet).

Q. If you recognize the mccused, sta'e as whom,
Emidj ziitaichﬂ (battalion commanding officer).

Q. During the year 1945, while the Japanese forces occupied Jaluit, were

you taken prisoner?

This <uestion was objected to by the accused on the ground that 1t was

leading.,

The judge advocate replied,

aw liorikawa strike liejkane, was Mejkane sitting on the




The commission announced that the objection was not sustained,
A. Yes.

4s Qs WThen ware you teken prisoner?®
A, On July twenty-third they took me to Emidj Island,

5. R+ Who took you to Emidj Island?
A, TFirst Lleutenant Ieki,

6. Q. Will you tell us how Iekl took you to Emidj Island?
4, Fe bound my arms and legs and blindfolde” me and took me to Emidj,

7+« Qs For how lon, a period were you kept prisoner by the Ja-anese?
d. About two weeks and four or five dava.

e
Lo

g, Q. Viere you kert bound during that entirs timg?
A, Tes., I waz bound from the beginnin:- to L}:e%-w'. af thesze day

9. Q. Concerning what matter did they question you?
A. They guastioned me concerning Mejkane and l'elein.

10, Q. What did they question you about concerning Helein and Mejkane?
A, They guestioned me whether it was true that Mejkane brought a letter
and gave it to me from lelein.

1l. Q. That did you tell the Japanese officars about this?
As I told them that I did not.

12. Q. Did you at any time change that a{ﬂr_ﬂ
A. No, I did not chanpge my words.

13. €. Durin;: the period of{-ﬁ,-om* imprisonment did you see any other natives?
koa,

A. Paul, lejkane, and Levi

1., Q. Did you gee any of these natives mistreated by the Japanese?

This cuestion was objected to by the accused on the ground that it
celled for the opinion of the witness.

T e judge advocete replied.

The commission annovnced that the objecticn was not sustained.
4, Yes, I sew tham mistreat Paul,
15, Q. By whom did you see Faul mistrcated?

This question was object~d to by the accused on the ground that it was
irrelevant and immeterial,

The judge advocate replied.
The commission announced that the objection was not sustained.

A, When I entered the room I =aw lorikawa strike Paul threoe times.

16, Q. With what did Morikewa strike Paul?
A. He beat Panl with a piece of board.
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17, Q. Was he in the act of striking Paul when you enteresd the room?
A, Wren I was about to sit down in that roor I saw him strilke “aul three
times,

15, Q. Did you see any other ristreatrent of Paul?

d. I just suw when they beat 1im, But Paul told me that they £41led his
mouth and rose with water,

The accusad moved to strike the words "but Faul told me that they £illed
his mouth and nose with water" out of the answer on the ground that they
wera hearsay.

The judge advocate made no reply.

The commisgsion announgad that the motion vas sustained and directad that
the worda be stricken,

19, Q. Were you at any time questioned in the same room with !'ejkane?
A, Yes.

20, Q. Describe llajkane's ap earance?
A. TWhen I saw her she wore & reddish color dress, but only a lower part of
the dress, and her eyes were black and there were bruises on her hack.

The witness was duly warned.

The commission then, at 11:29 a.m., took a recess until 2:0€ p.m., at
which time it reconvened.

Presents

All the membors, the judge advocctes, the thre- offlclal rative obsarvars
from the Marshall Islands, the accused, his eounsel and the interpresters.

Robart R, killer, veoman first class, U'. S. lavy, raportar,
Yo witnasses not otharwise connected with the *trial wers praseant.
Obetto, the witness under examination when the recess was taken, entered.

Fe was warned that the cath previously taken was still binding, and continued
his tEE‘-iﬂﬂnFi

(Examination contimed.)

21, Q. Were there any other Japanese present while lorikawa was beating
the native Mejkane?
W, Yes, Iek!, Kadota and the interpreters.

27, Q. Were you presert when lielein was questioned by the Japanese?
A, On the last day bafore I was released and went back, I was questioned
together with Meleir and Mejkane,

23, Q. Tell us what you heard and saw with reference to lelein.
A, When T saw Melein his arms and legs were bound and they asked him "Is
it true that you wrote a letter and gave it to Mejkene to teke to Obetto2"
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24+ Q. Whet wae lNelein's reply?
A. UMelein said that Le did not write a letter and also that he dié not
send a letter to Obetto.

The accused roved that the answer to this cueation be stricken on the
ground that it was hearsay.

The judge rdvocate replied.
The commission announced that the motlon to strike was not susteined.

25. Q. Did you ses any marks on [‘elein's body?
A. I 44 not see anything on his face and or his body he wore clothes, so
I could not see.

Cross-examined by the accused:

26, Q. After you were tszken nrisorer were you ever confined together with
other netives?
A In the house whoere I sleep, myself, Hejkane and Boro.

27, Q. Were there only three includins yourself?
A. Yos, only thres.

28, Q. Men you were questioned was it in a separate room?
A, We sleep on the veranda and when the guestionins was, they brought us
into the room.

20, f, When you were questioned in tha room, were you ever guestioned
together with other natives? S
A. Yes. I wes questioned with lgjkane,

30, Q. Is that yourself and !'ejkana?
A, Then I first mot Mejkane the first day it was only myself and l'ejkane,

31, Q. Wae tlds the only time that you and Kejkane were questioned together?
A, The second time I was cuestioned with l'ejkane, Levitikos was present, the
third time Lielein was present.

32, G. Are these the only times thet you were guestioned togather with the
other natives?
L, Yos.

33, . Have you ever met Boro?
A. They never guesticned myself and Boro together, but I met him once and

iI was interpreter for him,

94, Q. Where did you see them strike Paul?
lA. In the same room where I interpreted for Paul on Emid] Island,

35, Q. When he was beaten w s it when you were interpreting for bim?
A, The same time, but they beat him bafore I interpreted.

6. Q. When was llajkane struck?
On the second day when I was investipgated with lMejkane and Levitlkos

8 present,
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37. Q. Do you know what day this was?
A. I think about ths 25th or 26th of July.

32, Q. Did llejkane act as if she was crazy after she was taken rrisoner?
A. I do not know whether she acted crasmy.

39. Q. When were you released?

A. I was released on the elaventh of Aupust.- And I went to Pangelap and
the boat did not go on to the island where I live so T went hack again to
Emidj, so on the 12th of Aurust I went to my lhome.

40. Q. Dyd you meet any Japanese officers when you were released?

(41. Q. Was it only Teki?

lAs Yes, only Ieki.

42, Q. How did you feel toward the Japanesa o "icers eor enlisted men when
vou vere released?

This question was objected to Ly the judpge advocate on the ground that it
was immaterial and irrelevant.

The accused replied,
The commission announced that the objection was sustained.
43. Q, Did you meet any Japanese officer or men after you returned to your

home island?
A, Yes, I met the Japanese on the island where I lived, but no offlcers,

44. Q. Who -were the Japanese that you met?

|  This question was objected to by the judre advocate on the ground that
it was without the scope of direct examination and that it was irrelevant

and immaterial,
The accused replied.
The commission announced that the objection was sustained.

4L5. Q. Hove vou ever talked to anyone concerning your confinement?
A. No, I did not sey anything to anyone,

L6. Q. Have you never said anything also to an American of ficer?

This question was cbjected to by the judge advocate on the ground that
it was without the scope of direct examination and that it was irrelevant

|{and immaterial,
The accusad replied.

The commission announced that the objection wes not sustained.
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47« Qo Do you know a Japansse enlisicd man by the rame of ishida? He is
a person who was on your island,
4. On the island wshere I Jlived there were two Japanese named lishida,

s B« I thoi'e an enlisted man named Mishida?
A. Cne of them wes an army enlicted man and the other wes seaman first clazal

49. Q. Aftar you returned to your homs you told this Nishida that you had
been treated well at the headguarters cn Ermidj Icland and were very grateful
and you: mada a poam which you stated and were very happy. Is thet correct?

This question nes objected to by the jud;e advocale on the ground that
it vas irrelevant and immeterial,

The accused replied.

The commissicn announced that ‘he objection was not sustained.
A, It was true that I made the poem, that is all, Tt the Japansse told uas
to male a feast and be happy, make a lholiday for celebrating with cocoamut

toddy, so we made many songs and dancss, so I made this song.

50. Qe Then is it true that you also said "I vas treated vell on Emidj

& and am grateful"?

This gueetion mas objected to by the judpre advocate on the ground that
it was irrelcvant and immaterial,

The accused renlied.

The commisasion anncunced that the objection was sustained.
51. Q. You have only answered one pert of my last qguestion. You also told
liighida that you were troated well at headquerticrs and were grateful, Is
tl:is true?
Ad. llo, I did not say this to Nishida,
52, Q. You testified that you were confired in the same roon with Panl
and Mejkans, Was the room that Levitikos vwas confired in in the zame
building?
A, lNo, The house in which myself, Boro and Kejkane lived was on Emid] and
the house in which Lavitikoe lives wes cn Aineman Island,
53. Q. In the room of what buildirg were you gquestioned?
A. On Emid] Island.
54, Q. You sta‘ed that you saw lorikawa strike ‘ejkane. In what room vas
tids?
A. T saw Horikawa striking Mejkane's face in the room in a building on
Aineman Island,

- 55. Q. How many times were you gquestioned together with Levitikos and
Me jkane?
A. I vwas questioned only once with Levitikos and Mejkane,
I
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56. Q. Was Mejkane struck in the same room in which you were in?

A. When we were abcut to return to Emidj Island they brousht lejkane., She
was in front of the room in which I was staying in and I saw them strike
her at that time,

57. Q. Who do you mean when you say "we were about to return."?
A. Hyself, lajkane, leki, llorikaa and some enlisted ran,

58. Q. Was ihis In the morning or afterncon of that day?
4, In tha morni: wa wara prepar’ng to return to have our dinners.

59. Q« How old are you?
A. Twenty-five.

&0, Q. Do you remember the month cf the year in w ich you heard Nelein say
he did not write the letter?

A. Eleventh of Aupust in the afterncon, before they tock me to the hoat to
return to my island,

6l, §Q. You heuard lelein say that le did not write the letter on the eleventh
of August 19457
A, Yez, it was on August 11tl, before I returned to my lhome,

62. Q. Were you released to ro home on the eleventh of Aupnst 19457

A, TYecs, I was told by Iekl on the eleventh of Augpust that I may go back
home,

63, Q. Was I'elein relcaged?
3 :

Ae O,

64. Q. Do you krow vhat happered to !'slein?
Ly, I do not mow, I just saw hir with his arms and less bound.

65, Q. Wag l'elein under a sense of impendirg death when he spole the words
you testified to?

This question ms objected to by *he judge advocate on the ground that
1t called for the opinion of the witness.

The accused replied.
The commission announced that the objection was sustained.

66, Q. All the things that you have testified to, wers they gained during the
tirme you acted as interpreter?

This question was objected to by the judge advocate on the ;round that
it was too broed in 1ts scope.

The queation vas withdrawn.
67, Q. The thin s that you testified to regarding llelein and Mejkane, were

they the result of your acting as an interpreter at that time?
A. I only interpreted for Boro for ebout ten mimutes.
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68, Q, Did Melein and Mejkane live in the seme house that you aid?
As T did not see lelein. I only know about myself, llejkane and Boro.

69, Q. Did Mejlkane live in the zame house that you did?
A. We all lived in 'he same louce, but llejkane lived under the house and
I lived on the first floor,

70. Q. Did I understand you to say that l'eji:ane returned when yvou did?
As Yo, I dld not say that.

Tl. Q. Were you and Mejlane cuestioned st your homse island?
As MNo, they questioned us at Aineman.

The com-ission then, at 3325 p.m., took & recess until 3145 p.m., at
which time it reconvened.

Fresant?

5 ) diy 5
' prhp] 8N 1 ua-a & L La | : 118 i i - i : 14 - B
All the members, the judze advocetey the three offielal natlve observers
om the llarshell Islands, the reports ha accuse hie eounsel and th
from th 11 Isl y 1 porter, t} d, his e ] the
interpreters.

: TR (.
o witnesses not otherwlise connected with the tiral were present.
Obetto, the witneses under examination when the recess vas teken, entered.

le wes warned that the ocath previouegly teken was still binding, and contimued
I'is testinony.
Re-examined by the judpe advocates

72, Q. During the periocd of your impriscnment wera you ever told by any

-
Jaranese officer that you lad beern fourd puilty of a wrong?
&s Nobody told me tils,
73, Q. Ware wou evor told that rou had becn sentenced to do herd labor?
Lo 0.

174, G. Did any Jararcse officer ever come to your place of confinement and

read to you from a document?

4, Mo,
75. Q. During vour confinsmert did vou ever see a Japanese naval officer?
A. Mo,

Recrosg~exanined by the seccuseds
76, Q. What did they tell you when they releasad you?
A. Before I go back to my home, Ieki told me when I go back to work hard

and algo to +ell the other natives to work hard also.

77. Qe Ieki did say then to you go l'omz and work hard?
A, Yas.

ndither the judge advocate nor the accused desired fyrther to examine
this witness.
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The commission did not desire to examine this witness.
The witness stoied that he kad nothing further to sav.
The witness mas duly warned and withdrew,

A witness for the prosecution entered and was duly sworn,
Examined by the Judge advoczte:

Q. State your name,
Q‘Eq

.
W

Lid

B
.

« Q. Where do you live?
Kwajalein,

e Qo If you recogrize the accused sta‘e as whom,
« 1 do not recogrize lim,

Bl B

The accused objscted to the competency of thiz witness on the ground th
the witness did not recognize the accused and therefore anything that he
gay would be irrelevant,

The judre advocate replied.
The commissicn anncurced that the objection was not sustained.

b4s Qs Where mere you living in the year 1945%
L. Jaluit Ateoll.

5. Q. On which island in the atoll?
4. Medyai Island,

6. C. During that yesr were you taken priscner by the Japanese?
L. Tes,

Te G« When were you taken prisoner?
A. About the begimming of July 1945.

8, Q. What was done to you at the time you were taken prisoner?
A. They bound my arms,

9, 0. Where did they teke yould
A. They took me to Emidj Island.

10, Q. Were any other natives with you at the time you were taken to Emid]
Teland?
A. TYes,

11, Q. Who were they?
A, Vyself, Ain, Ente, Voses, Chuta, and Chonmchle,

iat
might
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1z,
Jrl-

13.

- — - e —

Qe+ How long wore you kapt there es e prisoner?
Four days.

Q. During those four daye of your imprisonment did you sese any natives

W
i

nistreated?

This question was objected to b, the aecusod on +the ;reund that it weae
hearsa and thet 1t ealled for the opinion of the witneas,

The judge advocate replied.

The commisszion announced that the objectiocn wes not sustained,
Yas.,
Qs ‘hom did you see ' istreated?
loges,

The accused moved that this answar be stricken on the ground thet it

irrelevent apd immaterial.

The judge advocate replied.

Tha commiss?cn announced that the motion to strike waes not sustained.
15. Q. By vwhom dif you gee llogos mistr-ated?

Fim

lé.
Jlla

17+

&

1E.
A,

19.
L,

Iln

I do not !mow their names.

o. Herae they Japanese?

ar
F = e
-

I saw tlem baating

L. That did you see tham do to lLioses?
ting
0. With vhet were they beating lioses?
They beat him with a basebaell bat and also with emn iron rod,

%+ Describe the position of lioses at the time you saw him being beaten,
Thay bound hies arms belind his back and hung the ropes on the ceiling,

rope with whiek they bound lis arms, and his toes hardly touched the

ground snd then they beat him.

20,
A.

. I
A,

22.
4.

23.
con

Q. On whet part of the bod: did the: beat 1im?
On this part of his body.

(Witness indicating buttocks).

Q. Wus there any Japanese officer present at this time?
I saw two,.

Q. During this time was Moses being gliestioned by the officera?
Yes.

Q. D4d you see or hear any nistraatment of any other natlves during your
finement?
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A, I heard the veiess of Cluta and Chommohle and also heard therm bester,

Cross=examinad by the accused:

) -

d4s Qe Do you undsrstand or speak Japanese?
4. I can understand a littla,

|
|25, Qo Vhere were you confined?
{As In a building on Emidj Island,

26, Q. Vere you ever questionsd by a Japanese officer?
As Yos, two officers.

4

27+ Qs There were you grestloned?
A In this same uildapg in viich T lived on Emid] Island.

-~ i~ wer 14

7B: B Vg 1t in the same room thet you were confined in?
Mo, in another bigger room.

29, Q. Was there a partitior betweern your room and the big room?

|he Yes, there ic a2 wall botueer these rooms and also & door.

30, Q. Were you living in the same rcom with Cluta, Chonmohle, Ain and
the others?

A. Xes,

3ls Q.+ Tlus the room you were livipg ‘n and the room you were Investisated in
far apart, or was it ne:xt doox?
A, These iwo rooms were sepamted by Just one wall,

;_;
4]

32, Q. "Then you mere guestioned were you questioned by yourself or w
there other notives?

A. They questioned me mysell and the other men were outside.

33. Q. Was there an interpreter when you were gresticned?

As 7Tes, lHoroshlta,

34. U, Does llogos understand Japanese?
4+ I do not lmow,

35, @, You stated that loses was be’nr cuestioned while he was being boaten,
Did he speak in Marshallese or did Le speak in Japanese.
A. He spoke !larghallsse,

36, 0, When lioses wus cuestioned wes he questioned in the room they were
gconfined in, or were they questioned in the blg room vhere you were
questioned?

A, They questioned him in the same room in whieclh they questioned me,

37, Q, Then is it correct that you were rot guestioned in the room ir which
you vere confined?
A. Yes.

38, L. While | oses was being guestioned were you In the next room?
Ae I stand outalde of thet room,
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39. Q. Then did you see him beaten?
I -lq- I..-q

40, Q. Where did you see this from?
A. The door was open and I could lock through it.

41l. Q. You stated that you heard Chuta and Chommohle beaten., Did you
see them being beaten?
A, I did not see them, but I just hear.

42, Q. When you saw through the door it was only in the case of Moses?
A. Yes, only in the case of Moses.

H.'ﬁtmcmumchumﬂcwmbdngbutmnlmdurnpmurm
it t

A. At this time the door was still open, but we were under the house and
Chuta and Choonmohle were in that room,

44+ Q. Where were Chuta and Chommohle gquestioned?
A, In the same room that they gquestioned me.

45. Q. Was this room next door to you or wae it above your room?
A, It was next door to the room in which we lived.

- 46. Q. You just stated that Chute and Chonmohle were questioned in the
room above?

A. In the same room in which they questioned me, but underneath the floor
we stand there, when they questioned Chuta and Chommohle.

47. Q. When you stated you were underneath the room where Chuta and
Chonmohle were being questioned, do you mean the room where you were living!
A. They questioned Chuta and Chonmohle and we were underneath that room.

48. Q. The place you were standing underneath the room where Chuta ﬁnﬂ
Chonmohle were questioned. Wae that the room in which you were l:l.ﬂni?_'
A, Not the room in which we liwved,

49. Q. You stated that you were standing benmeath the room where Chuta and
Chonmohle were being questioned. What was the roof of the place you
were standing made of?

This questioned was objected to by the judge advocate on the ground
that it called for the opinion of the witness,

The sccused made no reply.
The commission announced that the objection was not sustained.

A. I do not remember,
The witness was duly warned.

The commission then, at 4332 p.m., adjourned until 9 a.m., tomorrow,
= April 9, 1947. :
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United States Pacific Fleet,
Commander Marianas,

Cuam, Marianas Islands,
Wedneaday, April 9, 1947,

The commiseion met at 9107 a.n.,
Presenti

Rear Adwiral Arthur G, Rebinson, U, 8. Navy, President,
Colonel Vernom M, Guymon, U, 8, Marine Corps,
Iieutenant Oolenel Henry K, Rosecce, Coast Artillery Corpe, United States

Army
MMYMHJ. Garbarine, Coast Artillery Corps, United
States Arwy,
Commander Ramon J, Wallenborm, Demtal Corps, U, 8, Navy,
Commander Charles E. Ingalls, junmior, U, 8, Navy,
ILieutenant Commander Bradner W. Lee, junior, U. 3, Naval Reserve,
members, and
ILieutenant James P, Kermy, judge advooate,
Bucrn Heine, official mative observer from the Marshall Islands,
Juda, efficial native observer from the Marshall Islands,
ore, official native observer from the Marshall Islands.
Joseph Kase, junicr, yecmean second class, U, S, Navy, reporter.
The accused, his ococunsel and the interpreters.

The record of proceedings of the twenty-seventh day of the trial was
read and approved,

Ne witnesses not otherwise comnected with the trial were presenmt.

Emcs, the witness under examination when the adjourrment was taken om
April 8, 1947 entered, He was warned that the cath previcusly takenm was stil
binding, and contimmed his testimony,

(Cross-examination comtimued,)

50. Q. What was the building that the room you livid im and was questioned
in made of?

A, Nade from cement

51, Q. That was the wall between your room and the room you were questioned
in made of?

A, I forget.

52. Q. Was the whole recm made of conerete?

A. The side of the room was made of cement, but I do not know the floor-
work, what it was,

53. @« That was the door leading to the other room made of?

~4As The door is irom door,

Pt
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Qe You sta
were bound strung up
barely ground, Do

There was a rope hanging from
t rope.

55. Q. How was the rope tied to the ceiling?
A. The rope was held by a block.

56, Q. Did you see this rope hanging frem the bleoek through the eraek im
the door?

!
;

beaten and questioned, that his

a rope from the celling with the
know was

celling

You saw
wap
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This question was objected to by the judge advocate on the grommd that
it misquoted the testimemy of the witness,

The accoused withdrew the guestion.

57« @« You stated that yom heard Chuta and Chemmohle being beaten, You
stated also that you were under the room where they were, Was the only time
you were there the time Chmta and Chormohle were being questioned?

A, This is the only time I was there under the house,

| 58, Q. You stated that you were there only cmce, Were you taken there om

y this occasion?
A. Before they questioned us they tock us down under the house, and we

The commission ammounced that the objection was not sustained,
A, When I answered this, I did not understand it very mmech,
62, Q. Which question do you mean?

i A, The question I do not understand was when we wers under the house whem
- Chute and Chommohle were upstairs.




Then, other to the time when (uka and Chommohle were being questionef,
the one in which the questioming was being

to
A. I was under the house only at that time when they questioned Chmta and
then the other time and when they questioned Moses we were

ALl of ws, wyself, Ain and Ente, T
| 65, Q« Were these pecple questiomed before Clute snd Chommohle were ;
| questioned?

66, Q. When the natives who were with you, other to Chuta, Chommohle and
Moses, were gquestioned, were you in the mext room?

This question was objedted to hy the judge advocats om the ground that
it was very misleading,

The accused withdrew the question.

67. Q. Were you in the next room, when the matives you just stated were
questioned?
A, I was with them,

,'m.u.'. While the four of you were being questioned, was Chuta and Chommohle
| kept under the house?
A, Yea, they were still under the house,

71. Q. What day after you arrived was Chuta and Chonmohle questioned?
A, On the fourth day after I arrived.

72. Q. Bafore Chuta and Chommohle were questioned were you all together

upstairs?
A, Yes.

7%. Q. Was it in the morning or im the afternmoom that Chuta and Chommohle
were guestioned?
As I do mot remember, .

74« §« Do you remember having saten your aftermcon meal while Chuta and
Chonmohle were being questioned?

This question was objected to by the judge advocate on the ground that
it was misleading and vague.

The acoused withdrew the questiom,
75, @, Do you remember if you ate your noom meal befere or after Chuta

['lﬂhnhhmmt i
A. I camnot say, because I do not remember,
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All the members, the judge advooate, the three official native observers
from the Marshall Islands, the reporter, the accused, his sounsel and the
intarpreters.

No witnesses not otherwise comnected with the trial were presemt.
Emos, the witness under examination when the recess was taken, entered

77« Qs Were you questioned before Moses questiomed, or after?
A; After Moses was questicned,

T8, Q. Did the questioning of Moses take a long time?
As Yes.

9. Q. Approximately how long did it take?

A. I cannot say, because I have forgottem it,

83, Q. How long did the questioning of Aim and Ente take?

A, I forget it,

a!.u. Were you released right after your was over?l

A, After they questioned ws they tock ws into a room and shut it and we
walted until the evening to go to our home,

85, Q. VThere was this room that was where you were taken?

A. The same room in which we sleep.

86, Q. Was it the room mext to the room where you were gquestioned?

A, Tes.

87. Q. You stated that you released in the evening., Do you recall when

E
|

were questioned?
remember

£

exact houwr,

-
-
&
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The accused withdrew the questiom,.

90. Q. You stated that the place where you were confined and the place whers
you wers questionsd made of conorete and had am irom door, Can you deseribe

these rooms in more detail?

s r
b |

outside the door when Moses was being

oor leading to the outside of the house and we can
because they are all open,

il
il
£ ELEE
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your answer, but de you mean that you were stamding
of the room that you were confined in?
room in which we were confined,
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stance between the door you were standinh by and the

t table (indicating a distance of about

I,
g
i
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the deor was open, do you mean the door was
or do you mean the door that led into the

Ei
:
:
y
:
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This question was objected to by the judge advocats on the ground that 1%
was repetitious,

The sccused replied,
The commission amnounced that the objection was sustained,

97. Q. What was the sisze of the door - the szise of the door leading inte
the room where you were confined and the sise of the door leading into the

questioning room?
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A, The door was a little higher than that door (indieating a height of

about eight feet), and the width from sbout that echair to the end of that

table (indiecatinmg a distance of about tem to twelve feet),

98, Q.+ Therd) do you mean that the height of the door was larger than the S
door over thers, and the width that point to the end of that tabls 3t

100, Q. Then, was the room that you were comfined in and the room that you
were questioned in comnected horisontally?

This question was objected to by the judge advocate om the ground that
it was not elear,

| 101, Q. Were the rooms conmected in a straight line, or was there just a
partition making it two rooms?

A, The rooms were in a row.

102, Q. You stated that when Moses was being questioned you were standing
by the door. Were you the enly ocne who was standing by the door when Moses

103. Q. What were the positions of the three when they were standing by
the door?
A, We just stand in front of the door Jjust outaide.

104, 9. What was the distance from where you were standing to the door?
| A. About two feet,

105. Q. VWhat was the position of Ain, Ente, and yourself in relation to
eash other when you were standing two feet from the door?
A, I remember,

do
106, Q. you remember if there was anyons on easch side of you or im
froot of or in bask of you?

This on was objected to by the judge advocats on the ground that 1%
was argumentative and repetitious,

mmmﬂ-
The commission amnounced that the objection was sustained,

l‘gzi

The witness was duly warned,




. The commisaion then, at 11130 a,n. tock a recess until 2:08 p.m., at
which time it reconvened.

Present:

411 the members, the judge advooate, the three official native observers
frem the Narshall Islands, the reporter, the accused, his counsel and the
interpreters.

No witnesses not otherwise comneocted with the trial were present.

Emos, the witness under examination when the recess was taken, emtered.
He was warned that the cath previocusly taken was still binding, and contimued
his testimomy,

l (Cross-examination eontimued,)

107. Q. How wide was the door to the questioding room opened? The door lesding jx.
to the questioning room, The door leading from the room of confinement to
the room where you were questioned,

A, It was wide open.

108, Q. How wide was it openedl

’

This question was objecjed to by the judge advocate om the ground that 1Y 7P~
- was repetitious,

The accused withdrew the gquestion.
109, Q. What kind of a door was it. Was it a door in whieh you pull out,
was it a swinging door or was it a sliding door?
A, It was a sliding door.

110, §. Did the door open all to one side or did it opem to esach wide?
A; I do mot know, as I 414 not lock at it carefully,

111, Q. Whem the door was open, in Japan, it is usually whea the door is

I ecannot remember it becanse at that time I was afraid and I d4id not lock
around.
112, Q. What was the size of the room that you were questicned im compared
to this room?
A:. It was smaller than this room.

113, Q. How much smaller was it?

This line of questioming was objected to by the judge advocate on the
ground that it was irrelevant and immaterdasl.

The secused replied.




| were standing looking through the top of the door?
| & I do mot remember,

The commission amnounced that the objection was mot sustained,
Ay I do not remember it well,
11is Q; Then ean it be taken that it was a little smaller than this room?
This questicn was objected to by the judge advoeats on the ground that
the question was a sonclusion on the part of the counsel, as the witness
had stated he did not remember the sise of the reom.
The accused withdrew the question.

115, §. Do you kmow in what part of the room Moses was being questiomed?
A, Just underneath a block in the middle of the room,

117, Q. I am asking what part of the room you could see from where you werel

This questicn was objected to by the judge advoeate e ground that
it was irrelevant and immaterial,

The sccused replied,
The commission anmnounced that the objection was sustained.

118, Q. From vhere you were standing lecking through the door leading inte
the questioning reom, how mmch of the room eould you see?
A, I can see the part of the room in which Moses stood.

119, Q. Could you see the ceiling of the questioning room, from where you

120, Q. Are you sure that you do not remember?
A. I do not remember whether I saw the eeiling or not from there,

121, Q. Them you did not see the block to which the rope was tied, Is
that correctld,

A;, When I was questicned I saw the rope and the block, because they tied
my arms also and hang me at that same bloek alse,

122, Then, you did not see it in the ocase of Moses, but that was how
you it was,

This question was objected to Wy the judge advocate on the ground that
it was argunentative and misleading.

The aseused replied,
The commission amnmounced that the objection was mot sustained,

3€0
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The question was repeated,
A, The reasom I saw that it was a block om the ceiling, because whem I

sntared the room I saw the rope and that bleock alse, thay beat Moses,
I do not remember whether I saw the block, becaunse I was afraid at that time
and I do not remember I locked up at that time or mot.

123, Q. How many nights d4id you sleep at this place where you were confinedl
A. Pour

124, Q. Did all six of you sleep in one room?
A: Yen,

125, Q. Did you sleep on the floor?
A. I alept on the floor,

126, Q. Vas the floor made of cement like this floor?
A, I do not remember,

127, Q. Did Moses tell you about his being beaten whem he was guestioned?
A, I saw it with my eyes,

128, Q, But Moses alse told you sbout it, didn't he?
A, I do not remember whether he say or not,

129, Q. How many people were beating Moses when you sew them?
A, Two mem,

130, Q. Do you remember who they were?
A, I do not kmow their names,

131, Q. Did Clmta and Chonmehle tell you that they wers beaten?
A, No, but I just heard it when I was under the house,

132, Q. VThat did you hear when you were under the house?
A: I heard them ory and also I heard when they beat them with a bat and a
stick,

133, Q. Were Chuta and Chommchle the only ones that stayed at this place
after the rest of you left to go home?
A. Yen, they stayed by themselves,

134, Q. Do you know what happened to Chmta and Chommohle?
A, I do not know,

Neither the judge advecate nor the acoused desired further to examine
this witness,

The commission did mot desire to examine this witness,
The witness said that he had mething further to state.
The witness was duly warned and withdrew,

A witness for the prosecutiom entered and was duly swern,

3€1
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Exmmined by the judge advecate:

1.. ﬂ. l“t. m “#
A, AMn,

2« Q. Where do you live?
A. Namorik Atell,

3. Q. If you recognise the acoused state as whom,
A, I do not kmow hinm,

The sccused objected to the competency of this witness on the ground
that he had testified that he did nmot kmow the accused.

‘The judge advocate replied.
The eommission announced that the objection was not sustained,

he Q. Where were you living in the year 19457
A, Medjai Island,

i: g. During that year were you taken prisoner by the Japanese?
ee,

€. Q. old were you at that time?
A, I wma years old,

The accused objected to the competency of this witnesses testimony on
thm&ulmm

The judge advocate replied,
The ccmmdssion announced that the objection was mot sustained,

7« Q. Tell us what happened when you were taken prisoner.
A, They tied my arms,

8. Q. Where did they take you?
A, To. Emidj Island,

9. Q. Were any other matives with ;ou while you were being taken to Emid]
Island?
A. TYes.

10, Q¢ Who were they?
A. Myself, Chuta, Chonmohle, Emos, Ente, and Moses,

11, Q. How long were you kept prisoner by the Japanese?
A, mm.

12, Q. During that time did you see any of the other natives mistreated by
the Japansse?
A. Yes.
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13. Qs Which natives 4id you see mistreated?
A, Noses.

The acoused moved to strike out this answer on the ground that it was
irrelevant and immaterial,

The judge advooate replied,
The commdssion amnounced that the motion to strike was not sustained,

14, Q. By whom d4id you see Moses mistreated?
A, I do not Imow their names.

15. Q. WVere they Japanese?

Thie question was objected to Wy the socused om the ground that it was
leadiing. .

The judge advooate made no reply.
The commission announced that the cbjection was nmot sustained,
A, Yes.

16. Q. What did you see them do to Noses?
A, They tied his arms behind him and hung him with his toes touching the
ground and they beat him?

17, Q. With what did they beat him?
A, Mret thay beat him with a baseball bat; after that, beat him with an
iron rod.

The commission then, at 3:16 p.m, tock a recess wntil 3139 p.m., at
which time it reconvened. -

Fresent:

A1l the members, the judge advoeate, the three official native cbservers
from the Mershall Islands, the reporter, the accused, his counsel and the
interpreters.

Neo witnesses mot otherwise comnected with the trial were present.

Adn, the witness under examination when the recess was taken entered and
contimued his testimony.

Cross-examined by the accused:

18, Q. How many nights were you confined?
A, We stayed there four days and three mights,

19, Q. Were you allowed to sleep during the night?
A, Yes, they allowed us to sleep.

20, Q. Did all six of you sleep in one room?
A, Tes.

21, Q. Did you sleep on the floor?
A. We slept on the floor, not in beds,

22. Q. Do you know if the fleor was cement like this?
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A. As I was very afraid at that time, I couldn't think very mmch, so I
cannot tell.

23. Q. Did all six of you go home after four days?
A. Yo, only four,

24. Q. Who were the two that did not go home?
A. UOhuta and Chonmohle.

Neither the judge advocate nor the accused desired further to examine
this witness.

The commission did not desire to examine this witness.

The witness sald that he had nothing further to state.

The witness was duly warned and withdrew,

The judge adwocate stated that further evidence would be offered in
rebuttal, but it would not be available until tomorrow, and requested the
commission to adjourn until that time,

The commission announced that the request was granted.

The commiseion then, at 3145 p.m., adjourned until 9 a.m., tomorrow,
Thursday, April 10, 1947.
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United States Pacific Fleet, i
Commander Marianas, !
Guam, Marianas Islands,

Thursday, April 10, 1947.

The commission met at 9108 a, m,
Fresent:

Rear Admiral Arthuor G. Robinson, U. 8. Havy, president,
Colonel Vernon M. Guymon, U, S. Marine Oorps,
. Iieutenant Colonal Henry K. Roscoe, Coast Artillery Corps, United
' States Army,
Lisutenant Colenel Vietor J. Garbarimo, Coast Artillery Corps, United
States Army,
Commander Ramcn J, Wallenborn, Dental Corps, U, S. Navy,
Commander Charles E. Ingalls, junior, U, 8. Navy,
Iieutenant Commander Bradner W. Lee, junior, U, 8. Naval Reserve,
members, and
Iieutenant David Bolton, U. S. Navy,
Iieutenant James P, EKenny, U, 8. Navy, judge advooates,
Buorn Heine, official native observer from the Marshall Islands,
Nark Juia, offleial mative observer from the Marshall Islands,
Lajore, official native cbeerver from the Marshall Islands,
Joseph Kase, junier, yeoman second class, U. S. Navy, reporter.
The acocused, his counsel, and the interpreters.

The record of proceedings of the twenty-eighth day of the trial was
read and approved.

Ho witnesses not otherwise connected with the trial were present.
A witness for the prosecution entered and was duly sworn.
Examined by the judge advocate:

l. §. State your name and rank,
A, Tormer Lisutenant Commander, Imperial Japansse Navy, Shinteme, Sanjire.

2. Q. Where do you reside?
A. MRy sddress is Kagoshima Ken, Eawanabe-0un Kaseda-che Jite-sho, Ne. 201,

3. Q. If you recognisze the accused state as whom.
|Ae I balieve he is battalion commander, NMajor Furuki.

4« Q. Were you in the Marshall Islands during the peried from May to the end
of the war, im 19457
A, Yes,

5. Q. What were your duties during this period and to what organisation were
u attached?




A+ I was attached %o the Jaluit Defense Unit. My duties were engineering
of ficer, construction officer, communications officer, transportation offieer}
I aleo had collateral duties as executive officer.

6. Q. Who was your commanding officer?
A. Rear Muiral Masuda,

7. Q. Do you kmew anything about the execution of any matives on Jaluit?
This quastion was objected to by the ascused on the ground that it was

The judge advoecate replied.,

The commission announced that the objection was not sustained.

The question was repeated in Japanese.
A. I never heard anything. I do mot know.
8. Q. Were you ever present at any efficial mesting where any of these
natives were discussed?
As I do not believe it was an official meeting, but I did happen to come
upon Major Furukli while he was making a report teo the commanding efficer.

The accused moved to strike the words "I deo not believe it was an of-
ficial meeting® out of the answer on the ground that they were the mere
opinion of the witness.

The judge advocate replied.

The commission announced that the motion to strike was not sustained,
9. Q. Was anyons else present besides Admiral Masuda, Major Furuki and

yourself?
A. Captain Inous was present,

10. Q. Besides this one meeting that you have referred to, do you remember
any other meeting at which you were present with these other officers and F

at which the mativel oriminals were discussed? 7N
A: I do not remsmber,
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13, Q. Tell the commission what you heard and what you saw after you
happened to come to this meeting,

This question was objected to by the accused om the ground that it

The judge sdvocate replied,
The commission ammounced that the objection was not sustained,

A. I made a sudden appearance., I saw the battalion commander with some
unfolded doeuments, He was reporting about nmatives, I do not remember
clearly the contents of his report, I recall that at this time no one
asked me my opinion, Under Rear Admiral Masuda was an army battaliom
commander and myself, My duties concermed striotly the administrative part
of the set up., As I stated, I had my duties, but primarily, I was an

engineering and construction officer. During the bombings, guns, ships and

| buildings were destroyed. I was in charge to rebuild them, also I hed to
| deal with the question of self-pupport. The commanding officer's immediate

subordinate, Furuki, handled operational plans and intelligence. Under the
bombings our ships were destroyed, We had to support our owm food. Bo

I had to repair shipe in order to transport theese foods, For the foregoing
reasons I happened to go and make a report, and I came on the scens when

the report was being made, concerning natives, I do not know or remember
what the actual content of the report was.

li, Q. Did you make your report to the commanding officer?
A. Yes, it was a preseing metter. I did make my report.

15, Q. Did you remain at the meeting after you made your report?
A, It happened a long time ago and I do not remember exmetly, but I am
definite that I did stay a little while,

16, Q. Do you remember whether you said anything at that meeting?

A, The battalion commander was making his report from the documents, and om
acoount of this report, I heard the commanding officer memtion that certain
natives must be punished acocording to the law, with death, At that time
conditions were very severe, especially regarding self-supporting measures. |
Coconuts and coconut toddy were the main food iteme, The natives cooperated
with the Japanese forces in maintaining support., We needed this cooperation
and from this standpoint, it was a pity to execute a native, First, it was
a pity to exeoute natives that were cooperating with us to help us in our
self-spupport measures, Secondly, it was not to our advantage to do anything
against getting food,

The judge advocate moved to strike out thie answer on the ground that
it was not responsive,

The commission directed that the answer be strickenm out and directed
the witness to answer the guestion,

A, As I stated, for the foregoing reascns, I told the commanding officer
that it was & pity to execute the natives. Although they did not ask me
ﬂﬂplﬂm,lltltdlﬂ-
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17. Q« In sddition to saying, "It's a pity te execute the natives,” did
you make any other statement?

A. I did wish they would wait a while, tims meaning to stop the exsoution.

18. Q. VWhen you said that it is a pity to exsoute the matives, did yeu
give any reasen for your belief?
A. Yes, as previonsly stated. First, because they had given excellent

4 oooparation; second, one and all natives were necessary for our self-support.

Instead of kKilling them, it would be to ocur advantage to let them live and
gather for us a pint or two more of cocomut teddy.

19, Q. Was this meeting which you happened &0 be at a trial?

This question was objected to by the acoused om the ground that it
called for the opinion of the witness.

The judge advocate replied.

The commission was cleared. The commission was opened, and all parties
to the trial entered. The commission announced that the ebjectism was
sustained.

20, Q. Were you a judge at this meeting? *~
A. No, I wasn't anything.

2l. Q. Do you know if anyonme in the meeting was a judge advocate?

This question was objected te by the accused on the ground that it
called for the opinion of the witnesa.

The judge advocate replied,
The commission announced that the objection was not sustained,

A. No, I never heard.

22. Q. Was anyones else at the meeting referred to, or did anyone else at
the meeting act in the capacity, as a judge?

This question was objected to by the accused on the grownd that it was
double.

The judge advecate replied.
The commission announced that the objection was not sustained,

As I do not know, I never heard any reference to anyone as a judge or
acting in the capacity of a judge.

23. Q. Were any native defendants present at this mesting?
This question was objected to by the accused on the ground that it was

i | The judge advocate replied,

]
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The commission announced that the ebjectiocn was not sustained,
A. Ne,

24. Q. Vere any defense lawyers present?
A. Ne, No lawyers were present.

25. Q. How many years have you been in the navy? =~
A: Thirty-four and one-half years.

26. Q. Do you know if judges, judge advocates, defense coumsel, and the
accused must be present im order to have a trial?

A. My knowledge of law is limited. I have never studied it ever. I do
know that in court proceedings in a trisl, there must be a judge advocate,
lawyers, judges, and the accused,

27. Q. De you kmew if Major Furuki acted in the capacity of the judge
advicate at any proceedings other than the you referred to?
A. I never heard from Major Furuki that he as judge advocate.

The commission then at 10116 a. m., took a recess until 10:41 . m,,
at which time it reconvened.

Present: All the members, the judge advocates, the three official
native observers from the Marshall Islands, the reporter, the accused, his
eounsel, and the interpreters.

No witnesses not otherwise connected with the trial were present.

Shintome, Sanjiro, the witness under examination when the recess was
taken, entered and contimned his testimony.

Cross-examined by the accused:

28, Q. Does the witnese know gbout the incident where natives attempted to
ki1l gunsoku Murecoka and petty officer Oksmoto?

A. As you menticn it, I recall that I did hear about it.

29. @. Did you hear this directly from petty officer Okamoto?

This question was objected to by the judge advocate on the ground that
it was beyond the scope of the direct examination.

The accused withdrew the question.

| 30. Does this Okamoto incident have any relation to the mative incident
previously mentioned by the judge advocate?

hln_illionmmtthimlﬂmnmu} clear.

The accused withdrew the question.
,[ The witness was duly warned,

Fr




)

¢
-

OC

|
The commission then, at 10:47 a. m., teck a recess wntil 2113 p. m.,
at which time it reconyened,

Present: All the members, the judge advocates, the three official
native observers from the Marshall Islands, the accused, his counsel, and
the imterpreters.

Robert R. Miller, yeoman first class, U. 8. Navy, reporter.

Shintoms, Sanjiro, the witness under examination when the recess was
taken, entered. He was warned that the cath previously taken was still
binding and contimned his testimony.

(Cross-examination continued.)

31. Q. The witness previcusly stated that he came upon Captain Inoue, Major
Furuki and Admiral Masuda in a room where Major Furuki was giving his
opinion as to the case of the natives to Admiral Masuda. In answering my
previous question you sald that you knew about the Okamoto petty officer
case. Has this case any comnection with the was discussed?

£

case
This question was objected te by the judge advocate on the ground that
it was too btroad and that it was beyond the scope of direct examimation,

The accused replied,
The accused withdrew the question.

32. Q. You said that you wers present when Captain Inous, Major Furuki and
Admiral Nasuda were diccussing the case of the natives and that NMajor Farukd
was giving his opinion. Do you kmow about what case they were discussing?
A. The case of Okamoto was only referred to me just previously and as I had
at the time arrived at the meeting in the middle I do not know,.

33. Q. You testified that at the meeting you said that it is a pity that the

natives should be executed. You moreover stated that the cooperation of the

|natives was sbsclutely necessary. This was your persomal opinion. If you

Eﬁ.ﬂ!- personal opinion, you must have knmown about the case. What was
cane

This question was objected to by hhe judge advocate on the ground that
it was argmmentative,

| The sccused replied,
The commission axmounced that the objection was sustained.

34. Q. You testified that Major Furuki with an epen document in fromt of him
saking a report. Do you knmow if he was in charge of the investigation
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135. Q« Your reply does not exactly answer my question. ¥You do not have teo
Emhmthpm. Then, is it true that Major Furuki was
?

A. !‘l.-' I believe so.

36. Q. You testified that you did mot know much about law; however, that
when a trial is beld a judge and a judge advocate must be

that you knmew this much., You stated that you kmow that in court there is a
Judge and a Judge advocate. Do you know the nature of the work of a judge
advicate?

A, I think that the duty of a judge advocate is to investigate the truth.

37. Q. Then the work of Major Furuki, was it not the work of a judge ad-
vocate?

A, If I may say so, Major Furuki's duty corresponded to that of a judge
advocate, I would think,

38, Q. You previously testified that there was no judge advocate, Have you
now changed your mind as to whether there was onme or not, present? Were you
y §

39. Q. Then your testimony stating that there was not a judge advocate, what
do you mean by thias?

A. I cannot say that there was a judge advocate in this room becauss I was
|mot teld that there was a trial. MNoreover, no one told me that he was a

| Judge advocate, therefore I cannot say that there was a judge advocate im
the reom.

40. Q+ Then your statement to the effect that there was not a judge advocate
in the room is your personal opinion, Is it not a fact?

A. It is my opinion.

4l. Q. You testified that you had been in the navy for thirty-four and one-
half years, Are you a graduste of the Japanese Naval Academy?
A: I cams up from the ranks,

42. Q. Have you always been on active duty?
A. Yes. I was put on the reserve list just prior te the end of the war.

£3. Qs Then were you demobiliszed?
A. Decesmber, 1945.

&4, Q. During your experience have you ever been on duty at a place where
martial law was in effect?

This question was objected to by the judge advocate on the ground that
it was irrelevant, immaterial, and beyond the scope of the direct examinatiom.

The accused replied.
The commission amnounced that the objection was sustained.

a report about the case from the inmvestigation reperts to Admiral e
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145« Q¢ You testified that you heard the commanding officer say that certain
tives must be punished according to law. What wes the law in effect on
Jaluit at that time?

This question was cbjected to by the judge advocate on the ground that
it was beyond the scope of the direct examinatiom,

The accused replied.
The commission announced that the objection was sustained,

46. Q. Do you know what the law was under which natives were punished on
Jeluit for crimes which they committed?
A. I do not know, The question is not eclear,

47« Qs Were natives mcoused of crimes on Jaluit punished by Naval Court

This question was objected to by the judge advoecate on the ground that
it was beyond the scope of the direct examinationm.

The accused replied,
The commisaion announced that the objection was sustained,

ABe Q. TYou testified this morning stating thet you were eo busy on Jaluit.
Why were you so busy on Jaluit?

A, Because I had so many different duties, Besides, all of them were
concernad with operations, Every day, due to the bombing, guns, houses and
boats were dameged and they hed to be repaired. Every day was the same,

£9, Q. Were you the only one that wae so busy on Jaluit?

This question was cbjected to by the Judge advocate on the ground that
it war immaterial and irrelevant.

The accused replied,
The commissicn announced that the objection was sustained,

50¢ Q¢+ In your naval experience have you had anything to do with Naval
Court Martial Iaw?
A. No,

51, Q« You testified that you alsc had duty as executive officer, What was
the nature of your duties as executive officer at Jaluit?
A, The duty regarding internal administration,

52, Q. Will you explain a little further what you mean by internal adwminis-
tration?

A, As far as the Jaluit Island Defense Units were concerned, I do not think
there were any special duties as that of an executive officer. The title
was more or less in name only,

53, Q. Were you on duty at Adwiral Masuda's headgquarters?

S
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As I was in a different building from that of the commanding officer. I
was uwder the command of the commanding officer and I was at headquarters.

54: Q. Were you in the ssme building as Major Faruki?
‘-i "i

55. Q. Do you know what NMajor Furuki's duties were on Jaluit?

As Heo was head of the intelligence department and alse in matters regarding
operations be was the commanding officer's right hand man. He was alse an
arxy battelion commander,

56. Q. What was his general reputation em Jaluit?

This question was objected to by the judge advocats on the ground that
it was beyond the scope of the direct examination.

The accused mades no reply.

The commission was cleared.

The commission was opened. All parties to the trial entered,

The commission announced that the objection was not sustained,
A. Major Furuki's reputation was very geod. He was a very sincere man and
thought a lot of his subordinates. In -case one of them would die he would
l.tt-n%hthm. He was liked by everyone. This is my persenal epinieon
of hig'aleo.

Neither the judge advocate nor the accused desired further to examine
this witnees.

The commission did not desire to examine this witness.
The witness made the following statement:

As I stated this morning I happened to be present when Major Puruki was|
a report to the commanding officer from some documents. This repert
regerding the case of the nmatives., MNajor Furuki was making his

everything according teo the law. In regard te this report, I
say that s certain number of natives mmst be
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would be destructive to military discipline. Moreover, it would be detri=
\ mental to the prestige of the commanding officer. Moreover, considering

the extreme shortage of food and diffioult operational conditions this can-
not be done. Therefore, although it is very unfortunate for the natives
they must be punished according to the law. 1 remember that he said words
to the foregoing effect. We were very sorry to Hear the commanding officer
say the foregoing; however, that was his different opinion. We did not
know much about law, We could not do anything about it., I do not know
what was settled or what was decided upon after this. I recall that at that
moment my duties were pressing and I left. 1 do not have anything further
to add. ~

The witness was duly warned and withdrew.
The rebuttal ended.
The sccused did not desire to offer any evidence in surrebuttal.

The commission then, at 3140 pem., took & recess until 3158 p.m.,
at which time it reconvened.

Present:

All the members, the judge advocates, the three official native
observers from the Marshall Islends, the reporter, the accused, his counsel,
and the interpreters.

The sccused read a written statement in Japanese in his defense,
|  appended, marked "AA."

An interpreter read a translation of the statement of the accused in
English, copy appended marked "EB,."

The sccused and the judge advocate requested an adjournment until
Monday, April 14, 1947, to complete the preparation of their arguments.

The commission then, at 4155 p.m., adjourned until 9 a.m., Monday,
April 14, 1947.
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United States Pacific Fleet,
| Commander Marianas,

| (uam, Marisnas Islands,
Monday, April 14, 1947.

The commiegsion met at 9:10 a.m.
Fresent:

Rear Admiral Arthur G, Robinson, U, 8, Nevy, president,

Colomel Vernom M. Guymon, U, 8, Marine Corps,

ILieutenant Colonel Henry K. Roscoe, Coast Artillery Corps, United
States Army, ;

lieutenant Colonel Victor J, Garbarino, Coast Artillery Corpe, United
1Butn Army,

Commander Ramon J, Wallenborn, Demtal Corps, U. 8. Navy,

Commander Charles E, Ingalls, junior, U, 8, Navy,

Iisutenant Commander Bradner W, Lee, jumior, U, S. Navel Reserve,
members, and

Iieutenant David Balton, U. 8. Nevy and

Iieutenant James P, Eenny, U, 8. Navy, judge advocates.

Buorn Heine, official native observer from the Marshall Islands,

Mark Juda, official native observer from the Marshall Islands,

lajore, official native obgerver from the Marshall Islands,

Robert R, Miller, yeoman first class, U, 5. Navy, reporter.

The accused, his counsel and the interpreters,

The record of proceedings of the twenty-ninth day of the trial was
read and approved,

No witnessee not otherwlse comnected with the trial were present.

The Judge advocate read his written opening argument, appended marked
noee,

The accused requested the commission to recess in order that the
opaning argument of the judge advocate might be translated into Japanese,

The commission then, at 9:30 a.m., took a recess until 10:.7 a.m.,
jat which time it reconvened.

Present: A1l the members, the judge advocates, the three official
inative observers from the Marshall Islands, the reporter, the accused, his
icounsel and the interpreters.

No witnesses not otherwise connected with the trial were present.

¥
The accused waived the right to have the opining argument of the judge
te read in Japanese in open court,

Mr, Akimoto, Yuichiro, a counsel for the accused, read a written argument
Japanese, original appended marked "DD®,
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The commission then, at 11140 a.m., took a recess until 2105 p.m.,
at which time it reconvened.

Present: All the members, the Judge advocates, the three official
native observers from the Marshall Islands, the reporter, the accused, his
counsel, and the interpreters.

No witnesses mot otherwise comnected with the trial were present.

Mr. Akimoto, Yuichiro, a counsel for the sccused, continued reading a
written argument in Japanese, original appended marked "DD."

The commission then, at 3:23 p.m., took a recess until 33147 p.m., at
which time it reconvened.

Present: All the members, the judge advocates, the three official
native observers from the Marshall Islands, the reporter, the accused, his
counsel, and the interpreters.

No witnesses not otherwise connected with the trial were present.

Mr. Akimoto, Yuichiro, a counsel for the sccused, continued reading a
written argument in Japanese, original appended marked "DD."

The commission then, at 4320 p.m., adjourned until 9 a.m., tomorrow,
Tuesday, April 15, 1947.




THIRTY-FIRST DAX

United States Pacific Fleet,
Commander Marianas,

Guam, Marianss Islands,
Tuesday, April 15, 1947.

The commission met at 9112 a. n.

Present:

Rear Admiral Arthur G. Robinson, U. S, Navy, president,

Colonsl Vernon M. Guymon, U, S, Marines Corps,

Lisutenant Colonel Henry K. Roscoe, Coast Artillery Corps, United
States Army,

Liesutenant Colonel Vietor J. Garbarino, Coast Artillery Corps, United
Stetes Army,

4| Commander Ramon J. Wallenborn, Dental Corps, U. 8. Navy,

| Commander Charles E. Ingalls, junior, U. 8. MNavy,

|

Lieutenant Commander Bradner W, Lee, junior, U, S. Naval Reserve,
members, and

Lisutenant David Bolton, U. S. Navy, and

Lieutenant James F. Kenny, U. 8. Navy, judge advocates.

Buorn Heine, official native cbserver from the Marshall Islands.
Mark Juda, official native observer from the Marshall Islands.
Lajore, official native observer from the Marshall Islands,
Robert R. Miller, yeoman first class, U. S. Navy, reporter.

The mccused, his counsel, and the interpretsrs.

! The record of proceedings of the thirtieth day of the trial was read
and approved,

No witnesses not otherwise connscted with the trial were present.

Mr. Akimoto, Yulchiro, a counsel for the accused, continued reading a
written argument in Japenese, original appended marked "DD,"

An interpreter read an English translation of the argument of Mr.
Akimoto, copy appended marked “EE."

The commission then, at 10:22 a. m., took a recess until 10148 a. m.,
at which time it reconvensd.

Present: All the members, the judge advocates, the three official
native observers from the Marshall Islands, the rupart-er, the accused, his
counsel, and the interpreters.

No witnesses not otherwise connected with the trial were present,

Mr. Susuki, Saizo, counsel for the acoused, read a written argument in
Japanese, original appended marked "FF."

The m-:luﬁ then, at 11324 a. m., tock a recess until 2:07 p. m.,
at which time it reconvened,
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argument in Japanese, original appended marked "FF."

Present: All the members, the judge advocates, the three official
native observers from the Marshall Islands, the reporter, the accused, his
counsel, and the interpreters.

No witnesses not otherwise comnnected with the trial were present.
Mr, Busuki, Saiso, counsel for the accused, contimued reading a writtem

The commission then, at 3115 p. m., tock a recess until 3144 p.n.,
at which time it reconvened.

Present: All the members, the judge advoocates, the three offiecial
native observers from the Marghall Islands, the reporter, the acoused, hi
counsel, and the interpreters. '

No witnesses not otherwise comnected with the trial were present.

Mr, Susuki, Saiso, ocounsel for the accused, contimued reading a writtem
argument in Japanese, original appended marked “FF."

The commission then, at 4125 p.m., adjourned until 9 a.m., tomorrow,
Wednesday, April 16, 1947.

- 378

S




—

|
|
|
|
I
|

United States Pacific Fleet,
Commander Marianas,

Ouam, Marianas Islands,
Wednesday, April 16, 1947.

The commission met at 9:09 a.m.
Present:

Rear Adwiral Arthur G, Robinsen, U, 8, Navy, president,
Colonel Vernom M, Guymon, U, 8, Marine Corps,
Lisutenant Colonel Henry K. Roscoe, Coast Artillery Corps, United States

fd,ntmt Colonel Victor J, Garbarino, Coast Artillery Corps, United
States Army,

Commander Ramon' J, Wallenborn, Dental Corps, U. 8, Navy,

Commander Charles E. Ingalls, junior, U, 8, Navy,

Iieutenant Commander Bradner W, Lee, jJunior, U. 5. Naval Reserve, b7

members, and
Iieutenant David Bolton, U, 8, Navy and
Iieutenant James P. Kenny, U, 8. Navy, judge advocates,
Buorn Heine, official native observer from the Marshall Islands,
Mark Juda, official native observer from the Marshall Islands,
Lajore, official native observer from the Marshall Islands, )
Robert B, Miller, yeoman first class, U, Navy, reporter, (Zaa
The accused, his counsel and the .

The record of proceedings of the thirty-first day of the trial was read
and approved.,

No witnesses not otherwise connected with the trial were present,

Mr, Busuki, Saisoc, counsel for the accused, econtinued reading a writtem
argument in Japanese, original appended marked "FFY,

An interpreter read an English translation of the argument of Mr. Eu.ruh1
copy appended marked "GGW,

Commander Martin E, Carlson, U, S, Naval Reserve, counsel for the
accused, read a written argument appended marked “HH",

The commission then, at 10113 a.m., toock a recess until 10:43 a.nm.,
at which time it reconvened.

Fresents

mm—m.mjmmm,mmmuununw
from the Marshall Islands, the reporter, the acoused, his counsel and the
interpreters,

No witnesses not otherwise comnected with the trial were present,

Commander Martin E, Carlson, U, 8, Naval Reserve, counsel for the
acoused, contimued reading a written argument, copy appended marked *HH",
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The commission then, at 11:28 a.m., took a recess umtil 2:10 p.m., P

at which time it reconvensd,
Present:

A1l the members, the judge advocates, the three official mative observers
from the Marshall Islands, the reporter, the accused, his counsel and the

interpreters.
No witnesses not otherwise comnected with the trial were present.

Commander Martin E, Carleon, U, &, Naval Reserve, counsel for the
acoused, continued reading a written argument, copy appended marked WHHY,

The acoused waived the right to have the argument of Commander Carlsem
read in Japanese in open court.

The judge advocate requested a recess in order to prepare his closing

The commission then, at 2:20 g.m,, tock a recess until 2:33 p.m., at [
| which time it reconvened.

Fresent:

411 the members, the judge advocates, the three official native observers
from the Marsghall Islands, the reporter, the accused, his counsel, and the
interpreters.

No witnesses not otherwise eonnected with the trial were present.

The judge advocate resd his written closing argument, copy appended
marked "II",

The commission then, at 3:00 p.m., took a recees until 3:18 p.m., at
which time it reconvened.

Present:

A1l the members, the judge advocates, the three offieial mnative observers
from the Marshall Islands, the reporter, the accused, his counsel and the
interpreters.

No witnesses not otherwise connected with the trial were present.

The judge advoecate continmed reading his written closing argument, ecopy
appended marked "II,

The commission then, at 3155 p.m., took a recess until 4:08 p.m., at
which time it reconvened.

Fresent:

A11 the members, the judge advocates, the three official native observers
from the Marshall Islands, the repcrter, the accused, his counsel, and the

interpreters.

No witnesses not otherwise comnected with the trial were present.
te contimued reading his writtem closing argument, copy
Ippij¢
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The commission then, at 4128 p.m., adjourned until 9 a.m., tomorrow,
Thursday, April 17, 1947.




ZHIRTY-THIRD DAY

United States Pacific Fleet,
Commander Marianas,

Guam, Marlanss Islands.
Thursday, April 17, 1947.

The commission met at 9:07 a. m.

Presenta

Rear Admiral Arthur G. Robinson, U, 8. Navy, president, |
Colonel Vernon M., Cuymon, U, S, Marine Corps,
Lieutenant Colonel Henry K. Roscce, Coast Artillery Corps, United
States Army,
Lisutenant Colonsl Victor J. Garbarino, Coast Artillery Corps, United
| States Army,
' Commander Ramon J. Wallenborn, Dental Corps, U. 8. Navy,
Commander Charles E. Ingalls, junior, U, S. Navy,
lieutenant Commander Bradner W. Lee, junior, U. S, Naval Reserve,
members, and
: Lieutenant David Bolton, U, S. Navy, and
Lieutenant James P. Kenny, U. S, Navy, judge advocates.
Buorn Enﬂ s officlal native cbserver from the Marshall Islands,
Mark Juda, official native observer from the Marshall Islands,
Lajore, official native observer from the Marshall Islands,
Robert R. Miller, yeoman first class, U. 8. Navy, reporter,
The accused, his counsel, and the interpreters.

The record of proceedings of the thirty-second day of the trisl was read
and aporoved,

No witnesses not otherwise comnected with the trial were present.

The judge advocate continued reading his written closing argument, copy
appended marked "II.®

The commission then, at 9143 a, m., took a recess until 9:55 a. m., at
which time it reconvened,

Present:

411 the members, the judge advocates, the three official native
observers from the Marshall Islands, the reporter, the accused, his counsel,
and the interpreters.

No witnesses not otherwise connected with the trial were present.

The j§ advocate contimmed reading his written closing argument, copy
appended mar "II..

The commission then, at 10140 a. m., toock a recess until 10:50 a, m., IJ
which time it reconvened.




Present:

411 the members, the judge advocates, the three official native
observers from the Marshall Islands, the reporter, the accused, his counsel
and the interpreters.

No witnesses not otherwise connected with the trial were present.

The judge advocate coneluded reading his written closing argument, cogly

appended marked "II."

The accused walved the right to have the closing argument of the judgd
advocate read in Japanese in open court.

The trial was fingihed.

The commission then, at 11:13 a.m., took a recess until 2:11 p.m.,
at which time it reconvemned.

Present: All the members, the judge advocates, the three official
native observers from the Marshall Islands, the accused, his counsel, and
the interpreters.

Joseph Kase, junior, yeoman second class, U. 8. Navy, reporter.

No witnesses not otherwise connected with the trial were present.

The commission was cleared.

2

The judge advocates were recalled end directed to record the following /

findingst _
The first specification of the first charge proved. o .
The second specification of the first charge proved.
The third specification of the first charge proved.
The fourth specification of the first charge proved.
The fifth specification of the first charge proved.

And thet the sccused, FURUKI, Hidesaku, then a major, Imperial
Jepanese Army, is of the first charge guilty.

The first specification of the second charge proved.

The second specification of the second charge proved.
The third specificetion of the second charge proved.
The fourth specification of the second charge proved.
The fifth specification of the second charge proved.

s
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And that the accused, FURUKI, Hidesaku, then a major, Imperial
Japansse Army, is of the second charge guilty,

The commission was opensd and all parties to the trial entered.

The commission announced its findings.

Mr, Akimoto, Yuichiro, was recalled as a witness for the defense as to
matters in mitigation and warned that the ocath peviously taken was still
binding.

Examined by the judge advocatei

l. §Q. BState your name.
|A. Akdmoto, Yuichiro,

Examined by the accused.

|2. Q. Are you the defanses counsel in the case?
A, Yes,

3. Q. Do you have certain decuments in your possessiocn which you desire to
introduce into evidence?
A. I have sixty-three documents to introduce as evidence.

4e Qo Are the original documents in Japanese?
A. Yes.

]5. Qe Will you waive the reading of these documents in Japanese at this
tine?
A. I do.

6. Q. It will be satisfactory then with the interpreter to read them im .-
|English?
A. Yesn.

7+ Qe Are these documents evidence of character of the defendant, Major
(Furuki, to be introduced in mitigation?
A:. TYes.

8. Q. Have these doouments been translated into English?
A. They have all been translated.

9.

Q. Do you wish to offer these documents in evidence in behalf of Major
7

« 188,

The witness produced sixty-thres documents in Japanese in mitigation and
they were submitted to the judge advocate and to the commission, and by the
accused offered in evidence for the purpose of being read into the record in
tigation. There being no objection they were so received and are appended
ked "Exhibit 7" through "Exhibit 69,7

The accused waived the reading of these documents in Japanese,

_ .
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The witness produced sixty-three documents, the English translations of
WExhibdt 7" through "Exhibdt 69," in mitigation and they were submitted to
the judge advocate and to the commiesion, and by the accused offered in
evidence for the purpose of being read into the record in mitigation. There
being no objection they were so received and are appended marked "Exhibit 7a®
through "Exhibit 69a."

The interpreter read the English translations of twenty-one petitions
in mitigation, appended marked "Exhibit 7a" through "Exhibit 27a."®

The commission then, at 3:58 p. m., took a recess until 4:13 p. m.,
at which time it reconvened.

Present: 21l the members, the judge advocate, the three official
native observers from the Marshall Islands, the reporter, the accused, his
cour-el, and the interpreters.

NHo witnesses not otherwlse connected with the trial were present.
Mr, Akimoto, Yulchiro, the witness under examination when the recess
was taken, resmmed his seat as a witness for the defense as to matters in

mitigation. He was warned that the oath previously taken was still binding
and continued his te=timony.

(Examinetion continmed,)

The interpreter read the English translation of ome petition in
mitigetion, appended marked "Exhibit 28a."

The commissgion then, at 4:27 p. m., adjournsed until 9 a. m., tomorrow,
Friday, April 18, 1947.

e e, .



IHIRTI-FOURTH DA

United States Pacific Fleet,
Commander Marianas,

Guam, Marlanas Islands.
Friday, April 1B, 1947.

Ths commission mat at 9109 a. m.
Fresantt

Rear Admiral Arthur G. Robinson, U. 8. Navy, president,

Colonsl Vernon M, Guymon, U. S, Marine Corps,

Iisutenant Colonel Henry K. Roscoes, Coast Artillery Corps, United
States Army,

Lisutenant Colonel Vioctor J. Garbarino, Coast Artillery Corps, United
States Army,

Commandesr Ramon J. Wallenborn, Dental Corpe, U. 3. Navy,

Commander Charles E., Ingalls, junior, U, S. Navy,

Lisutenant Commander Bradner W. Lee, junior, U, S. Navel Reserve,
members, and

Lisutenant David Bolton, U, S. Navy and

Lisutenant James P. Kenny, U, S, Navy, judge advocates,

Buorn Heine, official native observers from the Marshall Islands,

Mark Juda, official native observer from the Marshall Islands,

Lajore, official mative observer from the Marshall Islands.

Robert R. Miller, yeoman first class, U. S. Navy, rporter,

The accused, his counsel, and the intsrpreters,

The record of proceedings of the thirty-third day of the trial was
read and approved,.

Mr, Akimoto, Yuichiro, the witness under examination when the

! adjournment was taken, resumed his seat as a witness for the defense as te
matters in mitigation., He was warned that the cath previously taken was

still binding and continued his testimony.

! (Examination continued.)

The interpretsr read the English translation of fifteen pestitions in
mitigation, appended marked "Exhibit 29a" through "Exhibit 43a."

The commission then, at 103145 a. m., took a recess until 10:58 a. m.,
at which time it reconvened,

Presenti

All the members, the judge advocates, the three official native
observers from the Marshall Islands, the reporter, the accused, his coumsel,

and the interpreters,

No witnesses not otherwlse connected with the trial were present.
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Mr., Addmoto, Yulehiro, the witness under examination when the recess

taken, resumed his seat as & witness for the defense as to matters in
EErigntinn. He was warnad that the oath previously taken was still binding

tontinued his testimony.
(Examination eontinued.)

The interpreter read the English translation of twenty-six petitions in
mitigation, appended marked "Exhibit 44a® through "Exhibit 69a."

The accused did not desire further to examine this witness.

Neither the judge advocate nor the commission desired to examine this

witness.

|
| The witness resumed his seat as a counsel for the accused,

The coomission was cleared.

.




The judge advocates were recalled and directed to record the sentence
of the commission as follows:

Furnuhi, ?/M 9» JTM/OF?

-i’ﬂem{m‘/f«‘&f of b sl Bfe.

Colonel, U, 8. Ihrinu Enrpum

- Rﬂacua ’

I-inute Bulnml, Gog lrtillur: Corps, United States Army, Member.
?1::1;@ J. barino,

Lieutenant Co 1, Coast Artillery Corps, United States Army, Member,

Ramon J. Walllenborn,
Commander, Dental Coips, U. S. Navy, Member,

‘¢ W’“

Charles E, Ing s Junior
Commander, U. S. Navy, Member,

e

ILisutsnant l:n-la.ndar W Haval Reserve, Mamber,
David Bolton,
Lieutenant, U. S. Havy, Judge Advocate.
/9
James P, Kenny,

Lieutenant, U, 8. Navy, Judge Advocate,




The commission was opensd. All parties to the trial entered.
The commission then read and pronounced the sentence to the accused,
The three official native observers from the Marshall Islands stated-

they wished to submit a written statement concerning theldr observations
at this trial.

The commission announced that permission was granted and a written
statement was sutmitted, appended marked "JJ."

The commission, having no more cases before it, adjouwrned to await the
action of the convening authority.

Lisutenant, U. 8. Hny: Judge Adveocate.

Lisutenant, U. 8. Navy, Judge Advocate.
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Annex (for your information)
Ordinance Treating of the South Sea
Islands' Court Affairs
(The Imperial Ordinance No. 26)

g Article 1,

Jan, 27, 1923

The cases relating to civil, eriminal and non-contentious matters
0 shall be tried in asccordance with the following laws except as specially

provided in other laws:
l. The Criminal Code.
2. The Code of Criminal Procedure
(others emitted).

Additional Rule

(others omitted).

e
%

i

Y 1923, in the South Sea Islands.

o

=

%

This Ordinance shall come into force as from March 1, 1923.

Articles 199 and 203 of the Criminal Code are enforced since Mareh 1,

I hereby certify the sbove to be correct,

/s/ T. Sate
Tosuka Sato,

wummaﬂﬁn
Bureau
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CRIMINAL CODE
Paragraph 26, Crime of Murder.
Article 199, Bvery person who has killed another person shall be condemned
to death or punished with penal servitude for life or not lese than three
yoara.

Article 203, Attempted crimes of Article 199, Article 200, and the
preceding article shall be punished.

I certify the sbove to be correct.
6 December 1946,

| Chief of the Oriminsl Affairs Bureaun

Minigtry of Justioce

| Imperial Japanese Government,.
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